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• Στο +126% τα καθαρά κέρδη και νέο ιστορικό
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«Όμηροι» του Καμμένου, 
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τη Γιαννουσάκη που ε-

ξοργίζουν το Μαξίμου…
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«Μ
α θαρρώ πως θα τα μπλέξω απ’ την Κική κι απ’ την Κοκό ποια να διαλέξω. Την Κική την αγαπώ μα μ’ αρέσει κι η Κοκό». Την
παραπάνω στροφή από το πασίγνωστο τραγούδι του μεσοπολέμου «Στο Ζάππειο μία ημέρα περιπατούσα» τρα-
γουδούν οι συμβασιούχοι των ΟΤΑ για να επιλέξουν ποιο… ψέμα να ακολουθήσουν. Διότι η αλήθεια είναι πο-

λύ πικρή και τους οδηγεί απ’ ευθείας στο ταμείο ανεργίας.
Με βάση το Σύνταγμα, αλλά και την απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου οι 15.000 συμβασιούχοι υπάλληλοι των ΟΤΑ θα

μείνουν άνεργοι. Αυτή δυστυχώς είναι η αλήθεια. Και όλα όσα άκουγαν το προηγούμενο διάστημα από τον πρωθυπουργό
και τους αρμόδιους υπουργούς ήταν ψέματα με περικεφαλαία που λέει ο λαός. 

Οι συμβασιούχοι το προηγούμενο διάστημα, αφότου έγινε γνωστή η απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου είχαν στην κυ-
ριολεξία μπλεχτεί. Από την μία άκουγαν για τους «κακούς δημοσιογράφους που τόλμησαν να αποκαλύψουν στα ΜΜΕ την από-

φαση» και από την άλλη για τα «ελεεινά κόμματα (όπως το Ποτάμι)
που ισχυρίζονται ότι η απόφαση δεν επιτρέπει καμία ερμηνεία». Κι
ενδιάμεσα η «Κική» (Γεροβασίλη) και η «Κοκό» (Σκουρλέτης) αρά-
διαζαν τα ψέματα σωρό. 

Η «Κική» έλεγε πως «μην σας νοιάζει τίποτα νομοθετούμε μαζί με το Ε-
λεγκτικό Συνέδριο», ενώ η «Κοκό» ισχυριζόταν πως «εμείς θα το λύσου-
με το θέμα και όχι μόνο χρήματα δεν θα επιστρέψετε πίσω, αλλά θα σας μο-
νιμοποιήσουμε κιόλας». Αυτό το τελευταίο το ζητούν και οι ΟΤΑ, καθώς
εκτιμούν πως οι συμβασιούχοι καλύπτουν πάγιες κι αναγκαίες θέσεις
εργασίας. 

Και εν μέσω αυτών των τερατωδών ψεμάτων υπάρχει πάντα κι έ-
νας Τσίπρας, καθώς είναι όπως την coca cola που πάει με όλα. 

Ο πρωθυπουργός στην πρόσφατη επίσκεψή του στο υπουργείο
Εσωτερικών έδωσε διαβεβαιώσεις ισχυριζόμενος ότι «ερευνούμε τη
δυνατότητα οριστικής επίλυσης του προβλήματος των συμβασιούχων στη
βάση της ελληνικής και της ευρωπαϊκής νομοθεσίας ξεκινώντας με μια διε-
ρεύνηση για το ποιοι από αυτούς τους ανθρώπους καλύπτουν πάγιες και
διαρκείς ανάγκες». Τόνισε, δε, ότι η αξιολόγηση των συμβασιούχων
θα γίνει από τον ΑΣΕΠ ή άλλη ανεξάρτητη αρχή, στη βάση οριζό-

ντιων αντικειμενικών κριτηρίων μετά από διαβούλευση με τα πολιτικά κόμματα και τους αρμόδιους φορείς.
Και το αποτέλεσμα πλέον είναι ξεκάθαρο. Αυτοί οι 15.000 εργαζόμενοι μένουν στο δρόμο, ενώ τεράστια προβλήματα δη-

μιουργούνται στους δήμους όλης της χώρας, οι οποίοι έχουν μάθει να ζουν με τους συμβασιούχους, ειδικά στις υπηρεσίες
καθαριότητας. 

Και λέμε πρόβλημα, διότι ακόμη και εάν η ΠΟΕ-ΟΤΑ αναστείλει τις κινητοποιήσεις σκεφτόμενοι το κοινό συμφέρον και
τους κινδύνους που προκαλούν τα σκουπίδια στους δρόμους και πάλι το προσωπικό στις υπηρεσίες καθαριότητας των
δήμων θα είναι ελλιπέστατο.

Τώρα η κυβέρνηση αναγκάζεται εκ των πραγμάτων διαδικασίες που δεν την συμφέρουν. Δηλαδή διαγωνισμό μέσω Α-
ΣΕΠ. Αντίθετα όπως και οι προηγούμενες κυβερνήσεις ενδιαφέρονταν πρωτίστως να κρατούν τους συμβασιούχους σε ο-
μηρία ποντάροντας πως έτσι θα καταφέρουν να υφαρπάξουν τις ψήφους τους.

Για άλλη μία φορά το ελληνικό πολιτικό σύστημα εζυγίσθη, εμετρήθη και εβρέθη ελλιποβαρές. Με ό,τι κι εάν σημαίνει αυ-
τό για την κοινωνία… 

Η�Κική,�
η�Κοκό�και�
το�ταμείο�
ανεργίας�
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• Νέος κύκλος... διαπραγματεύσεων και μέτρων ξεκινά για την
κυβέρνηση εν όψει της φθινοπωρινής αξιολόγησης αν και εφόσον αυτή
ολοκληρωθεί εγκαίρως

Δόξα τω Θεώ, 
βόηθα Παναγιά…
Νέος κύκλος... διαπραγμα-
τεύσεων και μέτρων ξεκι-
νά για την κυβέρνηση εν ό-
ψει της φθινοπωρινής α-
ξιολόγησης αν και εφόσον
αυτή ολοκληρωθεί εγκαί-
ρως. Η λίστα με τα προα-
παιτούμενα ήδη προκαλεί
ημικρανία σε βουλευτές
αλλά και το Μέγαρο Μαξί-
μου, την ώρα μάλιστα που
η κοινωνία και σύμφωνα
με τις δημοσκοπήσεις που
έχουν δει το φως της δη-
μοσιότητας, δεν δείχνει να
πείθεται πως η απόφαση
του Eurogroup είναι καλή.

Ρεπορτάζ: 
Θεοδόσης Παπανδρέου

O
χι μόνο η κυβέρνη-
ση δεν θα κάνει δια-
κοπές, αλλά επιπλέ-
ον θα πρέπει να βρει
τρόπους να πείσει

τους βουλευτές να αποδεχθούν την
λίστα με τα προαπαιτούμενα εν ό-
ψει της νέας αξιολόγησης του φθι-
νοπώρου και επιπλέον να αντιμε-
τωπίσει την κοινωνική αντίδραση
από την εφαρμογή σκληρών μέ-
τρων. Πριν καλά καλά στεγνώσουν
οι υπογραφές της συμφωνίας του

Eurogroup και λάβει η χώρα τα
χρήματα της δόσης, στο Μέγαρο
Μαξίμου έχουν ξεκινήσει το γρά-
ψε σβήσε σε μια προσπάθεια να
λειάνουν τις γωνίες και να κάνουν
πιο εύπεπτα τα μέτρα που θα ακο-
λουθήσουν!

Άλλωστε η όλη διαδικασία θα
πρέπει να έχει ολοκληρωθεί στους
επόμενους δύο μήνες μιας και ο
Σεπτέμβρης είναι η καταληκτική η-
μερομηνία για τα 83 προαπαιτού-
μενα εφόσον η κυβέρνηση επιθυ-
μεί να μην χαθεί χρόνος στις συ-
ζητήσεις με τους δανειστές.

Εκείνο που τρομάζει το Μ. Μα-

ξίμου είναι το γεγονός πως στη
συμφωνία προβλέπεται ότι το φο-
ρολογικό πακέτο που αφορά και
την μείωση του αφορολόγητου
μπορεί να εφαρμοστεί νωρίτερα
δηλαδή από το 2019 αντί του
2020 αν το ΔΝΤ, σε συνεργασία με
τους θεσμούς, κρίνει κατά την τε-
λευταία αξιολόγηση του προγράμ-
ματος ότι χρειάζεται μια εμπρο-
σθοβαρής εφαρμογή του για την ε-
πίτευξη του στόχου του 3,5% του
ΑΕΠ πρωτογενούς πλεονάσματος.
Επίσης, αναφέρεται ότι στην τε-
λευταία αξιολόγηση του προγράμ-
ματος οι θεσμοί θα αποφασίσουν

αν προβλέπεται υπεραπόδοση έ-
ναντι του στόχου για το 2019, η ο-
ποία θα επιτρέψει την εφαρμογή
των αντιμέτρων (και πόσων).

Κάποια από τα μέτρα είναι ήδη
ψηφισμένα και θα πρέπει να ξεκι-
νήσει η εφαρμογή τους ώστε να α-
ξιολογηθούν στην πράξη. Αν και
τα περισσότερα προαπαιτούμενα έ-
χουν να κάνουν με διαδικαστικά
ζητήματα όπως π.χ. η υπογραφή
«συμβολαίου απόδοσης» ανάμεσα
στον υπουργό Οικονομικών και
τον επικεφαλής της Ανεξάρτητης
Αρχής Δημοσίων Εσόδων (ΑΑ-
ΔΕ) μέχρι τον Ιούνιο του 2017 και

η σύνταξη μέχρι το τέλος Ιουνίου
κειμένου με τις απαιτούμενες ε-
νέργειες για τη συγχώνευση του
μηχανισμού είσπραξης ασφαλιστι-
κών εισφορών του ΕΦΚΑ με τον
μηχανισμό είσπραξης της ΑΑΔΕ
μέχρι το τέλος του 2017, υπάρ-
χουν και εκείνα που θα έχουν άμε-
σο αντίκτυπο όπως το άνοιγμα των
τελευταίων κλειστών επαγγελμά-
των αλλά και η αύξηση των ωρών
εργασίας στους εκπαιδευτικούς (ο-
λοκλήρωση μελέτης για τον εξορ-
θολογισμό των εκπαιδευτικών
προνομίων και επιδομάτων μέχρι
τον Ιούνιο του 2017).

Τα «αγκάθια»
Στα αγκάθια ο επανυπολογισμός
του 30% των αιτήσεων συνταξιο-
δότησης που υποβλήθηκαν από
τις 13 Μαΐου 2016 μέχρι τον Δε-
κέμβριο του 2016 με βάση τα νέα
δεδομένα του νόμου 4387/2016
(μέχρι το τέλος Ιουνίου 2017).
Πιο αναλυτικά μέσα στον Ιούνιο α-
ναμένεται η δημοσίευση του Προε-
δρικού Διατάγματος για την απε-
λευθέρωση του επαγγέλματος των
μηχανικών και των μηχανικών
δημοσίων έργων ενώ θα υιοθετη-
θεί και ένα πρώτο πακέτο μέτρων
για να καταργήσουν αδικαιολόγη-
τους περιορισμούς.

Στα προαπαιτούμενα είναι και ε-
νέργειες στην ΔΕΗ όπως η προ-
σαρμογή των Υπηρεσιών Κοινής
Ωφέλειας κατόπιν πρότασης της
Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας ώ-
στε το έλλειμμα της ΔΕΗ να καλυ-
φθεί όχι αργότερα από τον Δεκέμ-
βριο του 2022 και η εισφορά του
51% των μετοχών του ΑΔΜΗΕ σε
εταιρεία Συμμετοχών. Η εταιρεία
συμμετοχών θα καταθέσει φάκελο
στην Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς ε-
νώ η συναλλαγή θα γίνει γνωστή
στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για τις
σχετικές άδειες.

Μέσα στο καλοκαίρι θα πρέπει
να ολοκληρωθεί η πώληση της
ΔΕΣΦΑ με την επιλογή του αγορα-
στή, αλλά να κατατεθούν και τα νέα
επιχειρηματικά σχέδια για την ΕΥ-
ΔΑΠ και την ΕΥΑΘ.

Να σημειωθεί πως τον Οκτώ-
βριο θα πρέπει να ξεκινήσει και η
τρίτη αξιολόγηση με στόχο –σύμ-
φωνα με τους θεσμούς– να ολο-
κληρωθεί τον ίδιο μήνα μαζί με
την εκταμίευση του επόμενου πα-
κέτου που υπολογίζεται στα 5 δισ.
ευρώ περίπου, προβλέποντας ω-
στόσο πολύ λίγα χρήματα (περί τα
€300.000.000) για οφειλές του
Κράτους προς ιδιώτες.


O ΣΕΠΤΕΜΒΡΗΣ ΕΙΝΑΙ Ο ΚΑΤΑΛΗΚΤΙΚΟΣ ΜΗΝΑΣ ΓΙΑ ΤΑ 83
ΠΡΟΑΠΑΙΤΟΥΜΕΝΑ ΕΦΟΣΟΝ Η ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΕΠΙΘΥΜΕΙ ΝΑ

ΜΗΝ ΧΑΘΕΙ ΧΡΟΝΟΣ ΣΤΙΣ ΣΥΖΗΤΗΣΕΙΣ ΜΕ ΤΟΥΣ ΔΑΝΕΙΣΤΕΣ
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Του Μιχάλη Κωτσάκου

Δ
εν είναι μόνο η αντι-
πολίτευση, η οποία
στέκεται επιθετικά α-
πέναντι στον πρόεδρο
της κυβέρνησης, αλλά

και οι γκρίνιες εντός του ΣΥΡΙΖΑ.
Ας μην λησμονούμε ότι ανάμεσα
στα ραντεβού του πρωθυπουργού
με τους πολιτικούς αρχηγούς την
προηγούμενη Τρίτη το πρωί ο Νί-
κος Φίλης έριξε τα βέλη του κατά
ριπάς σε τηλεοπτική του συνέντευ-

ξη, όπου παραδέχθηκε ότι τα πλε-
ονάσματα του 3,5% που συμφω-
νήθηκαν την 15η Ιουνίου ισοδυ-
ναμούν με σκληρή λιτότητα. Επί-
σης ο πρωθυπουργός θα πρέπει να
αντιμετωπίσει και τις αναλύσεις α-
πό το εξωτερικό που προβλέπουν,

πως η χώρα δεν θα μπορέσει να
σταθεί στα πόδια της από τον Αύ-
γουστο του 2018, που ολοκληρώ-
νεται το 3ο πρόγραμμα και προε-
ξοφλούν και 4ο πρόγραμμα στήρι-
ξης για τη χώρα.

Όλα αυτά αναμένεται να συζητη-
θούν στην προ ημερησίας συζήτη-
ση στη Βουλή μεθαύριο Δευτέρα
και γι’ αυτό ο κ. Τσίπρας προσπά-
θησε να εγκλωβίσει την αντιπολί-
τευση θέτοντας δύο διαφορετικά
θέματα προς ενημέρωση των αρ-
χηγών. Με τη δικαιολογία της ενη-
μέρωσης για το Κυπριακό επιχεί-
ρησε να περάσει το πνεύμα της συ-
ναίνεσης και για την απόφαση του

Χωρίς
ανάσα…

Στις Βρυξέλλες έχουν αρχίσει
να σκέφτονται τι θα συμβεί
τον Αύγουστο του 2018, όταν
τελειώνει το τρίτο πρόγραμ-
μα της ελληνικής διάσωσης.
Από τη μία οι θεσμοί γράφουν
το επικαιροποιημένο κείμενο
του Μνημονίου, από την άλ-
λη στην έδρα του ΔΝΤ έχει ξε-
κινήσει να γράφεται το δικό
του 3ο πρόγραμμα (MEFP) το
οποίο σύμφωνα με την Κρι-
στίν Λαγκάρντ σχεδιάζεται
να εγκριθεί έως τις 27 Ιουλίου
συνοδεύοντας την υπό αίρε-
ση δανειακή σύμβαση των έ-
ως 2 δισ. δολαρίων αν και νε-
ότερες πληροφορίες κάνουν
λόγο για σενάριο αναβολής
αποφάσεων για... αργότερα,
συμπαρασύροντας και τις α-
ποφάσεις της ΕΚΤ για την εί-
σοδο της χώρας στην ποσοτι-
κή χαλάρωση. Εξάλλου έρχε-
ται και η 3η αξιολόγηση. Ό-
πως ανέφερε το έγγραφο της
πρότασης απόφασης του
Εurogroup, η τρίτη αξιολόγη-
ση έχει αρκετά δύσκολα πε-
δία. Θα πρέπει να διασφαλι-
στεί ότι επαρκεί το πακέτο μέ-
τρων των 534 εκατ. ευρώ για
το 2018 στο οποίο οι θεσμοί
ζητούσαν μεταξύ άλλων «και
τον εξορθολογισμό ορισμένων
κινήτρων επιδόσεων και επι-
δομάτων στον δημόσιο τομέα»
αλλά και τη συνεισφορά του
ναυτιλιακού κλάδου για την
οποία ασκεί πιέσεις κατ’ επα-
νάληψη ο Βόλφγκανγκ Σόι-
μπλε. Την ίδια περίοδο θα
πρέπει να ξεκινήσει και η κα-
τάρτιση του προϋπολογισμού
για το 2018, ο οποίος θα προ-
βλέπει πρωτογενές πλεόνα-
σμα 3,5% με την κυβέρνηση
να πρέπει να πείσει τους δα-
νειστές ότι μπορεί να επιτευ-
χθεί με τα υφιστάμενα μέτρα
λιτότητας. Η μεγάλη καθυστέ-
ρηση στις διαπραγματεύσεις
για τη δεύτερη αξιολόγηση εί-
χε αρνητικό αντίκτυπο στην
πραγματική οικονομία. Επο-
μένως ο στόχος –όσο «δημι-
ουργική λογιστική» κι αν χρη-
σιμοποιηθεί- δεν μπορεί να
ξεπερνά το 1,7% – 1,8% για
φέτος. Εάν αυτό επιβεβαιω-
θεί, τότε ναι μεν θα επιτευχθεί
ο στόχος για πρωτογενές πλε-
όνασμα 1,75%, αλλά οι δα-
νειστές θα απαιτήσουν νέα
μέτρα για να «κλειδώσουν» το
3,5% της νέας χρονιάς.

Τα φώτα της ράμπας στο τελευταίο Eurogroup έσβησαν, οι υπουργοί της Ευρωζώνης ε-
πέστρεψαν στις χώρες τους και η ζωή συνεχίζεται. Όπως ακριβώς συνεχίζεται και η ε-
πικοινωνιακή συνταγή του Μαξίμου, σύμφωνα με την οποία είναι προς το συμφέρον της
κυβέρνησης να παραταθούν τα... πανηγύρια για το κλείσιμο της συμφωνίας με τους
δανειστές. Το αφήγημα γνωστό –«πέρασαν τα δύσκολα, παίρνουμε ανάσα»– αλλά και
υποβοηθητικό ώστε να ξεφύγει προσωρινά ο Αλέξης Τσίπρας από τις Συμπληγάδες της
κριτικής.

Το χειρότερο σενάριο τόσο για την κυβέρνη-
ση, όσο και για τη χώρα είναι οι εκτιμήσεις ει-
δικών αναλυτών, η γνώμη των οποίων λαμ-
βάνεται υπόψη στα κέντρα των αποφάσεων.
Ή πιο σωστά οι αναλυτές αυτοί απηχούν τις
απόψεις των πρωταγωνιστών. 
Έτσι ο Ζολτ Ντάργιας, ένας από τους σημα-
ντικότερους αναλυτές του Ινστιτούτου
Bruegel, που θεωρείται πολύ σημαντικό think
tank στην έδρα της Κομισιόν, ισχυρίζεται πως
η Ελλάδα δεν θα καταφέρει να βγει στις αγο-
ρές και για το λόγο αυτό θα χρειαστεί και τέ-
ταρτο Μνημόνιο. «Το 2018 η Ελλάδα δεν θα
μπορέσει να βγει στις αγορές και γι’ αυτό θα υ-

πάρξει ένα τέταρτο πρόγραμμα οικονομικής
βοήθειας. Αυτό όμως δεν σημαίνει ότι το υιο-
θετώ», διευκρινίζοντας ωστόσο ότι με την αύ-
ξηση του ΑΕΠ, η Ελλάδα δεν θα χρειαστεί να
προβεί σε μεγάλο δανεισμό.
Αναφερόμενος στο ζήτημα του ελληνικού χρέ-
ους, χαρακτήρισε αρνητικό το γεγονός ότι το
80% περίπου βρίσκεται στα χέρια επίσημων
πιστωτών, γεγονός που, όπως επισήμανε, α-
ποτελεί σημαντικό εμπόδιο για την προσέλκυ-
ση ξένων επενδυτών στην Ελλάδα. Τέλος, ση-
μείωσε ότι το ενδεχόμενο διευθέτησης του ελ-
ληνικού χρέους, έχει άμεση σχέση με τις γερ-
μανικές εκλογές.

Αλλά και η γαλλική τράπεζα η Societe
Generale, έκανε δυσοίωνες προβλέψεις, βλέ-
ποντας νέο μνημόνιο και απίθανη ένταξη της
χώρας στο πρόγραμμα ποσοτικής χαλάρωσης.
Σύμφωνα λοιπόν με τους υπολογισμούς
της Societe Generale, η συμφωνία απέχει πο-
λύ από το να είναι οριστική. Πράγματι, αν και
το Eurogroup παρείχε κάποιες περισσότερες
λεπτομέρειες, το πακέτο των μέτρων για την
ελάφρυνση του χρέους εξακολουθεί να είναι
ασαφές και σε καμία περίπτωση δεν έχει ορι-
στικοποιηθεί, ενώ θα εφαρμοστεί μετά την ε-
πιτυχή ολοκλήρωση του τρίτου προγράμμα-
τος και «στον βαθμό που αυτό θα κριθεί απα-

4ο Μνημόνιο «βλέπουν» το Ινστιτούτο Bruegel          και η Societe Generale 

• Βατερλό οι κατά ιδίας ενημερωτικές συναντήσεις του πρωθυπουργού
με τους ηγέτες της αντιπολίτευσης οι οποίοι έστειλαν μηνύματα για το τι θα συμβεί
στην προ ημερησίας συζήτηση τη Δευτέρα 3 Ιουλίου στη Βουλή
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Eurogroup. Όμως το τρυκ του Μα-
ξίμου δεν έπιασε και ο κ. Τσίπρας
εισέπραξε αρνήσεις, ενώ προκά-
λεσε τον γέλωτα με το να τονίσει
την σημαντική συμβολή της Άν-
γκελα Μέρκελ για την επίλυση
του Κυπριακού, όταν και οι πέτρες
γνωρίζουν ότι οι σχέσεις Γερμα-
νίας - Τουρκίας είναι στο χειρότερο
επίπεδο ιστορικά.

Οι απαντήσεις
Αυτό που διαπίστωσε από τις κατ’
ιδίαν συζητήσεις που είχε ο κ. Τσί-
πρας είναι ότι μάλλον με την από-
φαση του Eurogroup κατάφερε να
ομογενοποιήσει τις αντιδράσεις

της αντιπολίτευσης. Διότι το νικη-
τήριο μύθευμα του Μαξίμου μάλ-
λον τους εξόργισε.

Ο Σταύρος Θεοδωράκης, ο
πρώτος που συνάντησε ο πρωθυ-
πουργός, του είπε ξεκάθαρα ότι οι
καθυστερήσεις πάντα μας οδηγούν
στην θέση αφετηρίας, με συνέπεια
τα μέτρα να αυξάνονται με γεωμε-
τρική πρόοδο. Ο Βασίλης Λεβέ-
ντης κατάμουτρα του ζήτησε να πα-
ραιτηθεί και να σχηματιστεί κυ-
βέρνηση τεχνοκρατών, ενώ με την
Φώφη Γεννηματά η κατάσταση
πήγε να ξεφύγει, καθώς από το κα-
λημέρα οι αιχμές ήταν δηλητηριώ-
δεις. 

Όσο για τον Κυριάκο Μητσο-
τάκη αυτός ήταν απότομος τονίζο-
ντας στον πρωθυπουργό ότι δεν
θέλει καμία ενημέρωση για το
Eurogroup και ότι έχουν να πουν
θα το κάνουν στην αίθουσα του
Κοινοβουλίου. Τέλος ο Δημήτρης
Κουτσούμπας που κινείται σε ε-
ντελώς διαφορετική κατεύθυνση,
μάλλον πήγε αποφασισμένος να
τρολάρει τον πρωθυπουργό, αφού
του χάρισε βιβλίο για τα «100 χρό-
νια της Οκτωβριανής Επανάστα-
σης». 

Όμως το σημαντικό ήταν πως ό-
ταν ο πρωθυπουργός είπε ενώ-
πιον των τηλεοπτικών συνεργείων

πως «τώρα προχωράμε μπροστά», έ-
λαβε μία απάντηση που του προ-
κάλεσε αμηχανία. «Ο λαός δεν έχει
να περιμένει τίποτα από καμία δια-
πραγμάτευση και εξέλιξη με τους ε-
ταίρους. Νέα Μνημόνια, νέες ρυθμί-
σεις για αντιλαϊκά μέτρα, νέα νομοθε-
σία που δεν θα βάλει φρένο σε προη-
γούμενες νομοθετικές ρυθμίσεις που
πληρώνει σήμερα πολύ ακριβά ο λα-
ός», είπε ο γενικός γραμματέας του
ΚΚΕ. 

Το ρεζουμέ από τις συναντήσεις
με τους πολιτικούς αρχηγούς είναι
ότι όλοι του καταλογίζουν πως άρ-
γησε να κλείσει την αξιολόγηση με
αποτέλεσμα σήμερα η χώρα να εί-

ναι δέσμια, οπότε η ενημέρωση
δεν έχει κανένα νόημα. Δεν κατέ-
κτησε κανέναν από τους στόχους
που είχε θέσει. Δεν υπάρχει ανα-
πτυξιακό σενάριο για τη χώρα.

Και φυσικά η πολιτική αντιπα-
ράθεση στην ολομέλεια της Βου-
λής αναμένεται να διεξαχθεί κάτω
από τους ήχους σκληρού ροκ. Ο
Αλέξης Τσίπρας, θα επιμείνει στη
ρήτρα ανάπτυξης, ενώ οι αρχηγοί
μείζονος και ελάσσονος αντιπολί-
τευσης... ουδόλως συμμερίζονται
τα επιχειρήματα του πρωθυπουρ-
γού. 

Αν σε αυτά προσθέσουμε και
την ανάλυση που έκανε ο Ευάγγε-
λος Βενιζέλος, ο οποίος με άρθρο
του υποστήριξε πως «επισημοποιή-
θηκε η πλήρης αδυναμία της κυβέρ-
νησης ΣΥΡΙΖΑΝΕΛ να διαπραγματευ-
θεί», τότε μπορεί ο καθένας να κα-
τανοήσει τους θερμούς επόμενους
μήνες. Και βέβαια άπαντες θα χρη-
σιμοποιήσουν τον όρο που χρησι-
μοποίησε ο πρώην αντιπρόεδρος
ότι η συμφωνία που τελικά προέ-
κυψε «έθεσε τις βάσεις για το διαρ-
κές μνημόνιο μέχρι το 2060 αντί να
διαμορφωθεί ένας καθαρός χάρτης ε-
ξόδου». 

Υψηλοί τόνοι
Όπως λοιπόν αναμένεται, την Δευ-
τέρα 3 Ιουλίου, οι υψηλοί τόνοι α-
ναμένεται να κυριαρχήσουν στην
προ ημερησίας συζήτηση στη Βου-
λή για το αποτέλεσμα της διαπραγ-
μάτευσης με τους δανειστές. Το
Μαξίμου θα επιδιώξει να σηκώσει
το αφήγημα ότι η χώρα εξέρχεται
των μνημονίων, ενώ οι υπόλοιποι
πολιτικοί αρχηγοί θα μιλήσουν για
νέα θηλιά στο λαιμό των πολιτών.
Όμως θεωρείται κάτι παραπάνω α-
πό σίγουρο, ότι η συζήτηση εκτός
από την οικονομία θα περιστραφεί
και γύρω από τις αποκαλύψεις για
τη συνομιλία του Πάνου Καμμέ-
νου με τον ισοβίτη κατάδικο για ε-
μπόριο ναρκωτικών, Μάκη Γιαν-
νουτσάκη. 

Ήδη της υπόθεσης έχει επιλη-
φθεί η εισαγγελία του Αρείου Πά-
γου, ενώ το Μαξίμου επιχειρεί να
την υποβαθμίσει. Όμως ο κοινο-
βουλευτικός εκπρόσωπος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, Νίκος Ξυδάκης διαφορο-
ποιήθηκε ανοιχτά και πήρε απο-
στάσεις από τον υπουργό Εθνικής
Άμυνας υπογραμμίζοντας σε τηλε-
οπτική του παρέμβαση ότι δεν «με
τον κ. Καμμένο δεν υπάρχει καμία ι-
δεολογική ταύτιση», ενώ συμπλή-
ρωσε πως «έχω διατυπώσει πολλές
φορές τις αντιρρήσεις μου για την συ-
νεργασία».

Μάλιστα ο κ. Ξυδάκης αναφε-
ρόμενος και στις «ανάρμοστες» α-
ναρτήσεις στα social media από
τον υπουργό Εθνικής Άμυνας, ό-
πως αυτή με τις γραβάτες, σχολία-
σε: “Αυτό δεν είναι σωστό. Είναι ά-
σεμνο και ανάρμοστο να κάνει τέτοιου
είδους αναρτήσεις ένας υπουργός».

ραίτητο». Το ΔΝΤ θα συμμετέχει σε ένα πρό-
γραμμα Standby με συμφωνία επί της αρχής,
δηλαδή η εκταμίευση των χρημάτων του θα
γίνει αργότερα και όταν το Eurogroup ολο-
κληρώσει τα μέτρα για το χρέος και ακολου-
θήσει η έκθεση βιωσιμότητας.
Ωστόσο ένα τέταρτο πρόγραμμα θα χρειαστεί
σε κάποιο σημείο. Μόλις τελειώσει το τρίτο
πρόγραμμα θα υπάρχουν δύο λύσεις:
α) Η Ελλάδα αποκτά πρόσβαση στις αγορές
και μπορεί να χρηματοδοτήσει τις ανάγκες
της, ή β) Θα χρειαστεί ένα άλλο πρόγραμμα.
Δεδομένης της συμφωνίας που εγκρίθηκε
στην Eurogroup και των υψηλών κινδύνων ε-

φαρμογής του, η πιθανότητα του πρώτου σε-
ναρίου εξακολουθεί να είναι χαμηλή (προσω-
ρινά τουλάχιστον). Ειδικά τη στιγμή που οι
συμμετέχοντες στην αγορά θα περιμένουν λε-
πτομερή μέτρα για την αναδιάρθρωση του
χρέους που θα αποφασιστούν από το
Eurogroup το 2018. 
Ένα τέταρτο πρόγραμμα θα πρέπει τελικά να
συζητηθεί. Και εάν δεν κριθούν αρκετά από το
ΔΝΤ, τότε πιθανότατα το πρόγραμμα θα συ-
νεχιστεί χωρίς το Ταμείο.
Σύμφωνα με τους υπολογισμούς της Societe
Generale, το πακέτο ελάφρυνσης του χρέους
που συμφωνήθηκε στο Eurogroup δεν θα ο-

δηγήσει σε μεγάλη μείωση των ετήσιων ακα-
θάριστων χρηματοδοτικών αναγκών της Ελ-
λάδας (GFN), ακόμη και όταν χρησιμοποιη-
θούν οι παράμετροι που έχουν οριστεί από
του θεσμούς. 
Πράγματι, λαμβάνοντας υπόψη τους στόχους
για το πρωτογενές πλεόνασμα, η 15ετής επέ-
κταση λήξεις των δανείων του EFSF και την
αναβολή των τόκων, οι ακαθάριστες χρημα-
τοδοτικές ανάγκες θα παραμείνουν κάτω από
το 15% για σύντομο χρονικό διάστημα και στη
συνέχεια θα αυξηθούν άνω του 20%, πολύ
πριν μειωθεί ο λόγος χρέους προς ΑΕΠ σε πιο
βιώσιμο επίπεδο.
Το ελληνικό χρέος παραμένει μη βιώσιμο και η
Societe Generale δεν πιστεύει ότι η Ελλάδα
θα επιστρέψει στις αγορές σύντομα.

               και η Societe Generale 
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• Δεν είναι μόνο οι μη θεσμικές συνομιλίες του υπουργού Εθνικής Άμυνας με τον ισοβίτη Μάκη
Γιαννουσάκη που εξοργίζουν το Μέγαρο Μαξίμου…
• Μηνυτήρια αναφορά στον Άρειο Πάγο του Βαγγέλη Μαρινάκη ο οποίος δηλώνει «δεν εκβιάζομαι
και δεν εκβιάζω»

«Όμηροι» του Καμμένου, 
Τσίπρας και κυβέρνηση

Ρεπορτάζ: 
Κώστας Παπαδόπουλος

Υ
πουργοί, βουλευτές και α-
πλά στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ εί-
ναι πυρ και μανία με τον
πρόεδρο των Ανεξαρτήτων
Ελλήνων. Όχι, δεν είναι

μόνο οι συνομιλίες με τον ισοβίτη Μά-
κη Γιαννουσάκη για το σαπιοκάραβο
της ηρωίνης που τους έχει εξοργίσει.
Είναι ίσως το κερασάκι στην τούρτα, ό-
μως μόνο τις τελευταίες ημέρες έχει κα-
ταγραφεί μία σειρά γεγονότων που... ε-
ρεθίζει την «ηθική της Αριστεράς». 

Ποιος μπορεί να λησμονήσει το
πρόσφατο «χτύπημα» στο Twitter. Ο
λόγος για την περίφημη –πλέον- γρα-
βάτα με τα ανδρικά γεννητικά όργανα
σε διάφορα μεγέθη και σχήματα. Ένα...
ατυχές περιστατικό που ο κ. Καμμένος
απέδωσε στον γιο του που έπαιζε με το
tablet του!!!

Είναι λάθος. Επίσης, να παραγνω-
ρίζουμε ότι παρά την πολιτική μετάλ-
λαξη που έχει υποστεί ο ΣΥΡΙΖΑ, στην
Κουμουνδούρου δεν μπορούν να «κα-

ταπίνουν» συνεχώς τη μεγαλομανία του
υπουργού Εθνικής Άμυνας. Δεν ται-
ριάζει στην ιδιοσυγκρασία τους το γε-
γονός ότι ένας υπουργός... κόβει βόλ-
τες με στρατιωτικά ελικόπτερα, τα ο-
ποία –άμα… λάχει– τα «οδηγάει» κιό-
λας. Όπως επίσης δεν ταιριάζουν και
τα κόκκινα χαλιά που σε κάθε ευκαιρία
στρώνει στο Πεντάγωνο ή πολύ περισ-
σότερο η «αξιοποίηση» της μπάντας του
Στρατού για τα γενέθλιά του. Έστω κι
αν σε αυτό το... πανηγυράκι συμμετείχε
ο «σκληροπυρηνικός» –και σαρξ εκ της
σαρκός τους– αναπληρωτής υπουργός
Υγείας, Παύλος Πολάκης! 

Δεν αποπέμπεται, 
δεν παραιτείται 
Κακά τα ψέματα, το κλίμα για τον Πάνο
Καμμένο –και στο Μέγαρο Μαξίμου
και στην Κουμουνδούρου– είναι βαρύ.
Δεν υπάρχει όμως πιθανότητα ή για να
ακριβολογούμε δυνατότητα αποπο-
μπής του από το κυβερνητικό σχήμα.
Ο πρόεδρος των ΑΝ.ΕΛ. έχει ξεκαθα-
ρίσει πως θέλει το υπουργείο Εθνικής
Άμυνας ή τίποτα άλλο. Τυχόν εκπαρα-

θύρωσή του, ακόμη και με το πρόσχη-
μα της αναβάθμισης σε αντιπρόεδρο
της κυβέρνησης, δεν τον καλύπτει. Και
εφόσον δεν τον καλύπτει δεν έχει λόγο
να στηρίζει τον Αλέξη Τσίπρα με τις 9
ψήφους της Κ.Ο. του κόμματός του. Ά-
ρα πέφτει η «πρώτη φορά Αριστερά»
κυβέρνηση...

Αυταπάτες έχει, επίσης, όποιος πι-
στεύει ότι μπορεί για λόγους ευθιξίας
να υποβάλει την παραίτησή του. Η
πρόσφατη αποστροφή του Κώστα Κα-
τσίκη, από το βήμα της Βουλής, δεί-
χνει ότι στην Χαροκόπου είτε δεν έ-
χουν καταλάβει είτε δεν θέλουν να κα-
ταλάβουν τον σάλο που έχει ξεσπάσει.
«Δεν έχει δικαίωμα ένας φυλακισμένος να
ομιλεί με έναν πολιτικό;», διερωτήθηκε
ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος των
ΑΝ.ΕΛ.. 

Λησμόνησε, βέβαια, πως αυτός ο
φυλακισμένος έχει καταδικαστεί σε ι-
σόβια για κατοχή 2,1 τόνων ηρωίνης
–το μεγαλύτερο φορτίο που έχει εντο-
πιστεί ποτέ στην Ελλάδα. Ακόμη κι αν
καλοπροαίρετα δεχτεί κανείς πως ο
Μάκης Γιαννουσάκης ήθελε να κα-
ταγγείλει το οτιδήποτε (από απειλή για
τα παιδιά του, μέχρι κάποιον χρηματο-
δότηση του φορτίου) πρώτον υπάρ-
χουν εισαγγελικοί λειτουργοί και δεύ-
τερο ο αρμόδιος υπουργός είναι αυτός
της Δικαιοσύνης και όχι ο ΥΠΕΘΑ. 

Σύμφωνα, άλλωστε, με τις ηχογρα-
φημένες συνομιλίες που είδαν το φως
της δημοσιότητας, δεν είναι ο ισοβίτης
αυτός που επιδιώκει την επαφή με τον
πρόεδρο των ΑΝ.ΕΛ., αλλά το αντίθε-
το. Ακόμη κι αν δεχτεί κανείς ότι το έ-
κανε από επιπολαιότητα, ο Πάνος
Καμμένος είναι πολιτικό έκθετος. Στη
Ν.Δ., μάλιστα, συζητιέται όλο και πιο
έντονα να κατατεθεί πρόταση μομφής
εναντίον του. Εάν τελικά αυτό υλοποι-
ηθεί πολλοί βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ θα
έρθουν σε δύσκολη θέση. Βέβαια, ο
πρόεδρος των ΑΝ.ΕΛ. –ως πρώην υ-
φυπουργός Ναυτιλίας– γνωρίζει πώς
να επιβιώνει σε... ταραχώδεις θάλασ-
σες. 

Η δυσαρέσκεια για τον υπουργό Εθνικής Άμυνας περισσεύει στο
Μέγαρο Μαξίμου. Ωστόσο, αυτό το ιδιότυπο πολιτικό ταγκό Α-
λέξη Τσίπρα - Πάνου Καμμένου δύσκολα θα τελειώσει πριν στη-
θούν οι κάλπες. 

Στον Άρειο Πάγο
ο Βαγγέλης Μαρινάκης 
Μηνυτήρια αναφορά για το θέμα των συνομιλιών του
ισοβίτη Γιαννουσάκη με τον ανακριτικό υπάλληλο του
Λιμενικού Σώματος Π. Χριστοφορίδη κατέθεσε στην
Εισαγγελία του Αρείου Πάγου την Παρασκευή ο Βαγ-
γέλης Μαρινάκης, καταγγέλ λοντας σκευωρία σε βά-
ρος του, κατηγορώντας μάλιστα ως οργανωτή αυτής
τον υπουργό Άμυνας, Πάνο Καμμένο.
Συγκεκριμένα, στη δήλωσή του ο εφοπλιστής αναφέ-
ρει  τα εξής:
«Τα όρια της υπομονής εξαντλήθηκαν. Οι διαστάσεις
της εις βάρος μου μεθοδευμένης, κατά τρόπο κυνικά
ωμό, σκευωρίας, καθημερινά μεγεθύνονται από όσα
βλέπουν το φως της δημοσιό-
τητας. Αποκαλύπτονται οι συ-
ντελεστές και η ευτέλεια των
μεθόδων τους. Η μικρότητα
που τις χαρακτηρίζει και η
σκοπιμότητα την οποία υπηρε-
τούν. Ποτέ δεν αναζήτησα την
εύνοια κυβερνητικών ή άλλων
παραγόντων και για κανέναν
λόγο. Δραστηριοποιούμαι διε-
θνώς στον τομέα της Ναυτι-
λίας και ουδέποτε συνδέθηκα
με αναθέσεις έργων που καλύπτονται από τις δημόσιες
επενδύσεις, ούτε ωφελήθηκα από την παραχώρηση ο-
ποιασδήποτε πλουτοπαραγωγικής πηγής της χώρας.
Η εναντίον μου σκευωρία μεθοδεύτηκε συστηματικά
για να αξιοποιηθεί δημόσια την κατάλληλη στιγμή
προς τον σκοπό να εκβιαστώ και να παραμερίσω, για
να αλωθεί ο ευαίσθητος χώρος του Τύπου και της ε-
νημέρωσης. Εκ των βασικών οργανωτών, ο υπουργός
Εθνικής Άμυνας. Πρόθυμο όργανο ένας επίορκος λι-
μενικός, που καταχράται της εξουσίας του και συμπα-
ραστάτες οι συνήθεις ύποπτοι του δημοσιογραφικού
«κιτρινισμού» και όσοι άλλοι μετέρχονται τη συκοφα-
ντία ως τρόπο ζωής.
Τους διαβεβαιώνω ότι δεν εκβιάζομαι, όπως δεν ε-
κβιάζω. Δεν απειλούμαι, όπως δεν απειλώ κανέναν.
Διεκδικώ στο πλαίσιο των καθορισμένων κανόνων
και δεν απαιτώ τίποτα. Με την καθαρότητα αυτή προ-
σέφυγα, ως όφειλα, υποβάλλοντας μηνυτήρια ανα-
φορά στην Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, για τον
προσδιορισμό της ευθύνης καθενός εκ των σκευω-
ρών. Αυτή είναι η δική μου απάντηση».
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• Οι παρεμβάσεις της κυβέρνησης σε φλέγοντα θέματα διαφοροποιούνται
ανάλογα με την επικοινωνιακή μορφή τους και είτε γίνονται με
υπερηχητικές ταχύτητες είτε κινούνται με ρυθμούς αραμπά

Κυβερνητικές
«ευαισθησίες»
α-λα καρτ…
Του Κώστα Παπαϊωάννου

Σε αυτά τα δύο χρόνια της
«Πρώτη Φορά Αριστερά» κυ-
βέρνησης έχουν χαθεί πολλές
παρτίδες πόκερ στα πολιτικά,
οικονομικά, κοινωνικά και άλλα
«τραπέζια». Εκεί όμως που η ο-
μάδα πραγματικά «πετάει» είναι
το παιχνίδι της επικοινωνίας,
καθώς το κυβερνητικό επιτελείο
όχι απλά διαμορφώνει τους κα-
νόνες κατά το συμφέρον της,
αλλά επιλέγει και τον χρόνο
που θα διαχειριστεί τα ζητήματα
επικαιρότητας. Και οι τακτικές
της είναι δύο: είτε εφορμά με
ταχύτητες υπερηχητικού αερο-
σκάφους, είτε ανταποκρίνεται
στα γεγονότα με ρυθμούς αρα-
μπά, την ίδια στιγμή που και τα
«φύλλα» μοιράζονται ανάλογα
με την πολιτική «μπάνκα».

 ΣΤΑ ΔΙΚΑΣΤΙΚΑ: 
Οι περιπτώσεις Ντογιάκου -
Θάνου, του «τσιγαράδικου»
στα Χανιά, του ισοβίτη
Γιαννουσσάκη και του
έγκλειστου Μαρτίνη

 ΣΤΑ ΕΠΙΧΙΕΡΗΜΑΤΙΚΑ: 
Το πρότζεκτ του Ελληνικού
και η πώληση του ΟΛΘ 

 ΣΤΑ ΠΟΔΟΣΦΑΙΡΙΚΑ: 
Οι συνεχείς τροπολογίες για την
ΕΠΟ και η επαναφορά της μίας
(1) ψήφου όταν προεκλογικά
έσκιζαν τα ρούχα τους για την
απλή αναλογική

ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΣΤΗΝ ΕΠΟΜΕΝΗ ΣΕΛΙΔΑ  ▶▶▶
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Τ
ρανό παράδειγμα το μεγάλο
θέμα των ημερών: Ο καταδι-
κασμένος για ναρκωτικά ισο-

βίτης Μάκης Γιαννουσάκης  και ο
υπόδικος για δύο οικονομικά κα-
κουργήματα Ανδρέας Μαρτίνης.
Δύο φωνές μέσα από τις φυλακές,
δύο ποινικές υποθέσεις σημαντικού
ενδιαφέροντος, δύο διαφορετικά
κυβερνητικά αντανακλαστικά, δύο
μέτρα και δύο σταθμά. Στην περί-
πτωση του Ανδρέα Μαρτίνη ο υπόδικος πρόεδρος του «Ερρίκος Ντυνάν» κου-
νάει το δάχτυλο μέσα από τον Κορυδαλλό σε όλο σχεδόν το πολιτικό φάσμα, κα-
ταγγέλλοντας, υπονοώντας, υποδεικνύοντας. Και η Κυβέρνηση σπεύδει να τον α-
ναγορεύσει σε σημαίνοντα μάρτυρα κατηγορίας κατά των πολιτικών της αντι-
πάλων, και η Εξεταστική Επιτροπή της Βουλής μετατρέπεται σε δικαστική αί-
θουσα, καθώς σύσσωμη η αντιπολίτευση κατηγορείται και με την βοήθεια της
κυβερνητικής πλειοψηφίας καταδικάζεται στη συνείδηση της κοινής γνώμης
με βάση την εκ των υστέρων μαρτυρία του υποδίκου.

Στην περίπτωση Γιαννουσάκη, όμως, δεν κρατούνται καν τα προσχήματα,
καθώς με βάση τα πρόσφατα δημοσιεύματα (σ.σ. η σχετική δικογραφία έχει α-
ποσταλεί στην Εισαγγελία του Αρείου Πάγου, προκειμένου να γίνει καθορι-
σμός αρμοδιότητας) εμπλέκεται ο ίδιος ο υπουργός Ε-
θνικής Άμυνας, μία εισαγγελέας, ένας αξιωματικός του
Λιμενικού Σώματος ως ανακριτής, με τον τελευταίο να
επιχειρεί να αποσπάσει ψευδή κατάθεση στην οποία θα
κατονομάζεται ευθέως ο εφπλιστής Βαγγέλης Μαρινά-
κης ως χρηματοδότης του κατασχεμένου φορτίου ναρ-
κωτικών. 

Παραβιάζοντας ευθέως τον Κανονισμό των Φυλακών,
αλλά και την συνταγματικά κατοχυρωμένη διάκριση των
εξουσιών, η Κυβέρνηση όχι απλώς ποινικοποιεί την πο-
λιτική ζωή του τόπου, αλλά πολιτικοποιεί και το έγκλημα,
καθώς η αξιοπιστία του μάρτυρα κρίνεται από το πολιτι-
κό ζητούμενο, τον στόχο δηλαδή του παιχνιδιού. Υπουργοί ένθεν κακείθεν,
στην μεν πρώτη περίπτωση κατηγορούμενοι, στην δεύτερη αυτόκλητοι εισαγ-
γελείς, έγκλειστοι αυξημένης βαρύτητας στην πρώτη περίπτωση, αναξιόπιστοι
στην δεύτερη, αναλόγως πάντοτε του κυβερνητικού ζητούμενου, που στην πε-
ρίπτωση Μαρτίνη ανεμίζει ήδη η σημαία της «κάθαρσης» ενώ στην δεύτερη
περίπτωση απαξιώθηκε εν μία νυκτί ο μη συνεργάσιμος «ναρκέμπορος».

ΦΑΚΕΛΟΣ ΘΕΜΙΔΑ 

Ο κώνωπας
και η κάμηλος

Η
«κατά παραγγελία» κυβερνητική ευαισθησία διαφαίνεται και στον τομέα της Δικαιοσύνης.
Εκεί που για παράδειγμα η πολιτική ηγεσία της Θέμιδας διύλισε τον κώνωπα αποπέ-
μποντας τον προϊστάμενο της Εισαγγελίας Αθηνών Ισίδωρο Ντογιάκο επειδή κατη-

γόρησε την πρόεδρο του Αρείου Πάγου για «εξωθεσμική παρέμβαση» στο αυτοδιοίκητο της Ει-
σαγγελίας Εφετών Αθηνών και κατάπιε την κάμηλο όταν η Βασιλική Θάνου κατηγορήθηκε
ως υπεύθυνη τέλεσης του αδικήματος της δωροληψίας δικαστικού λειτουργού, της απόπειρας ε-
κβίασης και της παράβασης καθήκοντος από τον αποβιώσαντα Ανδρέα
Βγενόπουλο. Εδώ πρέπει να σημειωθεί ότι η εκλογή του Ισίδωρου
Ντογιάκου για δεύτερη θητεία ως προϊσταμένου της Εισαγγελίας Εφε-
τών - ψηφίστηκε από 45 εισαγγελείς Εφετών- σήμανε συναγερμό για
την κυβέρνηση και για τη δικαιοσύνη. 

Σε χρόνο ρεκόρ, η ποινή(;) της επίπληξης που του επιβλήθηκε μετε-
τράπη σε στέρηση μισθού δύο μηνών ώστε να εκπέσει του αξιώματος.
Στην περίπτωση της κ. Θάνου παρά το γεγονός ότι θίχτηκε το κορυ-
φαίο όνομα της Δικαιοσύνης, η πρόεδρος του Αρείου Πάγου, δεν γνω-
στοποιήθηκε καμία έρευνα από τους αρμόδιους εισαγγελείς, ούτε υ-
πήρξε καμία δήλωση της κ. Θάνου. Τη λύση έδωσε μετά από αρκετό
χρονικό διάστημα έστω κι άθελα του, ο ίδιος ο Ανδρέας Βγενόπουλος,
με την αποχώρηση του από τα εγκόσμια.

Όμως οι "ευαισθησίες" της κυβέρνησης όπως φαίνεται δεν έχουν χρο-
νικό όριο κι αυτό γιατί μετά από τέσσερα χρόνια περίπου αποφάσισαν να ε-
ρευνήσουν εκ νέου την υποκλαπείσα συνομιλία του βουλευτή της Χρυσής
Αυγής, Ηλία Κασιδιάρη με τον τότε γενικό γραμματέα της κυβέρνησης
Σαμαρά, Τάκη Μπαλτάκο. Συγκεκριμένα, με το υπ’ αριθμ. πρωτ/λου
2043/6-3-2017 έγγραφό του προς την Εισαγγελία του Αρείου Πάγου ο ει-
σαγγελέας Πρωτοδικών Αθηνών, Χρήστος Ντζούρας, αφού διαπιστώ-
νει ότι «υπάρχουν επαρκείς ενδείξεις για την άσκηση ποινικής δίωξης για το αδί-
κημα της παραβίασης απορρήτου της τηλεφωνικής επικοινωνίας», που τελέστηκε
από άγνωστο σε βάρος του πρώην πρωθυπουργού Αντώνη Σαμαρά, ζητά
να διερευνηθεί και θα αποδοθούν ευθύνες σε όποιον υπέκλεψε και εν συ-
νεχεία δημοσίευσε το συγκεκριμένο ηχητικό ντοκουμέντο, να ελεγχθεί το αν
και σε ποιο μέτρο υπήρξε παρέμβαση στο έργο της Δικαιοσύνης σχετικά με
τη δίωξη των τριών βουλευτών της Χρυσής Αυγής, από τον πρώην πρω-
θυπουργό, καθώς επίσης και αν υπήρξε παράβαση καθήκοντος από δικαστικό λειτουργό ο οποίος έ-
δρασε κατόπιν συγκεκριμένων εντολών, φωτογραφίζοντας τον κ. Ντογιάκο, ενώ παράλληλα η δι-
κογραφία θα διαβιβαστεί στην Βουλή για να διερευνηθούν ενδεχόμενες ποινικές ευθύνες του Α-
ντώνη Σαμαρά για παράβαση καθήκοντος (άρθρο 186 παρ. 2 ΠΚ) και ειδικότερα του πλημμελή-
ματος της παράβασης καθήκοντος (άρθρο 259 ΠΚ) εκ μέρους δικαστικών λειτουργών. 

Αναμένεται ότι θα εξεταστεί η περίπτωση της δολοφονίας του Ιωάννη Καποδίστρια και του
Γρηγόρη Λαμπράκη. Έχουμε πει ο ΣΥΡΙΖΑ δεν ξεχνά (ότι τον συμφέρει...)

ΥΠΟΘΕΣΕΙΣ ΜΑΡΤΙΝΗ–ΓΙΑΝΝΟΥΣΑΚΗ 

Δύο μέτρα 
και δύο σταθμά 

ΥΠΟΘΕΣΗ ΛΑΘΡΕΜΠΟΡΙΟΥ

Το εξαιρετικό χαρμάνι και ο δικαστής υπουργός 

Μ
νημείο άκομψης κυβερνητικής παρέμβασης αλλά και χαρακτηριστικής αργοπορίας αντανακλαστικών αποτελεί η περίπτωση με το ουκρανικό
πλοίο που μετέφερε τσιγάρα και παραμένει στην Παλαιοχώρα Χανίων. Το mega κλου της υπόθεσης είναι ότι το καράβι δεν έπεσε εσχάτως στα
δίχτυα των τελωνειακών και εισαγγελικών αρχών, αντιθέτως παραμένει ακινητοποιημένο στο κρητικό λιμάνι εδώ και 7 μήνες! Όπερ μεθερ-

μηνευόμενο ένα περιστατικό δέσμευσης ύποπτου φορτίου που υπό νορμάλ συνθήκες θα έπαιρνε όχι περισσότερες από 20 ημέρες για να διεκπεραιω-
θεί στην προκειμένη περίπτωση οι ταχύτητες ίσα που ξεπερνούν αυτές του σαλι-
γκαριού. Και σαν μην έφταναν οι αργοπορίες, η κυβέρνηση καταγγέλλεται ανοιχτά
από την αντιπολίτευση ότι πάει να «ασπρίσει» μια πολύ «γκρίζα» υπόθεση». Υ-
περβολική ή όχι η αντιπολιτευτική ατάκα, η ουσία παραμένει ότι η προσπάθεια
του υπουργού Ναυτιλίας Παναγιώτη Κουρουμπλή να δικαιολογήσει τα αδι-
καιολόγητα τον ώθησαν να υποπέσει στο σοβαρό φάουλ να υποκαταστήσει τη
Δικαιοσύνη και να προκαταλάβει αποφάσεις. Διότι αυτό έκανε ο υπουργός όταν
ισχυρίστηκε το αμίμητο: ότι δηλαδή οι πληροφορίες που έχει το υπουργείο Ναυ-
τιλίας από το τελωνείο, είναι ότι ΔΕΝ προκύπτει λαθρεμπόριο. Κι αν δεν πρό-
κειται για λαθρεμπόριο, με ποια αιτιολογία το «τσιγαράδικο» είναι… παρκαρι-
σμένο στα Χανιά επί μισό και πλέον χρόνο; Μήπως η αργοπορία συνδέεται με το
συγκεκριμένο χαρμάνι που κουβαλάει στα αμπάρια του το ουκρανικό πλοίο; 

▶▶▶  ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΑΠΟ ΤΗΝ ΠΡΟΗΓΟΥΜΕΝΗ ΣΕΛΙΔΑ 
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Τ
ο παραπάνω κομμάτι του ρεπορτάζ μάς πάει σε μία άλ-
λη «πονεμένη» αποκρατικοποίηση αλλά ταυτόχρονα
και «πονεμένη» διαχείρισή της εκ μέρους της κυβέρ-

νησης. Ο λόγος για το «γεφύρι του Ελληνικού» που οι μισοί
κυβερνητικοί μάστορες ολημερίς το έχτιζαν και το βράδυ οι
άλλοι μισοί το γκρέμιζαν με αφορμή διάφορα προσκόμματα. 

Πότε η ανακάλυψη αρχαιοτήτων, πότε μερικά ξεχασμένα
στρέμματα δάσους και φυσικά η εναπόθεση μεγάλου αριθ-
μού προσφύγων στις εγκαταλελειμμένες εγκαταστάσεις του
παλαιού αεροδρομίου κρατούν για καιρό την LAMDA
Development (συμφερόντων Λάτση) που είναι η ανάδοχος
του έργου σε κατάσταση ομηρείας. 

Μια διαγώνια ανάγνωση στο ιστορικό της επένδυσης αρ-
κεί για να δικαιολογήσει την παρομοίωση του Ελληνικού με
το γεφύρι της Άρτας. Ξεκινώντας από το γεγονός ότι το έργο
επελέγη για πρώτη φορά από το (τότε) ΥΠΕΧΩΔΕ το 2004
και μέχρι το 2012 που με τον νόμο 4062/2012 κυρώθηκε η
αξιοποίηση του πρώην αεροδρομίου υπάρχει μία οκταετία α-
πραγίας, χρειάστηκε να περάσουν άλλα δύο χρόνια και να
φτάσουμε στο 2014. Τι έγινε τότε; Τον Νοέμβριο εκείνης της
χρονιάς υπεγράφη η σύμβαση πώλησης της εταιρείας ΕΛ-
ΛΗΝΙΚΟΝ Α.Ε. από το ΤΑΙΠΕΔ με αγοραστή την εταιρεία
ειδικού σκοπού (ΕΕΣ) Hellinikon Global I A.E., θυγατρική ε-

ταιρεία κατά 100% της Lamda Development. 
Αν οι μη γνωρίζοντες νομίζουν ότι τότε η επένδυση μπήκε

επιτέλους στις ράγες, κάνουν λάθος καθώς τον Ιούνιο του
2016 υπεγράφη άλλο μνημόνιο συνεργασίας μεταξύ ΤΑΙ-
ΠΕΔ και Lamda. Επί της ουσίας επρόκειτο για επικαιροποί-
ηση της υφιστάμενης από τις 14/11/2014 σύμβασης αγο-
ραπωλησίας μετοχών της ΕΛΛΗΝΙΚΟΝ Α.Ε., μέσω της ο-
ποίας οριοθετούνταν ορισμένα σημαντικά τεχνικά χαρακτη-
ριστικά της αξιοποίησης της έκτασης στο Ελληνικό, γεγονός
που υποτίθεται ότι θα ξεμπλόκαρε την επένδυση. 

Και όντως ήταν άλλη μία εκτός προγράμματος αναβολή
μια και φέτος, το 2017, ήταν η σειρά του υπουργείου Πολιτι-
σμού και του Δασαρχείου Πειραιά να υψώσουν νέα εμπόδια
στην εξέλιξη του επενδυτικού πρότζεκτ. Καταρχάς, τον Φε-
βρουάριο, η υπουργός Λυδία Κονιόρδου προχωρά σε α-
ναπομπή προηγούμενης απόφασης του Κεντρικού Συμβου-
λίου Νεωτέρων Μνημείων, ανοίγοντας έτσι εκ νέου το θέμα
των διατηρητέων μνημείων στο παλαιό αεροδρόμιο.

Η θεία φώτιση ήρθε τον Μάιο και η κα Κονίορδου ανακα-
λεί την απόφασή της για αναπομπή προς επανεξέταση της α-
πόφασης περί μη κήρυξης ως διατηρητέων ορισμένων από
τα κτίρια στο Ελληνικό, ισχυριζόμενη ότι «ύστερα από ενδελε-
χή έλεγχο του σχετικού φακέλου κατά τον οποίο διαπιστώθηκε
πως δεν υπάρχουν νέα στοιχεία τα οποία δεν συνεκτιμήθηκαν
στην αρχική εξέταση ώστε να αιτιολογείται η αναπομπή του θέμα-
τος».

Τότε όμως ήρθε η σειρά του δασαρχείου Πειραιά που χα-
ρακτήρισε περιοχή δασικού χαρακτήρα ένα κρίσιμο τμήμα έ-
κτασης 36.918 τ.μ. του παλιού αεροδρομίου στο Ελληνικό.

Και από εκεί που τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ φώναζαν ότι το
Ελληνικό δίδεται βορά στα ιδιωτικά συμφέροντα, φτάσαμε
στην τελευταία κυβερνητική μεταστροφή όπου υπουργοί ό-
πως ο Αλέκος Φλαμπουράρης δηλώνουν όχι μόνο την ι-
κανοποίησή τους για το «ξεκόλλημα» της επένδυσης, αλλά
εκφράζουν και τη δυσφορία τους για τις πολύμηνες καθυ-
στερήσεις τις οποίες αποδίδουν σε γραφειοκρατικές «αγκυ-
λώσεις» ή και «παρεξηγήσεις» μεταξύ των αρμόδιων φορέων
των επενδυτών και του Δημοσίου.

Το γεγονός ότι χρειάστηκε να μεταβεί στο Μαξίμου εκ-
πρόσωπος του επιχειρηματία, Γιάννη Λάτση και να μιλή-
σει σε σκληρή γλώσσα με τους αρμόδιους υπουργούς ήταν η
κίνηση που έδωσε τη λύση. Οι πρόσφυγες σε μία νύχτα α-
πομακρύνθηκαν από το Ελληνικό και οι αρμόδιες αρχές έ-
δωσαν το "πράσινο" φως για την υλοποίηση της επένδυσης.
Ουσιαστικός όμως λόγος για να κάνουν την ανάγκη φιλοτιμία
οι αρμόδιοι υπουργοί ήταν το γεγονός ότι η επένδυση στο
Ελληνικό είχε μπει ως προαπαιτούμενο και στο τελευταίο
Μνημόνιο... 

O
χι από βράχο σε βράχο όπως λέει ο ποιητής αλλά από λι-
μάνι σε λιμάνι τον πάνε τον καημό τους στον ΣΥΡΙΖΑ, κα-
θώς μετά τα Χανιά το λιμάνι της Θεσσαλονίκης υπήρξε άλ-

λο ένα πεδίο όχι τόσο λαμπρής δόξας για την κυβέρνηση. Εδώ το διακύβευμα ήταν ο ΟΛΘ και
πρωταγωνιστής το ΤΑΙΠΕΔ μαζί με την συμφερόντων Ιβάν Σαββίδη εταιρεία Belterra
Investments LTD. Νωποί είναι ακόμη οι πανηγυρισμοί μερίδας του Τύπου τον περασμένο
Απρίλιο για το κλείδωμα του διαγωνισμού στην κοινοπραξία της Deutsche Invest Equity
Partners GmbH με την Terminal Link SAS και φυσικά τον Έλληνα ομογενή εταίρο τους. Πριν ό-
μως καλά καλά βγει ο Ιούνιος η ατμόσφαιρα στην συγκεκριμένη αποκρατικοποίηση μύρισε χει-
μώνα καθώς πριν από μερικές ημέρες το ΤΑΙΠΕΔ έδωσε προθεσμία να καταθέσει εκ νέου
φάκελο ως reserved bidder στην «Dubai Ports World», την εταιρεία που ήρθε δεύτερη στον δια-
γωνισμό! Το τι ακριβώς συνέβη ουδείς μπορεί να το γνωρίζει με ακρίβεια. Μπορεί ωστόσο να
εικάσει ότι κάτι τρέχει στο «βασίλειο» του κ. Στέλιου Πιτσιόρλα ώστε με τόση άνεση ένα δια-
γωνισμός που υποτίθεται ότι είχε τελεσφορήσει εξελίσσεται σε ρώσικη ρουλέτα με βελτιωμένες
προσφορές από το Ντουμπάι, με αυξημένες αντιπροσφορές από την κοινοπραξία του Σαββί-
δη. Όλα αυτά, μάλιστα, συμβαίνουν την ώρα που και σήμερα κάποιοι ξαναπανηγυρίζουν ε-
πειδή λέει η κοινοπραξία στην οποία συμμετέχει ο πρόεδρος του ΠΑΟΚ ανακηρύχθηκε προ-
τιμώμενος επενδυτής για την αγορά του 67% των μετοχών του ΟΛΘ. Τι ξεχνούν-αγνοούν;
Ότι υπολείπεται η διόλου τυπική διαδικασία του προσυμβατικού ελέγχου και των εγκρίσεων α-
πό το Ελεγκτικό Συνέδριο (έχει δικαίωμα να κρίνει αν η κοινοπραξία θεωρείται σε επίπεδο τε-
χνογνωσίας ικανή να αναλάβει το έργο και να την δώσει στον δεύτερο πλειοδότη αν δεν υ-
πάρχει το σχετικό "know how"). Αν, τώρα αυτό αποκαλείται κυβερνητική στρατηγική προσέ-
κλυσης επενδύσεων, τότε ο γάιδαρος πετάει και τα πυρηνικά είναι ακίνδυνα όπως έλεγαν στα
φοιτητικά τους χρόνια αστειευόμενοι οι σύντροφοι του κυρίου Πιτσιόρλα.

ΥΠΟΘΕΣΗ ΕΛΛΗΝΙΚΟ

Δυόμιση χρόνια 
η καθυστέρηση 

σε 10 ημέρες η λύση 

ΥΠΟΘΕΣΗ ΠΟΔΟΣΦΑΙΡΟ

Ανωμαλία 
αντί εξυγίανσης 

Ε
ξαιρουμένης της δεδηλωμένης αγάπης του πρω-
θυπουργού Αλέξη Τσίπρα για τον Παναθηναϊκό
και την οπαδική προτίμηση του υπουργού Οικο-

νομικών Ευκλείδη Τσακαλώτου στα αστρόμαυρα χρώματα του ΠΑΟΚ, στην κυβέρνηση
του ΣΥΡΙΖΑ μάλλον αγνοούν και το τι περιέχει μέσα μία μπάλα ποδοσφαίρου. Δεν εξηγούνται
αλλιώς τα επικοινωνιακά πυροτεχνήματα και οι ακροβασίες ως προς την επίλυση των καυτών
και άλυτων ζητημάτων του ελληνικού ποδοσφαίρου. Δεδομένης της ανάγκης για κάθαρση στο
εγχώριο ποδοσφαιρικό γίγνεσθαι στους ενοίκους του Μεγάρου Μαξίμου παρουσιάστηκε η
μοναδική ευκαιρία να εμφανιστούν ως οι Ιππότες με τα άσπρα άλογα. Ποιος δεν θυμάται το
πέρασμα Κοντονή από το υφυπουργείο Αθλητισμού και τους λεονταρισμούς του Ζακυνθινού
υπουργού με τις αποφάσεις αναβολής της Σούπερ Λιγκ και της έναρξης του Κυπέλλου Ελλά-
δας; Ή ακόμη χειρότερα ποιος αγνοεί ότι εκλογές στην ΕΠΟ έπρεπε να έχουν γίνει μέχρι τις
31 Μαΐου αλλά σε λίγες ημέρες φεύγει και ο Ιούνιος και η καταστατική γενική συνέλευση
της ΕΠΟ ήταν μετέωρη μέχρι χθες που εδέησε να καταθέσει -ως σανίδα σωτηρίας- τροπολο-
γία ο αρμόδιος υφυπουργός, Γιώργος Βασιλειάδης. Το φλέγον θέμα για την κυβέρνηση στο
ποδόσφαιρο βρίσκεται αλλού. Όταν προεκλογικά αλλά και μετεκλογικά η πρώτη φορά αρι-
στερά κυβέρνηση υποσχόταν δημόσια ότι θα φέρει στις εκλογικές συνελεύσεις την απλή α-
ναλογική ώστε να εκπροσωπούνται όλες οι τάσεις στο ποδόσφαιρο -ποιος δε θυμάται τις συ-
χνές πυκνές εμφανίσεις των βουλευτών Κωνσταντινέα και Αυλωνίτου στον ΣΚΑΪ όπου με
έμφαση υποστήριζαν ότι ο Τσίπρας θα εξυγιάνει το ποδόσφαιρο- και μετά από δυόμιση χρό-
νια εξουσίας και διάλυσης του ποδοσφαίρου, επανέφεραν στις εκλογικές διατάξεις τη μία
ψήφο ανά Ένωση ώστε ο συνολικός αριθμός στο εκλογικό Σώμα να είναι 71 ψήφοι αντί 181
που προϋπήρχαν και αντί 400 που προέβλεπε ο νόμος Ορφανού. Ούτε "μερτικό" στα "μερο-
κάματα" που έπαιρναν κάποιες Ενώσεις σε κάθε εκλογική γενική συνέλευση να είχαν...

ΥΠΟΘΕΣΗ ΟΛΘ

Διαγωνισμός
ρώσικη ρουλέτα
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λογές τους σε εκδικητική κατεύθυνση.
Η κυβέρνηση είχε επιλέξει να κλείσει
την αξιολόγηση γρήγορα, εκείνοι κα-
θυστέρησαν και σήμερα της χρεώνουν
τις οικονομικές απώλειες. Ακόμα και
στο μεσοδιάστημα, η Ελλάδα, με υ-
ποχωρήσεις, διεκδίκησε μια καλύτε-
ρη λύση. Η μονομανής επιλογή των
δανειστών είναι δεδομένη».

1 Λάθη κάνατε;
«Αν έγιναν δευτερεύοντα λάθη, πρό-
κειται επί της ουσίας για τεχνικά λά-
θη. Τη μεγάλη εικόνα καθορίζουν οι
προθέσεις των μεγάλων δυνάμεων. Ό-
λα αυτά που λέγονται από τα ΜΜΕ
και την αντιπολίτευση είναι ασήμα-
ντα και κενά περιεχομένου, μακριά α-
πό την πραγματικότητα. Μας λένε πως
αν αλλάξει η κυβέρνηση θα βελτιω-
θούν τα πράγματα. Θα κάνουν τι; Η
πολιτική των μνημονίων είναι προσ-
διορισμένη να έχει συγκεκριμένα χα-
ρακτηριστικά. Το 2015 είχαμε όλο το
λαό μαζί μας και δεν… συγκινήθη-
καν».

1 Το επιχείρημα είναι ένα άλλο
μείγμα πολιτικής...
«Που λέει ότι θα μειώσουν τις δημό-
σιες δαπάνες, δηλ. θα κάνουν απολύ-
σεις, θα διαλύσουν την υγεία, την
παιδεία, θα ιδιωτικοποιήσουν ό,τι υ-
πάρχει κλπ, αλλά θα μειώσουν τη φο-
ρολογία; Ας περιμένουμε, όταν θα πά-
με για εκλογές, να τοποθετηθούν όλες
οι πολιτικές δυνάμεις ανοιχτά στον ελ-
ληνικό λαό και εκείνος να επιλέξει.
Σήμερα 2.000.000 ανασφάλιστοι έ-
χουν δωρεάν πρόσβαση στην υγεία.
Αν ο ελληνικός λαός αυτό το χαρίσει
και πει “ας πεθάνω στο δρόμο”, αρκεί
να μην πληρώνω εφορία, είναι μια ε-
πιλογή που θα τη σεβαστούμε όλοι.
Αν πει “ας πληρώνω για τη μόρφωση,
αρκεί να μου μειωθούν οι φορολογι-

Οι δυνατοί και οι ισχυροί. Όσο αυτή
η πολιτική παραμένει ηγεμονική, τα
περιθώρια που έχουν χώρες, όπως η
Ελλάδα, για να αναπτυχθεί μια πολι-
τική υπέρ των πολλών, είναι οριακή.
Αυτό δεν σημαίνει πως τα παρατάμε.
Και το 2015, που οι κοινωνικοί συ-
σχετισμοί στη χώρα ήταν υπέρ μας,
λόγω των εκλογών και του δημοψηφί-
σματος, οι δανειστές δεν υποχώρησαν
σε τίποτε, όπως και τώρα, που οι συ-
σχετισμοί είναι αρνητικοί για την κυ-
βέρνηση, οι δανειστές έκαναν τις επι-

1 Σε μια από τις σπάνιες συνεντεύξεις της, η βουλευτής Επικρατείας
του ΣΥΡΙΖΑ απαντά χωρίς υπεκφυγές στις ερωτήσεις της «Α»ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

ΤΑΣΙΑ

ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ

πη να σταθεί σε μια πλεονεκτική θέση
στο παγκοσμιοποιημένο επίπεδο».

1 Και μέχρι τότε; Το
Bloomberg χαρακτήρισε μη σο-
βαρή τη συμφωνία. Ο ίδιος ο
πρωθυπουργός, μιλώντας προς
τους υπουργούς, τόνισε πως
δεν είναι το τέλος. Υποσχεθή-
καμε ανάπτυξη μέχρι το 2060.
Τι κάνουμε;
«Δυστυχώς, δεν είναι τι κάνουμε εμείς
αλλά τι θέλουν να κάνουν οι άλλοι.

»Και για τον ΣΥΡΙΖΑ αλλά και για τη
“γερμανική” Ευρώπη, η οποία προς
το παρόν δεν έχει διάθεση να χαλα-
ρώσει τους καταναγκασμούς, τη λιτό-
τητα, την εσωτερική υποτίμηση, τη
διάλυση της αγοράς εργασίας και όλα
όσα εμείς φιλοδοξούμε να αντιστρέ-
ψουμε, για να σταθεί όρθια η κοινω-
νία. Αυτό μέχρι να βρουν ένα σχέδιο
για το πώς θα είναι η αρχιτεκτονική
της Ευρώπης στο μέλλον, αν, πότε και
πώς ο ΕSM θα πάρει τη θέση του
ΔΝΤ, πώς και πότε θα διευθετηθούν

οι ανταγωνισμοί με
τις ΗΠΑ και σε

ποια κατεύ-
θυνση θα
μπορέσει
η Ευρώ-

Συμφωνείς ή διαφωνείς με
την Τασία Χριστοδουλο-
πούλου, μια συζήτηση μαζί
της έχει πάντα ιδιαίτερο
ενδιαφέρον. 

Συνέντευξη στον
Θεοδόση Παπανδρέου

Ο
μολογώντας πως εν
τέλει ότι και να κάνει
η κυβέρνηση, τις α-
ποφάσεις τις λαμβά-
νουν οι ισχυροί της

Ευρώπης, εκτίμησε πως το χρέος
δεν θα το παραδώσουν εύκολα κα-
θώς αποτελεί εργαλεία πειθάρχη-
σης και καταναγκασμού. Υπερα-
σπίζεται το αριστερό «πρόσημο»
του ΣΥΡΙΖΑ αντιτείνοντας πως μέ-
σα στα στενά πλαίσια των μνημο-
νίων μια κυβέρνηση έχει δύο επι-
λογές: είτε την φορολογία για να ε-
πιστρέψει το ελάχιστο στην κοινω-
νική πολιτική, είτε την κατάργηση
της κοινωνικής πολιτικής.

1 Κυρία Χριστοδουλοπούλου,
ποια ήταν η πρώτη σκέψη που
πέρασε από το μυαλό σας μόλις
ανακοινώθηκε η συμφωνία στο
τελευταίο Eurogroup;
«Από τις 22 Μαΐου είχαμε όλοι προε-
τοιμαστεί ότι τα πράγματα δεν ήταν ι-
διαιτέρως ευνοϊκά για εμάς, όσον α-
φορά το χρέος και την ποσοτική
χαλάρωση. Κατά συνέπεια, το
αποτέλεσμα της 15ης Ιουνί-
ου, ήταν αναμενόμενο. Μάλ-
λον θα πρέπει να αναφερθώ
στην εντύπωση που διαμόρ-
φωσα στις 22 Μαΐου, όταν
επίσημα αποκαλύφθηκαν τα
σχέδια των δανειστών. Μια ο-
λόκληρη πολιτική επιλογή της
κυβέρνησης να δεχθεί τα μέτρα,
με την προσδοκία πως και οι δανει-
στές θα είναι συνεπείς με τις υποχρε-
ώσεις τους και ίσως γενναιόδωροι, δεν
επιβεβαιώθηκε. Αυτό κατέδειξε, με
τον πιο εμφατικό τρόπο, πως το χρέος
αποτελεί και εργαλείο πειθάρχησης,
καταναγκασμού και επιτήρησης και
μέσο πολιτικών εκβιασμών. Φοβάμαι
πως, με διάφορα προσχήματα, ποτέ
δεν θα ρυθμιστεί. Αυτό αποτελεί μια
σημαντική παραδοχή που αλλάζει
πολλά.

«Υποτιμήσαμε 
τη μονιμότητα 
που θα είχαν 
τα μνημόνια»

““

1 Τι σχέση έχει ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ της Βαλτετσίου με τον

σημερινό;
«Αποτελεί μια συνέχεια. Τό-
τε είχαμε ως στόχο την ενό-

τητα της Αριστεράς, και μέσα από αυτό κα-
ταγράφηκε ο ΣΥΡΙΖΑ στην κοινωνία. Στη συνέχεια
υιοθετήσαμε με μεγάλη συνέπεια τον αντιμνημο-
νιακό αγώνα, υποτιμώντας ίσως τη μονιμότητα
που θα είχαν τα μνημόνια ή δεν το συνδέσαμε ε-
παρκώς με την κρίση του καπιταλισμού. Δεν μπο-
ρούσαν να γίνουν και απολύτως κατανοητά αυτά,
αλλά σήμερα καλούμαστε να εξηγήσουμε τους λε-
γόμενους συμβιβασμούς. Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι από τις

πολιτικές δυνάμεις που, αν, μέσα στην Αριστερά
και σε ευρωπαϊκό επίπεδο, χρειαστεί να γεννηθεί
κάτι καινούριο, ο ΣΥΡΙΖΑ θα το κομίσει. Έχουμε
βιώσει διλήμματα και αντιφάσεις, είναι τέτοια τα
βιώματα που άλλοι θα χρειαστούν αιώνες για να
τα αποκτήσουν. Προσωπικά, δεν θεωρούσα ότι ό-
λα αυτά μπορούσα να τα ζήσω ποτέ».

1 Σε επίπεδο Ευρώπης, έχουμε σε εξέλιξη την
Προοδευτική Συμμαχία, με τη συμμετοχή της Α-
ριστεράς, των Πρασίνων αλλά και των σοσιαλι-
στών. Θα μπορούσαμε να δούμε κάτι τέτοιο και ε-
ντός των συνόρων με στόχο την κεντροαριστερά;
«Δεν είναι το ζητούμενο αν θα γίνουν συμμαχίες

αριστερών με κεντροαριστερά. Δεν είναι αυτό το
επίκαιρο, αλλά πώς θα ξαναμπεί η κοινωνία, που
έχει αποσυρθεί, στο παιχνίδι. Θυμηθείτε τι γινό-
ταν από το 2010 και μετά. Ζούσαμε την αυθόρμη-
τη κίνηση του κόσμου που αναζητούσε το και-
νούργιο, το καλύτερο. Αυτό έκλεισε. Τώρα; Περι-
μένουμε τον επόμενο κύκλο να ανοίξει και με τι
χαρακτηριστικά. Αυτό είναι που απασχολεί εμένα
και όχι αν θα συγκεντρώσουμε τα ποσοστά μας
μαζί με την Γεννηματά και την όποια Γεννηματά
για να συνεχίσουμε να κυβερνάμε».

1 Είστε γιαγιά. Τι σκέφτεστε για το μέλλον αυ-


«ΤΟ ΖΗΤΟΥΜΕΝΟ ΕΙΝΑΙ ΑΝ ΜΠΟΡΟΥΜΕ ΝΑ ΒΓΟΥ-
ΜΕ ΑΠΟ ΤΗΝ ΚΡΙΣΗ. ΚΙ ΑΥΤΟ ΔΕΝ ΜΠΟΡΕΙ ΝΑ ΓΙ-

ΝΕΙ ΟΣΟ ΕΙΜΑΣΤΕ ΕΓΚΛΩΒΙΣΜΕΝΟΙ ΣΤΑ ΖΗΤΗΜΑΤΑ
ΤΩΝ ΔΙΑΠΡΑΓΜΑΤΕΥΣΕΩΝ»

«Η εποχή 
των οπαδών 
τελείωσε…»
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κοί συντελεστές”, επίσης είναι μια ε-
πιλογή που θα γίνει σεβαστή. Πιστεύ-
ετε ότι αυτό μπορεί να γίνει σε μια τέ-
τοια χώρα σαν τη δική μας; Σε κάθε
περίπτωση, το ζητούμενο είναι αν
μπορούμε να βγούμε από την κρίση.
Και αυτό δεν μπορεί να γίνει όσο εί-
μαστε εγκλωβισμένοι στα ζητήματα
των διαπραγματεύσεων και δεν κατα-
φέρνουμε να επικεντρωνόμαστε στο ε-
σωτερικό της χώρας και στις δυνατό-
τητες που δίνει η ίδια η κοινωνική
πραγματικότητα να παρέμβουμε στα
πράγματα».

1 Με αφορμή την ψήφιση των
μέτρων ο Αλέξης Τσίπρας είχε
απειλήσει πως χωρίς το χρέος
θα τα ακύρωνε. Κενή απειλή;
«Αυτό δεν το ξέρουμε. Αυτά που ζή-

σαμε είναι σουρεαλιστικά. Αν ζούσε ο
Ιονέσκο, θα έγραφε για την πολιτική
κενότητα της Ευρώπης. Είναι δυνατόν
να διαφωνούν για το ρυθμό ανάπτυ-
ξης στην Ελλάδα το 2060; Υπάρχουν
αστάθμητοι παράγοντες που δεν σου
επιτρέπουν να εκτιμήσεις την επόμενη
μέρα και αυτοί συζητούν για το πλεό-
νασμα το 2050. Εντάξει, είμαστε πα-
νικόβλητοι και σε άμυνα, αλλά ηλίθι-
οι, χώρα ηλιθίων δεν έχουμε γίνει!
Παίζουν με τη νοημοσύνη των λαών
της Ευρώπης. Που μπορεί όντως κά-
ποιοι λαοί να λένε να μην χαριστούν
χρήματα στην Ελλάδα, όμως ταυτό-
χρονα μετράνε και αξιολογούν τη συ-
μπεριφορά των ισχυρών, απέναντι
στους αδύναμους και εντείνουν το α-
ντιευρωπαϊκό πνεύμα τους. Η συμπε-
ριφορά τους προς την Ελλάδα έχει με-

Το μετέωρο βήμα 
της εξόδου 
στις αγορές 

Με την απόφαση του Eurogroup άνοιξε
ο δρόμος, εκτός από τη δόση, να βγούμε
στις αγορές και να γίνει η ανάπτυξη κε-
ντρικός στόχος» υπογράμμισε ο πρόε-
δρος της Βουλής Νίκος Βούτσης σε
συνέντευξη του πιστός στην γραμμή
Μαξίμου. Είχε προηγηθεί και η δήλω-
ση Δραγασάκη ότι είναι πιθανή η – δο-
κιμαστική – έξοδος στις αγορές εντός
του 2017.
«Δόθηκε η διαβεβαίωση ότι θα μας υ-
ποστηρίξουν να βγούμε στις αγορές και
είναι πιθανόν να γίνει ακόμη και εντός του 2017» επέ-
μεινε ο Νίκος Βούτσης.
Στην κυβέρνηση παραβλέπουν το γεγονός ότι μια πι-
θανή έξοδος στις αγορές είναι σύνθετο και παρακιν-
δυνευμένο εγχείρημα. Δεν είναι τυχαίο ότι ο ίδιος ο
Ευκλείδης Τσακαλώτος σε δηλώσεις του υπήρξε πιο ε-
γκρατής, αν και καθ’ ύλην αρμόδιος παραπέμποντας
στον ΟΔΔΗΧ. Παραβλέπουν, επίσης, το γεγονός πως η
ΕΚΤ δεν φαίνεται διατεθειμένη να κάνει τα… στραβά
μάτια και να στηρίξει μια κίνηση υψηλού ρίσκου.

Πιο συγκεκριμένα, η Ευρωπαϊκή Κε-
ντρική Τράπεζα (ΕΚΤ) θα αποφασί-
σει για την ένταξη της Ελλάδας στο
πρόγραμμα αγορών ομολόγων (QE)
με βάση τη δική της αξιολόγηση
βιωσιμότητας του ελληνικού χρέ-
ους, δήλωσε το μέλος του Εκτελε-
στικού Συμβουλίου της, Πέτερ Πρά-
ετ, σε συνέντευξη που παραχώρησε
στο γερμανικό περιοδικό Der
Spiegel.
Πριν την όποια αλλαγή του προ-
γράμματος αγορών ομολόγων,

«πρέπει να κάνουμε τη δική μας ανάλυση της βιωσιμό-
τητας του ελληνικού χρέους», τόνισε, προσθέτοντας:
«Δεν θα βασισθούμε σε άλλους για αυτό. Είτε πρόκειται
για τον Ευρωπαϊκό Μηχανισμό Σταθερότητας είτε για
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, ο καθένας έχει τη δική του
προοπτική. Όταν, όμως, πρόκειται για αγορά ομολόγων,
πρέπει να το εξετάσουμε εμείς». Ερωτηθείς, αν η δια-
τύπωση αυτή σημαίνει «όχι», ο Πράετ απάντησε: «Αυτό
σημαίνει ότι πρέπει να το εξετάσουμε εμείς».
Η ένταξη στην ποσοτική χαλάρωση είναι κομβικής ση-
μασίας για μια επιτυχημένη έξοδο στις αγορές ώστε
να έχει σταλεί το μήνυμα πως κάτι έχει αλλάξει στη
χώρα. Σήμερα, και μετά το συμβιβασμό στο
Eurogroup, τα αρχικά σχέδια της κυβέρνησης επί της
ουσίας παραπέμπονται στις καλένδες. Θυμίζεται πως
το σχέδιο ήταν έξοδος μέσα στον Ιούλιο.
Από το Μαξίμου υποστηρίζουν πως «τίποτα δεν απο-
κλείεται εάν είναι ευνοϊκή η συγκυρία και οι συνθήκες
στις διεθνείς κεφαλαιαγορές». Ένα συνειδητό ψέμα
προς ικανοποίηση κυρίως του κομματικού κοινού. Μά-
λιστα δεν δίστασαν τη δήλωση Πράετ να την ερμη-
νεύσουν θετικά, ενώ γνώστες της αγοράς υποστηρί-
ζουν πως στο πλέον αισιόδοξο σενάριο ο πιθανότε-
ρος χρόνος ένταξης των ελληνικών ομολόγων στο QE
είναι το φθινόπωρο.

τρήσει και στην άνοδο της ακροδεξιάς
και στην περιφρόνηση της πολιτικής».

1 Η κυβέρνηση, σε επίπεδο υ-
πουργών, κάνει όσα μπορεί, έ-
στω και στα μικρά, ή έχει ε-
γκλωβιστεί στη διαπραγμάτευ-
ση;
«Ο τελευταίος ανασχηματισμός έγινε
στη λογική να υπηρετήσει την αξιο-
λόγηση που ερχόταν. Να μπουν πρό-
σωπα που να έχουν φερεγγυότητα
προς τους δανειστές και τις αγορές,
για να στείλει μήνυμα. Είμαστε υπο-
χρεωμένοι να κάνουμε τον απολογι-
σμό στο τέλος της ημέρας. Γιατί τι εί-
ναι ο ΣΥΡΙΖΑ; Είναι εναντίον του νεο-
φιλελευθερισμού, της λιτότητας και
της επιτήρησης και υπέρ της συμμε-
τοχής του λαού ως καθοριστικού πα-
ράγοντα στις εξελίξεις. Αυτά, για τους
δανειστές, τον καθιστούν αφερέγγυα
πολιτική δύναμη! Τέλος. Το τι θα κά-
νει, τι μέτρα θα ψηφίσει, τους είναι
αδιάφορο. Δεν του έχουν εμπιστοσύ-
νη. Μας εγκαλούν τα ΜΜΕ και η α-
ντιπολίτευση ότι δεν είμαστε συνεπείς
με τα αριστερά μας πιστεύω... Αυτός
είναι ο παραλογισμός της εσωτερικής
πολιτικής. Αν όντως είχαμε ενσωμα-
τωθεί, όλοι θα ήταν στα πόδια μας.
Τα ΜΜΕ, ο ΣΕΒ, οι τράπεζες, οι ελίτ.
Σήμερα δεν είναι κανείς. Όλοι, ταυτό-
χρονα, μας πολεμούν. Γιατί; Αν είμα-
στε τόσο δουλικοί γιατί; Αν είμαστε
τόσο προδότες, γιατί τα συμφέροντα
δεν μας αποθεώνουν; Ξέρουν ότι εί-
μαστε αριστεροί και σε κάθε ευκαιρία
το διεκδικούμε και το αποδεικνύου-
με».

1 Το ερώτημα παραμένει ανα-
πάντητο. Από την απάντησή
σας συμπεραίνω πως η κυβέρ-
νηση είχε στόχευση τη δια-
πραγμάτευση, οπότε τα εσωτε-
ρικά ζητήματα απλά έμειναν
στο περιθώριο...
«Δεν είναι έτσι. Μέσα σε αυτό τον ο-
ρυμαγδό προσπάθησε. Ξεκινώντας α-
πό την 13η σύνταξη, με τον εξωδικα-
στικό συμβιβασμό, που δίνεται μάχη
και για τους οφειλέτες κάτω των
20.000 ευρώ. Και στις προσπάθειές
μας αυτές φαίνεται πόσο εκδικητικοί
είναι οι δανειστές: ήθελαν να μας α-
ποκόψουν από τις κοινωνικές μας εκ-
προσωπήσεις, χτυπώντας ευθέως τους
φτωχούς με τη μείωση του αφορολό-
γητου και των κατώτατων συντάξεων».

τού του παιδιού;

«Είμαι άνθρωπος αισιόδοξος εκ φύ-
σεως. Οπότε σκέφτομαι τα καλύτε-
ρα. Μην ξεχνάτε πως το χρέος του
Τρικούπη, που είχε συναφθεί τον
19ο αιώνα, προχθές το εξοφλήσα-
με. Αυτό που ζούμε λοιπόν τώρα,
δεν θα αποτελεί την πραγματικότη-
τα της ζωής της εγγονής μου. Θα εί-
ναι τα πράγματα καλύτερα γιατί οι
λαοί αφυπνίζονται. Σκέπτονται. Για
πρώτη φορά έχουν αρχίσει και σκέ-
πτονται, δημιουργώντας την ταυτό-

τητα του σκεπτόμενου ανθρώπου
που, μπορεί παρασυρόμενος να ψη-
φίζει Τραμπ ή Λεπέν, γιατί του φά-
νηκαν αντισυστημικοί, αλλά μετά α-
πό πολλά χρόνια έχει κατανοήσει τη
φύση των πραγμάτων. Και αυτό από
μόνο του είναι σημαντικό. Ίσωςπάμε
στην εποχή του Καρτέσιου: “σκέ-
πτομαι, άρα υπάρχω, υπάρχω, αμ-
φιβάλω και διεκδικώ”. Η εποχή των
οπαδών τελείωσε. Και θα πρέπει και
τα κόμματα να προσαρμοστούν στη
νέα πραγματικότητα».


«ΤΟ 2015, ΠΟΥ ΟΙ
ΚΟΙΝΩΝΙΚΟΙ ΣΥ-

ΣΧΕΤΙΣΜΟΙ ΣΤΗ ΧΩΡΑ
ΗΤΑΝ ΥΠΕΡ ΜΑΣ, ΛΟΓΩ
ΤΩΝ ΕΚΛΟΓΩΝ ΚΑΙ ΤΟΥ
ΔΗΜΟΨΗΦΙΣΜΑΤΟΣ,
ΟΙ ΔΑΝΕΙΣΤΕΣ ΔΕΝ Υ-
ΠΟΧΩΡΗΣΑΝ ΣΕ ΤΙΠΟ-
ΤΕ, ΟΠΩΣ ΚΑΙ ΤΩΡΑ»
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Δώσε ποδήλατο στον Αμυρά
και πάρε του την ψυχή

ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

«Η καρέκλα
και η εξουσία 

ενώνει»
Όπως λένε αυτοί που γνωρί-
ζουν πρόσωπα και πράγματα
εντός του Μαξίμου οι σχέσεις
του Νίκου Παππά και του Δη-
μήτρη Τζανακόπουλου έχουν
περάσει από σαράντα κύματα.
Οι δύο τους δεν είχαν ποτέ κα-
λή χημεία, κάτι που είχε ενο-
χλήσει ακόμη και τον πρωθυ-
πουργό, που τους είχε μέσα

στα πόδια του μέχρι τον τελευ-
ταίο ανασχηματισμό. Αλλά ό-

πως μαθαίνω το τελευταίο διά-
στημα οι δύο υπουργοί βρήκαν

κωδικό επικοινωνίας και οι σχέ-
σεις τους φαίνεται ότι έχουν ανα-
θερμανθεί. Μάλιστα μιλούν και
πιο συχνά στο τηλέφωνο. Τι συ-
νέβη και όλα άλλαξαν, ρώτησα
κάποια παλιά καραβάνα του ΣΥΡΙ-
ΖΑ; "Η καρέκλα και η εξουσία πάντα
ενώνει" ήταν η απάντηση που έλαβα.

Μας έμπλεξε ο πρόεδρος
Μας έμπλεξε ο πρόεδρος Βασίλης Λεβέντης. Μέσα σε
λίγες ώρες είπε δύο διαφορετικά πράγματα σε δύο ρα-
διοφωνικές του παρεμβάσεις. Συγκεκριμένα, μιλώντας
στον Real FM λίγες ώρες μετά τη συνάντησή του με τον
πρωθυπουργό, ο πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων υπο-
στήριξε ότι ο Αλέξης Τσίπρας θα ήταν διατεθειμένος να προχω-
ρήσει στον σχηματισμό μίας κυβέρνησης συνεργασίας, αλλά είναι ο
αρχηγός της Αξιωματικής Αντιπολίτευσης, Κυριάκος Μητσοτάκης, που
δεν θέλει. Αντίθετα, μιλώντας στον Alpha 9,89, κατηγόρησε ευθέως
τον πρωθυπουργό για αλαζονεία και αρχομανία, καταλογίζοντάς πα-
ράλληλα ότι πανηγυρίζει για το Eurogroup ενώ δεν πήρε τίποτα για το
χρέος και την ποσοτική χαλάρωση. «Θέλει να πάει μόνος του μέχρι το
2019. Είναι δική του ευθύνη και θα τα λουστεί. Αρμενίζει στραβά και το
πλοίο θα βουλιάξει», δήλωσε. Πρόεδρε, τι από τα δύο ισχύει;

Θα φάνε 
τα μουστάκια τους...
Το ότι οι σχέσεις μεταξύ Γιούνκερ και Βέ-
μπερ δεν είναι οι καλύτερες δυνατές είναι
γνωστό στους παροικούντες των Βρυξελλών.
Φάνηκε όμως και ξεκάθαρα κατά την πρόσφατη
επίσκεψη του γερμανού αξιωματούχου στην Αθήνα. Ο
πρόεδρος του ΕΛΚ επιτέθηκε στον Αλέξη Τσίπρα κατά τη
διάρκεια συνάντησής του με τον Κυριάκο Μητσοτάκη. «Χρει-
αζόμαστε μια αξιόπιστη κυβέρνηση, που θα κάνει καλή δουλειά
για τη χώρα. Αυτό δεν συμβαίνει σήμερα. Για αυτό, θεωρώ ότι ο κ.
Τσίπρας ανήκει στο παρελθόν και ο κ. Μητσοτάκης αντιπροσω-
πεύει το μέλλον». Για να του απαντήσει ο Γιούνκερ: «Έχω πλήρη
εμπιστοσύνη στον Αλέξη Τσίπρα, αυτό είναι ξεκάθαρο. Η Ελλάδα
έχει κάνει περισσότερα απ’ όσα αναμέναμε. Αναγνωρίζω τις μεγάλες
προσπάθειες της ελληνικής κυβέρνησης». Τώρα το μόνο που μέ-
νει να δούμε είναι το πότε θα φάνε τα μουστάκια τους, που
σημειωτέον δεν έχουν.

Η ποδηλατάδα της Πάτμου 
και ο Αμυράς
Ο βουλευτής του Ποταμιού, Γιώργος Αμυράς, είναι γνωστός
λάτρης του ποδηλάτου. Όχι μόνο στην Αθήνα, αλλά και σε νη-
σιά του Αιγαίου. Αυτές τις ημέρες οργανώνει ποδηλατάδα στην
Πάτμο. Εδώ και 11 χρόνια ο κ. Αμυράς συμμετέχει βοηθώ-
ντας σε ένα φεστιβάλ γεύσεων και παράδοσης. Με τα χρόνια
όμως το φεστιβάλ απέκτησε στο νησί μεγάλη αποδοχή και έτσι
11 χρόνια τώρα εστιάτορες και σεφ μαγειρεύουν στο νησί πα-
ραδοσιακές γεύσεις. Ο κ. Αμυράς που από την πρώτη στιγμή
βοήθησε στο φεστιβάλ αυτό, ως λάτρης του ποδηλάτου έβαλε
μέσα στις εκδηλώσεις και το Ποδήλατο. Την πρώτη χρονιά
πήραν μέρος γύρω στους 15 ανθρώπους που με τα ποδήλατά
τους άρχισαν να εμπλουτίζουν το φεστιβάλ γεύσεων και όλοι
μαζί, σεφ, εστιάτορες , μουσικοί και τραγουδιστές έγιναν ένα
με τους ποδηλάτες. Φέτος τα πράγματα είναι διαφορετικά. Οι
ποδηλάτες που παίρνουν μέρος είναι πάνω από 100 και η χα-
ρά του Γ. Αμυρά δεν περιγράφεται.

Ενεργοποιήθηκε 
Ολοένα και περισσότερο
ακούγεται στην Δημο-

κρατική Συμπαράταξη, ό-
τι ο Ευάγγελος Βενιζέλος

θα είναι ο επικεφαλής
του ψηφοδελτίου Επι-

κρατείας. Αυτό έχει χαρο-
ποιήσει πολλούς στην

Θεσσαλονίκη, που βλέ-
πουν ότι ανοίγει μία θέση
προς τη Βουλή. Εις εξ' αυ-
τών είναι και ο Χάρης Κα-
στανίδης που έχει ενερ-
γοποιηθεί για τα καλά. 

Μηνύματα
Ενδεχόμενο ανασχηματι-
σμού μέσα στο καλοκαίρι
δεν υπάρχει, αλλά και το
φθινόπωρο είναι δύσκο-
λο για τον Αλέξη Τσίπρα
να προχωρήσει σε ριζικές
αλλαγές στην κυβέρνη-

ση, προκειμένου να σημα-
τοδοτήσει, όπως ο ίδιος
λέει στους συνεργάτες
του, μια νέα αρχή. Το

πρόβλημα δεν εστιάζεται
τόσο πολύ στον ΣΥΡΙΖΑ

όσο στους ΑΝ.ΕΛ. 
Έγκυρες πηγές αναφέ-

ρουν, δύο βουλευτές του
Καμμένου έχουν διαμη-
νύσει ότι, αν δεν πάρουν

υπουργείο, 
θα… τσινήσουν.

Δεν ήθελε
Αν και δικαιούται αστυ-
νομικό φρουρό, ως πρώ-
ην υπουργός, αυτός αρ-
νήθηκε την υπηρεσία. 

Ο λόγος για τον πρώην
Κυβερνητικό Εκπρόσωπο

Γαβριήλ Σακελλαρίδη, 
ο οποίος δεν νιώθει 

ότι απειλείται. Και όπως
λένε όσοι τον γνωρίζουν
σε καμία περίπτωση δεν

ήθελε υπηρέτη.

Έχουν λάβει 
τα μέτρα τους...
Στην Θεσσαλία θα περιοδεύσει αυτό
το Σαββατοκύριακο ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης. Κι από ότι έμαθα θα μεταβεί
αύριο και το Περτούλι των Τρικάλων για να πα-
ραστεί στο πανελλήνιο αντάμωμα των Σακατσαναίων. Κι επειδή πέρυσι
στη συγκεκριμένη εορτή είχαν ακουστεί αποδοκιμασίες κατά βουλευτή
του ΣΥΡΙΖΑ, όπως μαθαίνω έχουν ληφθεί όλα τα απαραίτητα μέτρα για να
μην ακουστεί κιχ. Εξάλλου ας μην ξεχνάμε ότι πέραν όλων των άλλων οι
Κώστας Αγοραστός και Τάκης Θεοδωρικάκος έχουν λάβει τα μέτρα
τους. Οι δύο τους εκτός όλων των άλλων είναι και καλοί φίλοι, καθώς όταν
κανείς δεν πίστευε πως θα εκλεγεί ο Αγοραστός περιφερειάρχης Θεσσα-
λίας, ο κ. Θεοδωρικάκος ήταν αυτός που έβαλε πλάτη.
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Ρεπορτάζ: 
Κώστας Παπαδόπουλος

Τ
ο θέμα της επικοινω-
νίας του υπουργού Ε-
θνικής Άμυνας και οι
καταγγελίες για αντιθε-
σμικές παρεμβάσεις

στη δικαστική διερεύνηση της υ-
πόθεσης του σαπιοκάραβου της η-
ρωίνης «Νοοr One», αναδεικνύο-
νται σε νέο πεδίο πολιτικής αντι-
παράθεσης. Η Νέα Δημοκρατία,
μάλιστα, φέρνει το συγκεκριμένο
θέμα στη Βουλή, καθώς το από-
γευμα της προσεχούς Δευτέρας –
στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού
ελέγχου– έχει προγραμματιστεί
διαδοχικά η συζήτηση τριών σχε-
τικών επίκαιρων ερωτήσεων. Ε-
κεί η κυβέρνηση θα αναγκαστεί να
απαντήσει δια των αρμοδίων υ-
πουργών στα ερωτήματα της αντι-
πολίτευσης. Από την Πειραιώς
βάζουν στο κάδρο και τον πρωθυ-
πουργό, κάνοντας λόγο για «αγω-
νία και πανικό του κ. Τσίπρα» να
καλύψει τον Πάνο Καμμένο. 

«Πώς είναι δυνατόν να παρεμβαί-
νει εν ψυχρώ σε δικαστικές υποθέ-
σεις συνομιλώντας με ισοβίτες στη
φυλακή, κατάδικους για εμπόριο ναρ-
κωτικών; Σε κάθε δε, πολιτισμένη και
δημοκρατική χώρα η Δικαιοσύνη εί-
ναι ανεξάρτητος θεσμός και οφείλει
να κάνει τη δουλειά της χωρίς καμία
απολύτως παρέμβαση», σημειώνουν
από το «γαλάζιο» στρατόπεδο, ε-
γείροντας και άλλα ερωτήματα
σχετικά με τη συμπεριφορά του υ-
πουργού στα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης  και τις συστηματικές πα-
ραβιάσεις του των στρατιωτικών
κανονισμών και νόμων. 

Την ίδια ώρα, στη Ν.Δ. εξετά-
ζεται το ενδεχόμενο ακόμα και για
πρόταση μομφής στο πρόσωπο
του υπουργού Εθνικής Άμυνας.
Πρόκειται για μία ιδέα που συζη-

τήθηκε πρώτη φορά σε κλειστή
σύσκεψη στελεχών την Τετάρτη,
περισσότερο ως όπλο στη φαρέ-
τρα παρά ως άμεση προτεραιότη-
τα. Τέτοιες κινήσεις, άλλωστε, δεν
προαναγγέλλονται για λόγους πο-
λιτικού αιφνιδιασμού. 

Ευρωπαϊκό προφίλ
Την ίδια ώρα, σε εξέλιξη βρίσκε-
ται μία ακόμη επικοινωνιακή επί-
θεση της Νέας Δημοκρατίας που
στοχεύει στην ενίσχυση του κυ-
βερνητικού προφίλ του Κυριάκου
Μητσοτάκη. «Μετά από μία περίο-
δο έξαρσης του λαϊκισμού σε ολό-
κληρη την ευρωπαϊκή ήπειρο, οι δυ-
νάμεις του ρεαλισμού φαίνεται να ε-
πιστρέφουν στο προσκήνιο», σημει-
ώνουν στελέχη της αξιωματικής α-
ντιπολίτευσης και εξηγούν: 

«Τους τελευταίους μήνες σημειώ-
θηκαν νίκες των φιλοευρωπαϊκών ρε-

αλιστικών δυνάμεων στην Ισπανία,
στην Ολλανδία, στη Γαλλία και πρό-
σφατα στις δημοτικές εκλογές στη Ι-
ταλία, όπου το κίνημα του Μπέπε
Γκρίλο σημείωσε μεγάλη πτώση. Στη
Γερμανία η Άνγκελα Μέρκελ βαδίζει
προς μια νέα νίκη, καθώς η διαφορά
της από τους Σοσιαλδημοκράτες φαί-
νεται να διευρύνεται». 

Με αυτό το δεδομένο ο πρόε-
δρος της Ν.Δ. το τελευταίο διάστη-
μα, έχει ενισχύσει τις επαφές του
με ξένους ηγέτες «επιδιώκοντας να
οικοδομήσει μία άμεση και ειλικρινή
σχέση εμπιστοσύνης, εκτιμώντας ότι
το μεγαλύτερο πρόβλημα σήμερα της
χώρας είναι η έλλειψη αξιοπιστίας».
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης, μέσω
του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμμα-
τος (σ.σ. εγκωμιαστικές δηλώσεις
από Μάνφρεντ Βέμπερ στην Αθή-
να) αλλά και με απευθείας επαφές,
ενισχύει το προφίλ του ως πολιτι-

κού νέας κοπής, με καθαρό πολι-
τικό, διάθεση για μεταρρυθμίσεις,
λόγο και ενίσχυση της ευρωπαϊ-
κής συνοχής. 

Απομόνωση Τσίπρα
Όσον αφορά την οικονομία, στη
Ν.Δ. εκτιμούν ότι ο πρωθυπουρ-
γός βγήκε ηττημένος από τις επα-
φές που είχε με τους πολιτικούς
αρχηγούς στο Μέγαρο Μαξίμου.
«Είχε προφανείς σκοπιμότητες. Να
αλλάξει την πολιτική ατζέντα, να βρει
συνομιλητές προκειμένου να χτίσει
το νέο αφήγημά του και να δημιουρ-
γήσει την αίσθηση ότι γίνεται ξανά
πόλος του πολιτικού συστήματος.
Δεν τα κατάφερε», σχολιάζουν από
την Πειραιώς και επισημαίνουν
ότι «όπως και στις διαπραγματεύσεις
για την αξιολόγηση, ο κ. Τσίπρας α-
πέτυχε σε όλους τους στόχους του».

Εκτιμούν, επίσης, ότι ο Αλ.
Τσίπρας είναι σε πολιτική απο-
μόνωση, καθώς «παρά το ότι την
τελευταία στιγμή έβαλε στην ατζέντα
και το Κυπριακό, όλοι οι πολιτικοί
αρχηγοί του έθεσαν το ζήτημα των
παταγωδών αποτυχιών του κατά τη
διαπραγμάτευση. Όλοι του θύμισαν

τι έλεγαν και τι πέτυχε. Κανένας δεν
άφησε οποιοδήποτε περιθώριο συ-
νεργασίας με τη σημερινή κυβέρνη-
ση, την ώρα που αυτή χάνει οποιο-
δήποτε κοινωνικό έρεισμα. Κανένας
δεν θέλησε να γίνει μέρος ενός επι-
κοινωνιακού σόου για μια ακόμα ε-
ξαπάτηση της κοινής γνώμης».

Τέλος, ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης, ενόψει της προ ημερησίας
συζήτηση στη Βουλή για τις απο-
φάσεις του Eurogroup σχεδιάζει
δύο πράγματα: πρώτον την πλή-
ρη αποδόμηση των κυβερνητι-
κών θέσεων με επιχειρήματα και
δεύτερον την προώθηση της δι-
κής του –«θετικής» όπως την χα-
ρακτηρίζει– ατζέντας. 

Όπως σημειώνουν στην «Α»
άνθρωποι από το περιβάλλον του
προέδρου της Ν.Δ. «το πολιτικό α-
ποτύπωμα του ΣΥΡΙΖΑ έχει ταυτιστεί
με τα ψέματα με τα οποία ανέβηκαν
στην κυβέρνηση και τα μνημόνια
που υπογράφουν δυο - δυο για να
κρατήσουν τις καρέκλες τους. Και ένα
τοξικό προϊόν δεν μπορεί να αποτε-
λέσει ούτε δύναμη ανασυγκρότησης
της χώρας, ούτε φυσικά πολιτικό πό-
λο».

Σκληρό ροκ! Αυτή είναι η
εντολή που έχει δώσει ο
Κυριάκος Μητσοτάκης στα
«γαλάζια» στελέχη, λόγω
της εμπλοκής του ονόμα-
τος του Πάνου Καμμένου –
και δευτερεύοντος του
Σταύρου Κοντονή- στις
καταγγελίες του ισοβίτη
Μάκη Γιαννουσάκη.


ΣΤΗ Ν.Δ. ΚΑΤΗΓΟΡΟΥΝ ΤΟΝ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟ
ΟΤΙ «ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕ ΝΑ ΑΛΛΑΞΕΙ ΤΗΝ ΠΟΛΙΤΙΚΗ

ΑΤΖΕΝΤΑ ΚΑΙ ΝΑ ΧΤΙΣΕΙ ΤΟ ΝΕΟ ΑΦΗΓΗΜΑ ΤΟΥ,
ΑΛΛΑ ΔΕΝ ΤΑ ΚΑΤΑΦΕΡΕ»

• Σε δύο μέτωπα –τον Πάνο Καμμένο και την οικονομία– στρέφονται πλέον τα
«γαλάζια» πυρά – «Πώς είναι δυνατόν να παρεμβαίνει εν ψυχρώ σε δικαστικές υποθέσεις
συνομιλώντας με ισοβίτες στη φυλακή, κατάδικους για εμπόριο ναρκωτικών;» διερωτώνται για
τον υπουργό Άμυνας στην οδό Πειραιώς 

Εντολή 
Κυριάκου για
σκληρό...ροκ 
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• Η on camera αντιπαράθεση με τον Αλέξη Τσίπρα προσέθεσε πόντους  
στην πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, η οποία ετοιμάζεται για συνάντηση και με τον «αντάρτη»
Νίκο Ανδρουλάκη

Ενίσχυσε 
το προφίλ της 
η Φώφη

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Ο
πρώην πρόεδρος του Κι-
νήματος ανταποκρίθηκε
θετικά στην πρόσκληση
της κ. Γεννηματά, ενημε-
ρώνοντας με επιστολή την

επικεφαλής της ΔΗ.ΣΥ.. Το μόνο που α-
πομένει είναι να καθοριστούν οι λεπτο-
μέρειες για το ποια ημέρα θα μιλήσει, κα-
θώς ο ίδιος εξέφρασε την επιθυμία να
μιλήσει αμέσως μετά τον χαιρετισμό που
θα απευθύνει ο Κώστας Σημίτης. Παρά
τις όποιες ανησυχίες για πιθανές αιχμές
εκ μέρους του κ. Βενιζέλου, στη Χαριλά-
ου Τρικούπη δεν κρύβουν την ικανοποί-
ηση τους για την εξέλιξη αυτή που συμ-
βάλει στον στόχο που έχουν θέσει, το συ-
νέδριο να εκπέμψει μήνυμα συσπείρω-
σης και ενότητας.

Εξάλλου στο επιτελείο της κ. Γεννη-
ματά επισημαίνουν ότι στο συνέδριο θα
παραβρεθούν και σημαντικές προσωπι-
κότητες του χώρου όπως οι Τάσος Γιαν-
νίτσης, Νίκος Χριστοδουλάκης,
Γιώργος Σωτηρέλης, Πάνος Τσακλό-
γου, Γιώργος Βούλγαρης, αλλά και ο
ανεξάρτητος βουλευτής Χάρης Θεοχά-
ρης, ο οποίος μετά την ολοκλήρωση του
συνεδρίου το πιθανότερο είναι να εντα-
χθεί στην Κ.Ο. της Δημοκρατικής Συ-
μπαράταξης. 

Ανοίγματα στους αντάρτες
Στο μεταξύ σύμφωνα με καλά πληροφο-

ρημένες πηγές τις επόμενες ημέρες και
σίγουρα πριν από την έναρξη του συνε-
δρίου η κ. Γεννηματά θα αναλάβει πρω-
τοβουλίες για να κλείσει την πληγή που έ-
χει ανοίξει με τους διαφωνούντες. Κι αυ-
τό διότι από την ημέρα που έγινε η α-
νταρσία στη σύνοδο της Κεντρικής Επι-
τροπής του ΠΑΣΟΚ από τους Ανδρου-
λάκη - Ξεκαλάκη έχει περάσει μία ει-
κόνα διχασμού στο κόμμα και υπάρχει
μία δημοσκοπική καθήλωση. 

Στο πλαίσιο του ανοίγματος προς τους
διαφωνούντες εξετάζεται και το ενδεχό-
μενο, ως δείγμα καλής πρόθεσης, να εκ-
προσωπηθεί στο κεντρικό συμβούλιο
της ΔΗ.ΣΥ. ένα 50μελές όργανο στο ο-
ποίο θα συμμετέχουν 20 μέλη από το
ΠΑΣΟΚ και η πλευρά Ανδρουλάκη.
Πηγές της Χαριλάου Τρικούπη δεν απο-
κλείουν πριν από το συνέδριο να υπάρ-
ξει μια συνάντηση Γεννηματά - Αν-
δρουλάκη «εφόσον διαπιστωθεί ότι υπάρ-
χει εκατέρωθεν καλή πρόθεση να υπάρξει
αποτέλεσμα». 

Ο κ. Ανδρουλάκης από την πλευρά
του εκτιμά ότι το πρόβλημα του χώρου
δεν είναι οργανωτικό αλλά πολιτικό. Ε-
πιμένει ότι θα πρέπει να υπάρξει στον
χώρο μεταξύ Ν.Δ. και ΣΥΡΙΖΑ «ένας ενι-
αίος φορέας που θα προκύψει από ένα ιδρυ-
τικό συνέδριο με ανοικτές διαδικασίες» και ο
οποίος στη συνέχεια θα εκλέξει από τη
βάση τον επικεφαλής του.

Ο ευρωβουλευτής αποκρούει, πά-
ντως, τις πιέσεις που του ασκούνται για

ρήξη με μια διαδικασία που οδηγεί σε έ-
ναν πολυκομματικό και δυσλειτουργικό
φορέα και σύμφωνα με πληροφορίες δέ-
χεται εισηγήσεις, τις οποίες δεν απορρί-
πτει, να διεκδικήσει την ηγεσία του νέου
σχήματος, ανεξαρτήτως του αν συμμετέ-
χουν σε αυτόν Ποτάμι και «Ώρα Αποφά-
σεων». Τη θέση για ενιαίο και όχι πολυ-
κομματικό φορέα εκφράζει με επιμονή ο
Θανάσης Θεοχαρόπουλος, αλλά και
οι «Κινήσεις Πολιτών» που ζητούν, όπως
και ο Στέφανος Ξεκαλάκης, να συ-
γκληθεί πριν από το συνέδριο το κεντρι-
κό συντονιστικό συμβούλιο της ΔΗ.ΣΥ.,
το οποίο να σημειωθεί ότι έχει να συνε-
δριάσει από τον Μάρτιο.

Το κέρδος της αντιπαράθεσης
Στην Χαριλάου Τρικούπη θεωρούν ότι
από τη συνάντηση με τον Αλέξη Τσίπρα
στο Μαξίμου και όλα όσα διημείφθησαν
μεταξύ τους ενώπιον των τηλεοπτικών
συνεργείων μάλλον την βγάζει κερδισμέ-
νη. Κι αυτό διότι ο πρωθυπουργός μιλώ-
ντας για το Καστελόριζο και την έξοδο α-
πό το μνημόνιο τα έλεγε με ένα χαλαρό
στυλ, που έμοιαζε περισσότερο σα να κά-
νει χιούμορ, ενώ η κ. Γεννηματά του α-
πάντησε με έντονο ύφος για την θηλιά

και την υπογραφή του για τα πρωτοφα-
νή πρωτογενή πλεονάσματα του 2% μέ-
χρι το 2060. 

Εξάλλου και η δήλωση της μετά την ο-
λοκλήρωση της συνάντησης ήταν η πλέ-
ον σκληρή από όλους τους πολιτικούς
αρχηγούς. Η πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ και
επικεφαλής της ΔΗ.ΣΥ. είπε χαρακτηρι-
στικά: «Ο κ. Τσίπρας μας κάλεσε κατόπιν ε-
ορτής. Την αναγκαία εθνική συνεννόηση την
τορπίλισε όμως σε κάθε ευκαιρία. Τον εν-
διαφέρει μόνο η επικοινωνιακή διαχείριση
της ήττας του. Η πραγματικότητα για την
συμφωνία αυτή δεν κρύβεται. Το χρέος έμει-
νε στο ράφι, και μας έμεινε η πολύχρονη ε-
πιτροπεία που είναι θηλιά στον λαιμό μας
για δεκαετίες. Και βέβαια νέα μέτρα λιτότη-
τας 5 δισ. για συντάξεις, αφορολόγητο, ει-
σφορές. Έκλεισε πράγματι ένας κύκλος. Αυ-
τός των ψεύτικων υποσχέσεων με μεγάλη ζη-
μιά για τον τόπο. Οι πολίτες απαιτούν πρώτα
από όλα ειλικρίνεια. Το νέο αφήγημά του για
“ανάπτυξη” δεν πείθει κανέναν. Ανάπτυξη
με λόγια του αέρα, ιδεοληψίες, εμπόδια και
φόρους δεν γίνεται».

Οι συνεργάτες της κ. Γεννηματά ι-
σχυρίζονται ότι με τα όσα έγιναν στο Μα-
ξίμου ενισχύθηκε το ηγετικό προφίλ της
προέδρου του ΠΑΣΟΚ, η οποία έτσι κι
αλλιώς σε όλες τις ομιλίες της στο πλαί-
σιο των προσυνεδριακών ημερίδων α-
σκεί κριτική σε πολύ υψηλούς τόνους.
«Ο,τι κι αν λένε, η καταδίκη του λαού έρχεται
αμείλικτη» τόνισε με αφορμή τη συμφω-
νία στο Eurogroup, επισημαίνοντας ότι
η διαπραγματευτική τακτική της κυβέρ-
νησης αποδείχθηκε «πολύ κακό για το τί-
ποτα» αφού «μετά τους ψευτοπαλικαρισμούς
ακολούθησε η συνήθης, άνευ όρων, παρά-
δοση».

Βέβαια στο ΠΑΣΟΚ έχουν αναλύσει
εκτενώς τη συμφωνία και όπως υποστη-
ρίζουν «το μέλλον με βάση τα όσα υπέγραψε
η κυβέρνηση μπορεί να χαρακτηριστεί δυ-
σοίωνο». Λένε χαρακτηριστικά: «Για το
χρέος θα ξανασυζητήσουμε στο τέλος του
2018 και αν χρειαστεί. Επιστρέψαμε δηλαδή
στην ασάφεια του 2016. Και δεν αντιμετω-
πίστηκε ούτε καν η επικίνδυνη υποχρέωση
να πληρώσουμε για το 2021 το τεράστιο πο-
σό των 18,5 δισ. ευρώ. Για τοκοχρεολύσια.

»Παραμένει λοιπόν η αβεβαιότητα και η
ανασφάλεια για το μέλλον. Για την ποσοτική
χαλάρωση παραμένει η αμφισβήτηση. Άρα
και τα υψηλά επιτόκια και η έλλειψη ρευ-
στότητας στην αγορά. Ούτε λέξη για τα 6
δισ. ευρώ που μας χρωστούν οι ευρωπαίοι
τραπεζίτες ως επιστροφή των κερδών από τα
ελληνικά ομόλογα.

»Αφήσαμε στο ταμείο του κ. Ρέγκλινγκ
λόγω των καθυστερήσεων της αξιολόγησης
14 δισ. ευρώ περίπου, φθηνό χρήμα που θα
συνέβαλε στην ενίσχυση της ανάπτυξης, της
ρευστότητας στην αγορά, στην δημιουργία
θέσεων εργασίας».

Η εβδομάδα που ολοκληρώνεται θεωρείται στην Χαριλάου Τρι-
κούπη ότι προσέθεσε πόντους στη Φώφη Γεννηματά. Αφενός, με
την αντιπαράθεση στη συνάντησή της με τον Αλέξη Τσίπρα στο
Μαξίμου ενισχύθηκε το αρχηγικό της προφίλ, αφετέρου στο ε-
σωκομματικό πεδίο τα ευχάριστα ήρθαν από τον Ευάγγελο Βε-
νιζέλο, ο οποίος ενημέρωσε πως θα μετάσχει στο συνέδριο της
Δημοκρατικής Συμπαράταξης στις 30 Ιουνίου.


ΣΤΑ ΕΣΩΚΟΜΜΑΤΙΚΑ, Ο ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ ΘΑ ΜΕΤΑΣΧΕΙ ΣΤΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ

ΤΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗΣ ΣΥΜΠΑΡΑΤΑΞΗΣ,
ΖΗΤΩΝΤΑΣ ΜΑΛΙΣΤΑ ΝΑ ΜΙΛΗΣΕΙ ΤΗΝ ΙΔΙΑ
ΗΜΕΡΑ ΜΕ ΤΟΝ ΚΩΣΤΑ ΣΗΜΙΤΗ
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• Ανεβάζουν κατακόρυφα τους τόνους 
στη Σεβαστουπόλεως, τονίζοντας με νόημα πως 
«εμείς δεν έχουμε σκελετούς στη ντουλάπα» 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Δ
ιαφορετικά δεν μπορεί να δοθεί
μία λογική εξήγηση στο πόσο έ-
χουν ανεβάσει στροφές οι βου-
λευτές και τα στελέχη, ενώ και οι
επίσημες ανακοινώσεις που εκ-

δίδονται είναι σε πολύ υψηλούς τόνους. Εξάλ-
λου και ο ίδιος ο Θεοδωράκης στην προ ημε-
ρών συνάντησή του με τον Αλέξη Τσίπρα στο
Μαξίμου δεν περιορίστηκε σε απλή κριτική
της συμφωνίας που έφερε η κυβέρνηση από
το Eurogroup την 15η Ιουνίου, άλλα άνοιξε
και νέα θέματα, όπως αυτό της Παιδείας με το
νόμο Γαβρόγλου, αλλά και των όσων πράττει ο
Πάνος Καμμένος.

Η τακτική που αναμένεται να ακολουθήσει
το Ποτάμι το επόμενο διάστημα είναι αυτή των
υψηλών τόνων, απευθυνόμενο όχι μόνο κατά
της κυβέρνησης, αλλά και των άλλων κομμά-
των που στο παρελθόν κυβέρνησαν τη χώρα.
Εξάλλου η θέση του Ποταμιού είναι ξεκάθα-
ρη: «Όλα στο φως. Όποιος αποδειχθεί ένοχος να
τιμωρηθεί. Εμείς δεν έχουμε νεκροκεφαλές στη
ντουλάπα μας, οπότε άλλοι πρέπει να ανησυχούν.
Νυν και πρώην κυβερνήτες». 

Όπως επισημαίνουν στη Σεβαστουπόλεως
τα μάτια τους είναι ανοικτά στις εξεταστικές ε-
πιτροπές και εάν χρειαστεί θα μιλήσουν και με
ονόματα και διευθύνσεις, όπως έκαναν και με
την εξέταση του Ανδρέα Μαρτίνη, όπου ανα-
κοίνωσαν από τη λίστα όσων ζήτησαν ρου-
σφέτι από τον πρώην πρόεδρο του «Ερρίκος
Ντυνάν» μόνο το όνομα του Παναγιώτη Κου-
ρουμπλή, ως απάντηση στα όσα διέρρεαν οι
βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. 

Αλλά και την υπόθεση της τηλεφωνικής ε-
πικοινωνίας Καμμένου με ισοβίτη έμπορο
ναρκωτικών δεν την αντιμετωπίζουν ως μία α-
πλή «τρέλα» του υπουργού Εθνικής Άμυνας.
Το Ποτάμι ήδη κατέθεσε επερώτηση μέσω του
Γιώργου Αμυρά, ο δε Γιώργος Μαυρωτάς
στην ομιλία του στη Βουλή έκανε λόγο για «σα-
πίλα», ενώ και η επίσημη ανακοίνωση του κόμ-

ματος βάζει στο κάδρο τον ίδιο τον Αλέξη Τσί-
πρα, ρωτώντας αν ο πρωθυπουργός γνώριζε
τις κινήσεις Καμμένου. 

Αλλά και η κριτική σε ό,τι αφορά την οικο-
νομία είναι σκληρή, ενώ από την Σεβαστου-
πόλεως δεν διστάζουν να προβλέψουν πως ό-
λα όσα υποστηρίζει ο πρωθυπουργός για την
ανάπτυξη θα αποδειχθούν φανφάρες, καθώς
οι υπουργοί είναι πολέμιοι των επενδύσεων.

Εξάλλου, και στην ανακοίνωση για την ί-
δρυση της Αναπτυξιακής Τράπεζας υποστηρί-
ζει το Ποτάμι πως ήδη η κυβέρνηση έχει κα-
θυστερήσει, σημειώνοντας πως πρέπει να «εί-
ναι επιβεβλημένη η διασφάλιση της ανεξαρτησίας
της και η επιλογή ακομμάτιστης διοίκησης για να
μην χρησιμοποιηθεί ως το “παράλληλο τραπεζικό
σύστημα” για χρηματοδότηση “των δικών μας ε-
πιχειρηματιών” αλλά και για νέους διορισμούς η-
μετέρων». Και όπως μας έλεγε στέλεχος της Σε-
βαστουπόλεως «ήδη κάποιοι έχουν πιάσει στα-
σίδι έξω από το γραφείο του αντιπροέδρου της κυ-
βέρνησης».

Οι συμμαχίες
και το «μοντέλο Μακρόν» 
Σε ό,τι αφορά τις εξελίξεις στην Κεντροαρι-
στερά, η θέση του Ποταμιού είναι «δεν θα αυ-
τοκτονήσουμε». Στη φράση κορυφαίου στελέ-
χους αποτυπώνεται η απροθυμία για συμμε-
τοχή στις διαδικασίες της Δημοκρατικής Συ-
μπαράταξης που εκτιμάται ότι δεν οδηγούν
στη δημιουργία του νέου που θα στεγάσει τις
εκσυγχρονιστικές και μεταρρυθμιστικές δυ-
νάμεις του χώρου του Κέντρου, αλλά θα ο-
δηγήσουν στη μετεξέλιξη του παλιού. Όπως
λένε στη Σεβαστουπόλεως στο ίδιος μήκος
κινούνται και στην «Ώρα Αποφάσεων» η ο-
ποία παρεμπιπτόντως δεν προσκλήθηκε α-
πό το ΠΑΣΟΚ ως πολιτική κίνηση, με τη
Φώφη Γεννηματά να έχει αποστείλει προ-
σωπική πρόσκληση στην Άννα Διαμαντο-
πούλου στο πλαίσιο της συμμετοχής στο συ-
νέδριο προσωπικοτήτων της Κεντροαριστε-
ράς.

Η περιπέτεια της υγείας του Σταύρου Θεοδωράκη, ανησύχησε μεν τα
στελέχη του Ποταμιού, αλλά η ανταπόκριση του κόσμου (σ.σ. πήρε… φω-
τιά το τηλεφωνικό κέντρο στη Σεβαστουπόλεως) μάλλον τους έδωσε
νέα δυναμική για τη συνέχεια.


Η ΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗ ΤΟΥ ΚΟΣΜΟΥ ΣΤΗΝ ΠΕΡΙΠΕ-
ΤΕΙΑ ΥΓΕΙΑΣ ΤΟΥ ΣΤΑΥΡΟΥ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗ ΕΔΩ-

ΣΕ ΝΕΑ ΔΥΝΑΜΙΚΗ ΣΤΑ ΣΤΕΛΕΧΗ ΤΟΥ ΠΟΤΑΜΙΟΥ

Με το πόδι 
στο γκάζι…

Χθες το πρωί, τα στελέχη του Πο-
ταμιού είδαν με ικανοποίηση
να δημοσιεύεται η δημοσκόπη-

ση της Prorata, όπου το Ποτάμι πα-
ρουσιάζει αύξηση στην εκλογική του
επιρροή κατά δύο ποσοστιαίες μονά-
δες. Κάτι που σημαίνει ότι με αυτά τα
ποσοστά το κόμμα εξασφαλίζει την εί-
σοδό του στην επόμενη Βουλή. Λίγες
ώρες αργότερα, ήρθε η… κεραμίδα α-
πό ανάρτηση του Σταύρου Θεοδωρά-
κη, ο οποίος δημοσιοποίησε ότι παρά
την χειρουργική επέμβαση αφαίρεσης
όγκου στην οποία υποβλήθηκε, εν
τούτοις θα χρειαστεί περαιτέρω θερα-
πεία. Με την ανάρτησή του αυτή ο Θε-
οδωράκης αφήνει ανοιχτά όλα τα εν-
δεχόμενα, επισημαίνοντας ότι θέλει
να παραμείνει «ο Σταύρος χωρίς άλ-
λους προσδιορισμούς» και πως το
Ποτάμι δεν μπαίνει σε δεύτερο πλά-
νο. Προφανώς θα υπάρξει το επόμενο
διάστημα οριστική απόφαση για το τι
μέλλει γενέσθε σε ό,τι αφορά τις συ-
νεργασίες για το νέο φορέα. Αναλυτι-
κά η ανάρτηση του Σταύρου Θεοδω-
ράκη στον προσωπικό του λογαρια-
σμό στο Facebook είναι:  

«Τελικά δεν είναι “όλα καλά”. Οι ι-
στολογικές εξετάσεις δείχνουν ότι για

τους επόμενους μήνες θα χρειαστώ
φαρμακευτική αγωγή. Θα το αντιμετω-
πίσω, όπως το αντιμετωπίζουν χιλιάδες
άνθρωποι γύρω μας και οι περισσότε-
ροι το ξεπερνούν.

Εδώ και δύο μέρες σκεφτόμουν αν
θα έπρεπε να το ανακοινώσω. Ή αν θα
υπομένω υποκριτικά τις ζεστές ευχές,
“περαστικά”, “μπράβο, όλα τέλειωσαν”.
Όμως, από τη στιγμή που είσαι στην πο-
λιτική δεν μπορεί άλλα να ξέρουν οι φί-
λοι σου και άλλα η κοινωνία.

Τώρα όμως που το μάθατε θέλω να
σας ζητήσω και να το ξεχάσετε. Προφα-
νώς τα ΜΜΕ θα ασχοληθούν για μια -
δυο μέρες. Όμως η κουβέντα θα ήθελα
να σταματήσει εδώ. Δεν έχω σκοπό να
κάνω συζητήσεις ή να δώσω συνεντεύ-
ξεις με θέμα την υγεία μου. Θέλω να πα-
ραμείνω ο Σταύρος χωρίς άλλους
προσδιορισμούς. Για κάποιους συναγω-
νιστής, για κάποιους αντίπαλος, για κά-
ποιους αδιάφορος.

Άλλωστε η απόφασή μου να αγωνι-
στώ, μαζί με ένα Ποτάμι ανθρώπων, για
να τα αλλάξουμε όλα χωρίς να γκρεμί-
σουμε τη χώρα, δεν αλλάζει ούτε μπαί-
νει σε δεύτερο πλάνο. Αλλά επί αυτού
θα τα πούμε σύντομα. Καλό σας από-
γευμα».

ΣΤΑΥΡΟΣ ΕΚ ΒΑΘΕΩΝ…
«Τελικά δεν είναι όλα καλά…»
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Ρεπορτάζ: Πωλίνα Βασιλοπούλου

Α
υτό έκρινε το Πολυμελές
Πρωτοδικείο Πειραιά με
την υπ΄ αριθμόν
1911/2017 απόφασή
του. Με αυτήν την ιδιαίτε-

ρα σημαντική απόφαση καθορίζεται ό-
τι, η υποχρέωση ενημέρωσης, συνίστα-
ται και στην παροχή ειδικών πληροφο-
ριών «ούτως ώστε να διευκολύνεται η
συγκρισιμότητα του προϊόντος αυτού, με
ομοειδή, καθώς και να γίνεται κατανοη-
τή η πιθανή εξέλιξη του δανείου, ως
προς το οφειλόμενο κεφάλαιο, και οι πι-
θανοί κίνδυνοι, για τη διευκόλυνση δε
της κατανόησης και συγκρισιμότητας του
παραπάνω προϊόντος, τα πιστωτικά ι-
δρύματα οφείλουν να προβαίνουν σε
σαφή και αναλυτική περιγραφή των πα-
ραγόντων, που προσδιορίζουν την πο-
ρεία του δανείου, με εναλλακτικές παρα-
δοχές, ως προς την κύρια συνιστώσα,
που δεν είναι άλλη από την εξέλιξη της
συναλλαγματικής ισοτιμίας, παραθέτο-
ντας δύο τουλάχιστον αντιπροσωπευτι-

κά παραδείγματα». 

Προστασία δίχως
αποτέλεσμα 
Το Πολυμελές Πρωτοδικείο Πειραιά ξε-
καθαρίζει ότι η ευχέρεια εκ των υστέ-
ρων στο δανειολήπτη να ζητήσει τη με-
τατροπή του δανείου σε οποιοδήποτε
άλλο νόμισμα, άρα και σε ευρώ αποτε-
λεί πρακτική ανεφάρμοστη και άνευ ου-
σιαστικού αποτελέσματος, διότι εάν οι
δανειολήπτες την επιχειρήσουν, η με-
τατροπή θα υπολογιστεί με ισοτιμία κα-
τά την ημερομηνία της μετατροπής, δη-
λαδή με τη μεταγενέστερη δυσμενή για
το ευρώ (ισοτιμία). Σύμφωνα, δηλαδή,
με τη δικαστική απόφαση «τύποις συνι-
στά λύση για την έξοδο των δανειοληπτών
από τη δυσμενή κατάσταση, ενώ στην
πραγματικότητα δεν ενδείκνυται, διότι με
το εξαχθησόμενο ποσό της οφειλής σε
ευρώ θα επικυρωθεί η αρνητική συναλ-
λαγματική ισοτιμία και άρα η αύξηση του
ανεξόφλητου κεφαλαίου και του ύψους των
μηνιαίων δόσεων αποπληρωμής».

Παράλληλα, το Πολυμελές Πρωτοδι-

κείο επισημαίνει ότι ως το πρόγραμμα
προστασίας της δόσης «δεν υπήρχε
σε προσυμβατικό στάδιο ενημέρωση του
δανειολήπτη εκ μέρους της τράπεζας για την
ύπαρξη προστασίας της μηνιαίας δόσης, αλ-
λά ακόμα και εκ των υστέρων, σε κανένα ση-
μείο της εν λόγω προστασίας δεν γινόταν σα-
φές ότι ακόμη κι αυτή η περιορισμένη προ-
στασία αφορούσε μόνο τη δόση καθ’ εαυτή
και όχι το οφειλόμενο κεφάλαιο, το οποίο
προσαυξημένο με τη ζημιογόνα για το δανει-
ολήπτη μεταβολή της συναλλαγματικής ισο-
τιμίας, υποχρέωνε αναπόφευκτα σε παράτα-
ση του χρόνου συνολικής αποπληρωμής του
δανείου και συνεπώς ακόμα και υπό την ι-
σχύ του προγράμματος προστασίας, σε συ-
νολική καθολική επιβάρυνση του δανειολή-
πτη με τη συναφή εκ της συναλλαγματικής
μεταβολής ζημία. Επομένως, στην ουσία κα-
θίστατο προστασία δίχως αποτέλεσμα».

Καταχρηστικοί 
και άκυροι οι όροι
Το δικαστήριο καταλήγει πως «οι προ-
διατυπωμένοι από την εναγόμενη τράπεζα
και περιλαμβανόμενοι στους γενικούς ό-
ρους συναλλαγών, όροι, είναι αόριστοι και
ασαφείς, και επομένως καταχρηστικοί και
άκυροι, με συνέπεια, τόσο οι καταβολές,
που ο ενάγων πραγματοποιεί, όσο και το
τυχόν προκύπτον χρεωστικό υπόλοιπο του
δανείου, σε περίπτωση καταγγελίας της
σύμβασης και κατόπιν μετατροπής του σε
ευρώ, να πρέπει να υπολογίζονται, με βάση
τη συναλλαγματική ισοτιμία μεταξύ του ελ-
βετικού φράγκου και του ευρώ, που ίσχυε
κατά την ημερομηνία εκταμίευσης του δα-
νείου και δη 1,665. Συγκεκριμένα, με τους
επίμαχους όρους παραβιάζεται από την ε-
ναγόμενη τράπεζα η υποχρέωση σαφήνειας
και διαφάνειας των γ.ο.σ., η οποία επι-
τάσσει οι όροι να είναι διατυπωμένοι κατά
τρόπο ορισμένο, ορθό και σαφή, ούτως ώ-
στε ο απρόσεκτος μεν ως προς την ενημέ-
ρωσή του καταναλωτής - πελάτης, που ό-
μως διαθέτει τη μέση αντίληψη, κατά τον
σχηματισμό της δικαιοπρακτικής του από-
φασης, να γνωρίζει τις συμβατικές δεσμεύ-
σεις, που αναλαμβάνει, ιδίως δε όσον α-
φορά στη σχέση παροχής και αντιπαρο-
χής. Εφαρμογή του άρθρου 291 ΑΚ εν
προκειμένω δεν χωρεί, εφόσον δεν πρόκει-
ται για συναφή ρύθμιση. Η έλλειψη δε συ-
νάφειας ερείδεται σε δύο βάσεις και δη, α-
φενός στο ότι εν προκειμένω οι συναλλαγ-
ματικές ισοτιμίες είναι δύο και προσδιορί-
ζονται επί τη βάσει της τιμής αγοράς ευ-
ρώ/φράγκου και της τιμής πώλησης ευ-
ρώ/φράγκου στη διατραπεζική αγορά, ενώ
στη 291 ΑΚ λόγος γίνεται μόνο για μια συ-
ναλλαγματική ισοτιμία επί τη βάσει της ο-
ποίας επιτρέπει στον οφειλέτη να εκπλη-
ρώσει στο ημεδαπό νόμισμα, και αφετέρου
η ρύθμιση της ΑΚ 291, κατόπιν ερμηνείας,
αφορά στιγμιαίες συμβάσεις και όχι δά-
νεια, όπως τα επίδικα, που αποπληρώνο-
νται μετά από πολλά χρόνια».

ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΑΘΛΗΤΙΚΗ              ΕΦΗΜΕΡΙ∆Α

ΤΟΥ ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟΥ www.iapopsi.gr
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• Ποιοι δικάζονται;    • Ποιοι διώκονται;    • Ποιοι προφυλακίζονται;    • Τα καυτά βουλεύματα 
και ποιους καίνε;    • Ποιοι δικαστές έγραψαν ιστορία;    • Ποιες υποθέσεις συγκλονίζουν το πανελλήνιο;

• Απόφαση του Πολυμελούς Πρωτοδικείου Πειραιά «επιβάλει» ότι σε περίπτωση καταγγελίας
δανειακής σύμβασης σε ελβετικό φράγκο και κατόπιν μετατροπής της σε ευρώ, η «έξοδος» θα
πρέπει να υπολογίζεται με βάση τη συναλλαγματική ισοτιμία μεταξύ των δύο νομισμάτων που ίσχυε
κατά την ημερομηνία εκταμίευσης του δανείου

Η ενημέρωση του δανειολήπτη, σε σχέση με τα δάνεια σε συνάλ-
λαγμα και αναφορικά με τον κίνδυνο, από ενδεχόμενη διακύμαν-
ση της συναλλαγματικής ισοτιμίας, πρέπει να γίνεται από κατάλ-
ληλα εκπαιδευμένο προσωπικό, που να διαθέτει το προβλεπόμενο
από τη διάταξη του άρθρου 14 του Ν. 3606/2007 πιστοποιητικό
καταλληλότητας. 

Ανενημέρωτοι στη… φάκα 
του ελβετικού φράγκου 

16_THEMIDA-frago-AA_788_APOPSI  6/23/17  7:33 PM  Page 16



Του Σωτήρη Παρτσαλά

Τ
η δυσκολότερη περίοδο
της αιωνόβιας ιστορίας
του διανύει ο Παναθηναϊ-
κός. Το «Τριφύλλι» έχει γί-
νει άνω κάτω μετά τα α-

πανωτά χτυπήματα των τελευταίων
ημερών, που προκάλεσαν, εκτός
των άλλων και την οργή μερίδας ο-
παδών του, οι οποίοι… μπούκαραν
στα γραφεία της ΠΑΕ και προπηλά-
κισαν τον κατ’ όνομα - στο σχετικό
ΦΕΚ για το Δ.Σ. της ΠΑΕ δεν ανα-
γράφεται το όνομά του- αντιπρόε-
δρο Χρήστο Παναγόπουλο!

Η εβδομάδα που πλησιάζει στο τέλος
της εξελίσσεται σε… διαβολοβδομάδα
για τους «πράσινους», καθώς τα δυσά-
ρεστα γεγονότα διαδέχονται το ένα το
άλλο, καταφέρνοντας ακόμη ένα πλήγ-
μα στο ήδη στραπατσαρισμένο τα τελευ-
ταία χρόνια προφίλ του συλλόγου. Την
αρχή έκανε ο… φευγάτος Γουακάσο, μι-
λώντας υποτιμητικά για το «Τριφύλλι».
Ο Αφρικανός μέσος υποστήριξε ούτε λί-
γο, ούτε πολύ πως ο Παναθηναϊκός δεν
τήρησε όσα προβλέπει το συμβόλαιο
που έχει υπογράψει, γεγονός που τον υ-
ποχρέωσε να πληρώνει εκείνος το ενοί-
κιο του σπιτιού του για να μην του κά-
νουν έξωση!

Κι αν οι δηλώσεις του Γουακάσο δεν
προξένησαν τόσο μεγάλο ντόρο, με δε-
δομένο ότι δεν υπολογίζεται για την ε-
πόμενη σεζόν, η απόφαση του Μάρκους
Μπεργκ να φύγει για τη Σαουδική Αρα-
βία αιφνιδίασε τους πάντες (διοίκηση,
τεχνική ηγεσία, κόσμο), ενώ μετά από
την προσφυγή που κατέθεσε διεκδικώ-
ντας τα οφειλόμενα αλλά και την ελευ-
θερία του, ο Σουηδός μετατράπηκε από
λατρεμένο της εξέδρας σε… κόκκινο πα-
νί για τους οπαδούς, που φρόντισαν να
του δείξουν τα συναισθήματα οργής
τους με αμέτρητες αναρτήσεις στα
social media.

Ανεξάρτητα από το ηθικό μέρος της
υπόθεσης και το κα-
τά πόσο είναι σωστό
ο πιο ακριβοπληρω-
μένος άσος του Πα-
ναθηναϊκού να ε-
κβιάζει προκειμένου
να πάρει τη μετα-
γραφή που θέλει, η
προσφυγή του
Μπεργκ έρχεται να
καταδείξει ότι στο
ποδοσφαιρικό τμή-

μα υπάρχει  πρόβλημα, παρά τις προ-
σπάθειες στελεχών της διοίκησης να το
υποβαθμίσουν. Γιατί προφανώς αν ο
Μπεργκ αποκτά δικαίωμα να διεκδική-
σει δικαστικά τις οφειλές προς το πρό-
σωπό του, το ίδιο θα ισχύει και για τους
υπόλοιπους ποδοσφαιριστές.

Η παραίτηση του «Λύμπε» 
Τα ακόμη χειρότερα, ωστόσο, ήρθαν
χθες, με τον Νίκο Λυμπερόπουλο να
υποβάλει την παραίτησή του από τη θέ-
ση του τεχνικού διευθυντή και τα χρέη
να διογκώνονται επικίνδυνα μετά τη δια-
φαινόμενη δικαίωση του Μάικλ Εσιέν
που έχει προσφύγει στη Δικαιοσύνη,
διεκδικώντας το ποσό των €651.000.
Δημοσίευμα γκανέζικης ιστοσελίδας
(ghanasoccernet.com), θεωρεί δεδομέ-
νο πως η επίσημη απόφαση (η έκδοσή
της θεωρείται θέμα ωρών) θα κάνει δε-
κτό το αίτημα του ποδοσφαιριστή. Ο τε-
χνικός διευθυντής δεν άντεξε, βλέπο-
ντας τα προβλήματα να ξεπροβάλλουν
το ένα μετά το άλλο, πήρε το… καπελάκι
του κι έφυγε αφήνοντας το «Τριφύλλι»
στα κρύα του λουτρού. Η φημολογού-
μενη παραίτηση και του Μαρίνου Ου-

ζουνίδη εξόργισε τόσο τους οργανω-
μένους, που περίπου δέκα εξ’ αυτών επι-
σκέφτηκαν με άγριες διαθέσεις τα γρα-
φεία της ΠΑΕ και την «έπεσαν» στον α-
ντιπρόεδρο Χρήστο Παναγόπουλο. Οι
ίδιοι, απευθυνόμενοι στον Ουζουνίδη,
του έλεγαν «Μαρίνο μείνε, αν φύγεις κι
εσύ διαλυθήκαμε», ενώ ρωτούσαν που
βρίσκεται ο Γ. Αλαφούζος, ο οποίος α-
πουσίαζε στο εξωτερικό.

Να σημειωθεί ότι οι συνολικά οι οπα-
δοί του Παναθηναϊκού είναι πυρ και μα-
νία με τον κ. Παναγόπουλο, επειδή  ψή-
φισε θετικά στο Δ.Σ. της Σούπερ Λιγκ για
την πρόσληψη του Βασίλη Γκαγκάτση
στη θέση του γενικού διευθυντή. Ας μην
ξεχνάμε ότι ο κ. Γκαγκάτσης αποτελεί
persona non grata για τους πράσινους
οπαδούς, ενώ δεν είναι λίγοι αυτοί που
υποστηρίζουν πως έπαιξε ρόλο στις δι-
καστικές αποφάσεις κατά του Παναθη-
ναϊκού μετά τη διακοπή του αγώνα με
τον ΠΑΟΚ στα πλέι οφ. Όπως επίσης και
για την ποινή των 4 αγωνιστικών στον
Μπεργκ. Μάλιστα οι οπαδοί θεωρούν
ότι η εμπλοκή του υιού Γκαγκάτση στον
ΠΑΟΚ έπαιξε σημαντικό ρόλο.

Βέβαια θα πρέπει να τονιστεί ότι και

οι ίδιοι οι οπαδοί δεν είναι άμοιροι ευ-
θυνών, καθώς ουκ ολίγες φορές προκά-
λεσαν την τιμωρία της ΠΑΕ. Τιμωρίες
που κόστισαν όχι μόνο βαθμολογικά, αλ-
λά και πολλά εκατομμύρια στο ταμείο
της ΠΑΕ. Και φυσικά την πρώτη θέση
στην βαθμολογία των πλέι οφ με την α-
νοησία να πεταχθεί από οπαδό κουτάκι
μπύρας στο κεφάλι του Ίβιτς. 

Τώρα πλέον η μπάλα περνά στον
πρόεδρο της ΠΑΕ, ο οποίος πρέπει λίαν
συντόμως να ξεκαθαρίσει το τι μέλλει
γενέσθαι. Πληροφορίες που δεν έχουν
επιβεβαιωθεί επίσημα τον θέλουν να πα-
ραχωρεί έκτακτη συνέντευξη Τύπου σή-
μερα Σάββατο. Φήμες ανέφεραν πως
δεν είναι απίθανο να ανακοινώσει και
αυτός την αποχώρησή του, καλώντας
την Παναθηναϊκή Συμμαχία να αναλάβει
την ΠΑΕ. Από τον Παναθηναϊκό, ωστό-
σο, εκείνο που προέκυπτε χθες το από-
γευμα ήταν ότι πολύ σύντομα θα ανα-
κοινωθεί ο αντικαταστάτης του Νίκου
Λυμπερόπουλου στο πόστο του τεχνι-
κού διευθυντή με τον Τάκη Φύσσα να
συγκεντρώνει τις περισσότερες πιθανό-
τητες για να τον αντικαταστήσει.

Συσπείρωση ζητά
ο Γιαννακόπουλος
Για τις τελευταίες εξελίξεις πήρε θέση,
μέσω ανακοίνωσης της ΚΑΕ Παναθηναϊ-
κός και ο Δημήτρης Γιαννακόπουλος,
ζητώντας τη συνένωση όλων των Πανα-
θηναϊκών ώστε ο σύλλογος να επιστρέ-
ψει στην κορυφή σε όλα τα σπορ.

«Οι τελευταίες εξελίξεις στον ποδο-
σφαιρικό Παναθηναϊ-
κό αλλά και στον Ε-
ρασιτέχνη, οι τερά-
στιες απαιτήσεις ώ-
στε το μπάσκετ να
παραμείνει σε κορυ-
φαίο επίπεδο αλλά
και η γενικότερη κα-
τάσταση στην χώρα,
ουσιαστικά δεν αφή-
νουν περιθώρια παρά
μόνο για συσπείρω-
ση ΟΛΩΝ των Πανα-
θηναϊκών Δυνάμεων, με κάθε μορφή. Εί-
ναι η στιγμή που όσοι αγαπάμε τον Πανα-
θηναϊκό πρέπει να δηλώσουμε παρόντες
ώστε ο Σύλλογος να επιστρέψει στην κο-
ρυφή σε όλα τα σπορ. Κι αυτό μπορεί να ε-
πιτευχθεί μόνο αν ενώσουμε τις δυνάμεις
μας στο Ποδόσφαιρο, στο Μπάσκετ και
στον Ερασιτέχνη. Όπου χτυπάει η καρδιά
του Παναθηναϊκού» αναφέρει η ανακοί-
νωση της «πράσινης» ΚΑΕ.

Η ΠΑΡΑΙΤΗΣΗ  ΛΥΜΠΕΡΟΠΟΥΛΟΥ ΞΕΧΕΙΛΙΣΕ ΤΟ ΠΟΤΗΡΙ ΣΤΟΝ ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟ ΚΑΙ
ΟΙ ΟΡΓΑΝΩΜΕΝΟΙ ΕΚΑΝΑΝ… ΝΤΟΥ ΣΤΑ ΓΡΑΦΕΙΑ

Ηφαίστειο έτοιμο
να εκραγεί!
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ΑΕΚ

Ο ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΜΕΛΙΣΣΑΝΙΔΗΣ ΔΕΝ ΑΛΛΑΖΕΙ ΤΑΚΤΙΚΗ, ΔΙΑΤΗΡΕΙ ΤΟ ΒΑΣΙΚΟ ΚΟΡΜΟ
ΚΑΙ ΣΤΟΧΕΥΕΙ ΣΕ ΜΙΑ ΟΜΑΔΑ ΠΟΥ ΘΑ ΜΕΙΩΣΕΙ ΑΚΟΜΗ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΟ ΤΗ ΔΙΑΦΟΡΑ
ΑΠΟ ΤΗΝ ΚΟΡΥΦΗ



Ρεπορτάζ: Διονύσης Γκουτζουρής

Μ
πορεί τη σεζόν 2015-
16 η ΑΕΚ να στέφθη-
κε Κυπελλούχος Ελ-
λάδας, αλλά αν δει
κανείς την  πορεία της

ομάδας υπό το πρίσμα της διετίας,
θα διαπιστώσει πως η χρονιά που
τελείωσε ήταν καλύτερη σε σχέση
με την προηγούμενη.

Σίγουρα το Κύπελλο είναι ένας θε-
σμός με τη βαρύτητά του, αλλά δεν παύ-
ει να είναι μία διοργάνωση μετρημένων
δύσκολων αγώνων και όχι «μαραθώ-
νιος». Η σύγκριση πρέπει να γίνει βάση
της απόδοσης της ομάδας στο πρωτά-
θλημα και εκεί φαίνεται η πρόοδος, σε
σχέση με τον πρώτο χρόνο της επιστρο-
φής στη Super League. Τη σεζόν
2015-16 η ΑΕΚ τερμάτισε 28 Βαθμούς
πίσω από τον Ολυμπιακό και την επό-
μενη σεζόν 14!

Αυτή η σχετικά μεγάλη πρόοδος ο-
φείλεται εν μέρει και στην πτώση του
πρώτου, ωστόσο είναι μία πραγματικό-
τητα η οποία αποτελεί «φάρο» για την
ΑΕΚ. Η ομάδα παρά το ότι τερμάτισε 28
βαθμούς πίσω από την κορυφή δεν λει-
τούργησε σπασμωδικά, αλλά ψύχραιμα.
Κράτησε το βασικό κορμό και με παρα-
καταθήκη τις πολλές νίκες στα ντέρμπι
συνέχισε την επόμενη σεζόν στην ίδια
τροχιά. Μάνταλος, Ανέστης, Γκάλο,
Ντιντάκ, Σιμόες, Γιόχανσον κατά κύ-
ριο λόγο, αλλά και Αραβίδης, Βάρ-
γκας, Λαμπρόπουλος, Κολοβέτσιος
διατηρήθηκαν στο βασικό κορμό και με
τις προσθήκες που έγιναν μείωσαν τη
διαφορά από την κορυφή στα μισά.

Το ίδιο πετυχημένο και «υπομονετι-
κό» μονοπάτι, λοιπόν, επιλέγει και φέτος
το καλοκαίρι ο Δημήτρης Μελισσανί-
δης. Χωρίς παράλογα έξοδα και με «πυ-
ξίδα» τη διατήρηση του βασικού ρόστερ
συνεχίζει και φέτος. Ίσως πουληθεί ένας
ποδοσφαιριστής, αλλά είναι ξεκάθαρο
πως βασικός κανόνας είναι η διατήρηση
των βασικών παικτών. Παρά τις «σειρή-
νες» που ακούγονται, οι ποδοσφαιριστές
πρώτης γραμμής, ο Μάνταλος, ο Σιμό-
ες και ο Γιόχανσον φαίνονται ακλόνη-
τοι. Επίσης και παρά τα όποια προβλή-
ματα έχουν δημιουργηθεί, είναι ξεκάθα-
ρο πως η διοίκηση και ο προπονητής δεν
θέλουν να ξεφορτωθούν παίκτες όπως ο
Πατίτο, ο Βάργκας, ο Ντιντάκ, ο
Γκάλο και ο Λαμπρόπουλος, αλλά να
ποντάρουν πάνω στην ομοιογένεια που
θα δημιουργήσει η παραμονή τους και
στην πρόοδο που είχε η ομάδα πέρσι σε
σχέση με πρόπερσι.

Το μοντέλο αυτό, άλλωστε, υπηρέτη-
σε πιστά ο Δημήτρης Μελισσανίδης
στην πρώτη του θητεία στην ΑΕΚ τη δε-

καετία του ’90. Αλλά ακόμη κι ως «εξω-
τερικός» παράγοντας της Ένωσης τα
προηγούμενα χρόνια, δίχως να έχει κα-
νένα θεσμικό ρόλο, πάντα υποστήριζε ό-
τι μία ομάδα πρέπει να κάνει λίγες και
καλές μετεγγραφές. Καθόλου τυχαίο δεν
ήταν που είχε βοηθήσει στις περιπτώσεις
Οκκά και Λυμπερόπουλου, θεωρώ-
ντας – τότε που αποκτήθηκαν από την
ΑΕΚ και παρά το ότι δεν βρισκόταν στη
διοίκηση – ότι είναι καλές προσθήκες και
ότι πρέπει να γίνουν, στο πλαίσιο της ενί-
σχυσης με λίγους, αλλά καλούς παίκτες. 

Θυμίζουμε πως παράλληλα με το οι-
κονομικό οργανόγραμμα, εκκρεμούν κα-
ταστάσεις που δεν ευνοούν μεγάλες
σπατάλες και αυτό διότι: Πρώτον, το
Financial Fair Play δεν το επιτρέπει
και η ΠΑΕ ακόμη δεν έχει έσοδα, δεύτε-
ρον σε λίγες μέρες ξεκινάνε τα έξοδα

της «Αγίας Σοφίας», τρίτον η ομάδα
δεν γνωρίζει αν θα μετάσχει στους ευ-
ρωπαϊκούς ομίλους και τέταρτον δεν
έχουν ενεργοποιηθεί ακόμη οι συνερ-
γασίες με τις εταιρίες που μετέχουν
στο Χρηματιστήριο του Λονδίνου, το
αθόρυβο πρότζεκτ της ΠΑΕ που για να
τεθεί σε λειτουργία, η εταιρία πρέπει να
έχει συνεχόμενους θετικούς ισολογι-
σμούς. 

Ο «σκελετός» αποτελείται
από 25 παίκτες
Σε καθαρά αγωνιστικό πλαίσιο, η ΑΕΚ
προσπαθεί να ενισχυθεί σε συγκεκριμέ-
νες θέσεις και να έχει τέσσερις καινού-
ριους παίκτες στην Πολωνία στο πρώτο
στάδιο της προετοιμασίας και στη συνέ-
χεια αν χρειαστεί να κάνει κάποιες έξτρα
προσθήκες. Όπως έχουν τα πράγματα

σήμερα, να ο «σκελετός» της ομάδας του
Μανόλο Χιμένεθ, συν τα σενάρια για
κάθε θέση:

Τερματοφύλακες:
Ανέστης, Μπάρκας, Τσιντώτας. Σκέ-
ψεις για απόκτηση έμπειρου τερματο-
φύλακα από το εξωτερικό και δανεισμό
του Τσιντώτα, κυρίως για δημιουργία έ-
ντονου ανταγωνισμού και βελτίωσης
των αδυναμιών του Ανέστη και του
Μπάρκα.

Αμυντικοί:
Βράνιες, Τσιγκρίνσκι, Λαμπρόπου-
λος, Τζανετόπουλος, Γκάλο,  Βασι-
λαντωνόπουλος, Μπακάκης, Ντι-
ντάκ, Βινίσιους, Λόπες. Υπερπλήρης,
χωρίς αυτό να σημαίνει πως δεν ψάχνει
ένα ακόμη αριστερό μπακ (σε περίπτωση
που φύγει ο Ντιντάκ) και φυσικά ένα
στόπερ (καθώς φεύγει κατά 90% ο Κο-
λοβέτσιος, ενώ ο Λαμπρόπουλος θα εί-
ναι έτοιμος τον Οκτώβρη). Ο Τζανετό-
πουλος δεν έχει εξασφαλισμένη θέση
στο ρόστερ, αν και πέρσι στον Ηρακλή
έδειξε σημάδια βελτίωσης.

Αμυντικοί Μέσοι: 
Σιμόες, Γιόχανσον, Γαλανόπουλος,
Αϊντάρεβιτς: Πληρότητα στο 100%.
Ποδοσφαιριστές που ίσως απασχολή-
σουν κάποιες ομάδες, αλλά η ΑΕΚ που-
λάει ακριβά!

Επιθετικοί Μέσοι:
Πατίτο, Βάργκας, Μάνταλος, Μπα-
κασέτας, Χριστοδουλόπουλος. Η Α-
ΕΚ ψάχνει δύο παίκτες με έφεση στο
παιχνίδι από τα άκρα. Δεν θεωρείται βέ-
βαιη η παραμονή του Βάργκας, μάλλον
μένει ο Πατίτο.

Επιθετικοί: 
Γιακουμάκης, Αλμέιδα, Μεληκιώτης:
Άμεση ανάγκη για ενίσχυση, καθώς ο
Μεληκιώτης δεν θεωρείται έτοιμος (θα
δοθεί μάλλον δανεικός) και υπάρχει
προβληματισμός για την κατάσταση του
Αλμέιδα. Έφυγε ο Αραβίδης, προς την έ-
ξοδο ο Πέκχαρτ.

Πιστή στο πλάνο,
πίστη για το όραμα!
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ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ

του Σωτήρη Παρτσαλά

Ο
ταν το 2011 ο Βαγγέλης Μα-
ρινάκης αποφάσισε να επεν-
δύσει στις ακαδημίες του Ο-
λυμπιακού, το έκανε περισ-
σότερο γιατί θεωρούσε αδια-

νόητο οι «ερυθρόλευκοι» να υστερούν σε
αυτό το κομμάτι έναντι των υπολοίπων
μεγάλων ποδοσφαιρικών δυνάμεων
στην Ελλάδα και λιγότερο γιατί περίμε-
νε απτά αποτελέσματα.

Να, όμως, που έξι χρόνια αργότερα οι…
καρποί αυτής της προσπάθειας αποδεικνύο-
νται βασικό συστατικό της εποχής Χάσι που
μόλις ξεκίνησε στο λιμάνι, αλλά και ελκυστικοί
για ξένα ποδοσφαιρικά κλαμπ.

Στο ξεκίνημα μίας ποδοσφαιρικής περιό-
δου που αναμένεται πολύ πιο αμφίρροπη, σε
σχέση με την ερυθρόλευκη κυριαρχία της τε-
λευταίας 20ετίας, οι νεαροί από τα τμήματα
υποδομής αποτελούν την πλειοψηφία του έμ-
ψυχου υλικού στο αρχικό στάδιο της προετοι-
μασίας που διεξάγεται στο Σέεφελντ της Αυ-
στρίας.

Δεν αναφερόμαστε μόνο στους ποδοσφαι-
ριστές που αναβαθμίστηκαν την τελευταία διε-
τία, περνώντας το κατώφλι της επαγγελματι-
κής ομάδας (Χουτεσιώτης, Ρέτσος, Μπου-
χαλάκης, Νικολάου, Μανθάτης), αλλά και
σε ορισμένους άλλους που έκαναν το… αγρο-
τικό τους παίζοντας αλλού δανεικοί και επι-
στρέφουν, πιο έμπειροι και εξελιγμένοι, όπως
για παράδειγμα ο γκολκίπερ Γιαννιώτης και ο
Βέργος που απέκτησε παραστάσεις ανώτε-
ρου επιπέδου στη Ρεάλ Μαδρίτης Β’.

Το γεγονός που αποδεικνύει πως τα… προϊ-
όντα των ακαδημιών έχουν τεράστια περιθώ-
ρια εξέλιξης, είναι η… βροχή δελεαστικών
προτάσεων από Γερμανία και Αγγλία για τον
Παναγιώτη Ρέτσο, με τον πρόσφατα κληθέ-
ντα στην Εθνική ομάδα νεαρό αμυντικό να γί-
νεται περιζήτητος μετά από μία εξαιρετική
πρώτη σεζόν.

Ταυτόχρονα, η αδυναμία προσέλκυσης πο-
δοσφαιριστών παγκόσμιας κλάσης από το ε-
ξωτερικό καθιστά ακόμα πιο πολύτιμους τους
νεαρούς από τα τμήματα υποδομής. 

Μετά το… ναυάγιο της μεταγραφής Μπο-
κανί που «κόπηκε» στα ιατρικά τεστ από τους
γιατρούς του Ολυμπιακού, οι «ερυθρόλευκοι»
αναζητούν έναν υγιή φορ ανάλογου επιπέδου
με τον Βέλγο αλλά μέχρι τώρα δεν έχουν κα-
ταφέρει να βγάλουν άκρη.

Με την οικονομική κρίση στην Ελλάδα να
βαθαίνει και τους πρωταθλητές να έχουν συμ-
μαζευτεί αρκετά στο οικονομικό κομμάτι, θα
ήταν πραγματική… τρέλα αυτή τη χρονική
στιγμή, η απόκτηση ενός πανάκριβού επιθετι-
κού. Αν ο Ολυμπιακός είχε στο… τσεπάκι την
πρόκριση στους ομίλους του Τσάμπιονς Λιγκ,
ο Μαρινάκης μπορεί και να αδιαφορούσε για
το κόστος, προκειμένου να φέρει στο… λιμάνι
έναν παιχταρά για την επίθεση, τώρα όμως εί-
ναι υποχρεωμένος να τηρήσει στάση αναμο-

νής, αναζητώντας μία λύση πιο προσιτή στα
οικονομικά δεδομένα των «ερυθρόλευκων».

Από την άλλη, το εισιτήριο για τη φάση των
ομίλων της κορυφαίας ευρωπαϊκής διοργά-
νωσης αποτελεί από μόνο του το μεγάλο κί-
νητρο για την πλειονότητα των σπουδαίων ε-
πιθετικών που σκοράρουν στα γήπεδα της Γη-
ραιάς Ηπείρου. 

Ένα μεγάλο όνομα θα ερχόταν πολύ πιο εύ-
κολα στον Πειραιά και ενδεχομένως με μικρό-
τερες απαιτήσεις, γνωρίζοντας ότι με τον Ο-
λυμπιακό θα έχει τη δυνατότητα να λάβει μέ-
ρος στην ποδοσφαιρική πασαρέλα της Ευρώ-

πης. Ο Απόστολος Βέλλιος που προκρίνεται
αυτή τη στιγμή ως η πιο λογική λύση για τη
γραμμή κρούσης μπορεί να ανήκει στον Ολυ-
μπιακό, δεν έχει ωστόσο φορέσει ποτέ την ε-
ρυθρόλευκη φανέλα και η πιθανή άφιξή του
δυναμώνει αρκετά την επίθεση. 

Ο υψηλόσωμος διεθνής φορ πήρε αρκετά
χρήσιμα στοιχεία τη σεζόν που ολοκληρώθηκε
στη Νότιγχαμ, με τη φανέλα της οποίας πέτυχε
6 γκολ στην αγγλική Τσάμπιονσιπ και δεν α-
ποκλείεται να κάνει τους φίλους των πρωτα-
θλητών να ξεχάσουν πολύ γρήγορα τον Μπο-
κανί.

Οι πΟδΟσφαιριστΕσ απΟ τισ ακαδημιΕσ απΟτΕλΟΥν πλΕιΟψηφια 
στΟ ρΟστΕρ τΟΥ ΟλΥμπιακΟΥ Ο ΟπΟιΟσ αναζητΩντασ Εναν Υγιη μπΟκανι
μαλλΟν καταληγΕι στΟν ΒΕλλιΟ



Οι περιζήτητοι νέοι και
οι περιζήτητοι ξένοι
που δεν έρχονται!
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ΠΑΟΚ

Ο ΛΟΥΜΠΟΣ ΜΙΧΕΛ ΑΝΑΖΗΤΑ ΌΧΙ ΜΟΝΟ ΠΟΔΟΣΦΑΙΡΙΣΤΕΣ 
ΠΟΥ ΘΑ ΚΑΝΟΥΝ ΤΗ ΔΙΑΦΟΡΑ ΑΛΛΑ ΚΑΙ ΕΝΑΝ ΠΑΙΚΤΗ - ΚΡΑΧΤΗ



Του Σωτήρη Παρτσαλά

Η
νέα σεζόν εγκαινιάστηκε
και επίσημα στον ΠΑΟΚ
με την έναρξη της προε-
τοιμασίας που μπορεί
άλλες χρονιές να… μα-

γνήτιζε τον κόσμο, φέτος όπως περ-
νά σε δεύτερη μοίρα με το ενδιαφέ-
ρον στραμμένο αλλού.

To βάρος των αποφάσεων πέφτει στα
υψηλόβαθμα στελέχη της ΠΑΕ της Θεσ-
σαλονίκης και ειδικότερα στον Λούμπος
Μίχελ, που έκανε μία αρκετή ξένη προς
την ελληνική ποδοσφαιρική νοοτροπία
και σε κάθε περίπτωση αμφιλεγόμενη ε-
πιλογή για τη θέση του προπονητή. 

Ο Αλεξάνταρ Στανόγεβιτς μπορεί
να διαθέτει εξαιρετικό βιογραφικό για
την ηλικία του (πήρε νταμπλ και 2 πρω-
ταθλήματα Σερβίας στα 37 του χρόνια),
όμως η πορεία του στους διεθνείς πά-
γκους είναι φθίνουσα και σε καμία περί-
πτωση δεν αποτελεί το τρανταχτό όνομα
που θα ξεσήκωνε τον κόσμο.

Ο 43χρονος, σήμερα, Σέρβος τεχνι-
κός μπορεί το 2011 ποδοσφαιρικά να…
σάρωσε τα πάντα στην πατρίδα του, κα-
τακτώντας πρωτάθλημα και Κύπελλο με
την Παρτιζάν, όταν βγήκε όμως για δου-
λειά εκτός Σερβίας δεν κατάφερε ποτέ
κάτι ανάλογο, ούτε στην Κίνα, ούτε στο
Ισραήλ.

Στον ΠΑΟΚ ο Στανόγεβιτς παίζει το
προπονητικό του μέλλον και το ξέρει. Αν
αποτύχει, το κασέ του στο διεθνές χρη-
ματιστήριο θα υποχωρήσει ακόμα πε-
ρισσότερο. 

Από την τοποθέτησή του στην επίση-
μη παρουσίασή του, έδειξε να γνωρίζει
ήδη αρκετά πράγματα για το μέγεθος
του συλλόγου στον οποίο βρίσκεται και
τις υψηλές απαιτήσεις που υπάρχουν.
Δεν είναι τυχαίο ότι φρόντισε να βάλει
ο ίδιος τον πήχη πολύ ψηλά, προκειμέ-
νου να δώσει από το ξεκίνημα το στίγμα
του πρωταθλητισμού. 

«Ήρθα εδώ με σκοπό να δείξω το τρό-
πο παιχνιδιού μου, να δουλέψω πάνω σε
αυτό και βήμα με βήμα να προσπαθήσω
να βοηθήσω τον ΠΑΟΚ να ανέβει ένα α-
κόμα σκαλοπάτι. Νιώθω φόρτιση καθώς
βρίσκομαι σε ένα ασπρόμαυρο περιβάλ-
λον, που είναι οικείο για μένα. Είμαι σε ένα
σύλλογο με απαιτήσεις.

»Θα θέλαμε να έχουμε μια σεζόν λίγο
καλύτερη από την προηγούμενη. Καταφέ-
ραμε πέρυσι να μπούμε στους ομίλους και
να παλέψουμε στο πρωτάθλημα. Θα πα-
λέψουμε για να βελτιώσουμε αυτά που
πρέπει για να κάνουμε ένα βήμα περισσό-

τερο από ό,τι πέρυσι. Το να υποσχεθώ ότι
θα πάρουμε το πρωτάθλημα δεν έχει με-
γάλη σημασία. Αν πετύχω ό,τι και ο προη-
γούμενος προπονητής δε θα είναι επιτυχία
διότι πάντα θέλει να πηγαίνεις ένας βήμα
μπροστά» ανέφερε μεταξύ άλλων ο Α-
λεξάνταρ Στανόγεβιτς.

Την ίδια στιγμή ο Λούμπος Μίχελ α-
ναζητά όχι μόνο ποδοσφαιριστές που θα
κάνουν τη διαφορά, αλλά και έναν παί-
κτη – κράχτη, που θα αξιοποιηθεί και ε-
πικοινωνιακά, ώστε να… ζεσταθεί ο κό-
σμος. Ο Βιερίνια πληροί και τα δύο αυ-
τά κριτήρια κι αυτός είναι ο λόγος που ο

ΠΑΟΚ θα παλέψει μέχρι τέλους τη συ-
γκεκριμένη μεταγραφική υπόθεση, σε
μία προσπάθεια να ενισχύσει τη μεσαία
γραμμή του με έναν πολυθεσίτη πολυ-
τελείας.

Με τον Πρίγιοβιτς υγιή και σε φουλ
προσαρμογή, συν τον 31χρονο λατρε-
μένο Πορτογάλο της εξέδρας, ο δικέφα-
λος του βορρά αλλάζει επίπεδο από τη…
μέση και μπροστά. Το θέμα είναι στα με-
τόπισθεν τι γίνεται και κάτω από τα δο-
κάρια με τη δεδομένη απουσία του Γλύ-
κου που θα επιστρέψει στις προπονήσεις
το Νοέμβριο.

Η αμφιλεγόμενη επιλογή
προπονητή και 
ο… φανταχτερός Βιερίνια
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Θέμα: Διονύσης Γκουτζουρής

Σ
τον πρόσφατο αγώνα με
τη Βοσνία η Εθνική μας ο-
μάδα προσπάθησε για τη
νίκη, αλλά περιορίστηκε
στην ισοπαλία. Δεν ήταν,

όμως, κακό αποτέλεσμα. Θα μπο-
ρούσε, ωστόσο να φτάσει στη νίκη,
καθώς η Ελλάδα δεν είναι πλέον ο
φτωχός συγγενής της Ευρώπης, αλ-
λά μία ομάδα με υψηλές μετοχές.

Με βάση τις προηγούμενες μετεγ-
γραφές, την εξέλιξή τους, τα ποσά που
αναφέρονται στις  σχετικές ιστοσελίδες,
τις κατά καιρούς δηλώσεις των παραγό-
ντων των παικτών και τις πληροφορίες
για τις προτάσεις που συζητιούνται γύ-
ρω από το όνομά τους, η «Α» υπολογί-
ζει πως η Εθνική ομάδα είναι η πιο ακρι-
βή όλων των εποχών και η αξία της βα-
σικής ενδεκάδας που ξεκίνησε κόντρα
στη Βοσνία ξεπερνά τα 100.000.000 ευ-
ρώ. Και μάλιστα σε έναν αγώνα όπου έ-
λειπε ο επίσης… πανάκριβος Σάμαρης
(γίνεται κουβέντα για πρόταση
20.000.000 ευρώ της Νιούκαστλ), την
ώρα που ορισμένοι αναπληρωματικοί ό-
πως ο Κυριάκος Παπαδόπουλος, ο Κα-
πίνο και ο Τζαβέλλας μόνοι φτηνοί παί-
κτες δεν θεωρούνται.

Διαπιστώστε την αξία 
της Εθνική μας ομάδας:

Ορέστης Καρνέζης
Ετών 32. Χρηματιστηριακή αξία:
5.000.000 ευρώ
Ο πιο… ακριβός μας τερματοφύλακας ό-
λων των εποχών! Η αξία του εκτινάχθη-
κε την τελευταία διετία όπου έχασε ένα
παιχνίδι όλο κι όλο και εκτιμήθηκε ιδιαί-
τερα από τους αυστηρούς σε θέματα
τερματοφυλάκων Ιταλούς. Δύσκολο,
πάντως, να πουληθεί. Το 2013 τον πού-
λησε ο ΠΑΟ στην Ουντινέζει με 800.000
ευρώ

Βασίλης Τοροσίδης
Ετών 32. Χρηματιστηριακή αξία:
1.000.000 ευρώ
Απίστευτα ακριβή εγχώρια μετεγγραφή,
όταν τον αγόρασε ο Ολυμπιακός από την
Ξάνθη πριν από δέκα χρόνια. Κάποια
στιγμή η Ρόμα τον κοστολογούσε κοντά
στα οκτώ εκατομμύρια, αλλά σήμερα –
και με το συμβόλαιό του στην Μπολόνια
να λήγει σε ένα χρόνο – έχει πέσει στο
ένα εκατομμύριο. Το 2007 τον πούλησε
η Ξάνθη στον Ολυμπιακό με 1.200.000
ευρώ

Αλέξανδρος Τζιόλης 
Ετών 32: Χρηματιστηριακή αξία: -
Ο πολυτριγυρισμένος Αλέξανδρος Τζιώ-
λης έφτασε να κοστίζει πριν από δέκα

χρόνια κοντά στα 3.000.000 ευρώ. Σή-
μερα η αξία του είναι κάτω του ενός ε-
κατομμυρίου, άλλωστε είναι 32 ετών και
ελεύθερος, καθώς η Χαρτς δεν επεδίωξε
να του κάνει πρόταση ανανέωσης. Το
2010 τον πούλησε ο ΠΑΟ στη Σιένα με
1.200.000 εκ. ευρώ

Κώστας Μήτρογλου 
Ετών 29. Χρηματιστηριακή αξία:
15.000.000 ευρώ
Ο επιθετικός της Μπενφίκα έχει συμβό-
λαιο μέχρι το 2020 και δεν υπάρχει περί-
πτωση να τον πουλήσει η ομάδα του με
λιγότερα από 15 εκατομμύρια ευρώ φέ-
τος το καλοκαίρι. Κάποιοι πιστεύουν μά-
λιστα πως η τιμή του ξεπερνά τα 20 ε-
κατομμύρια. Το 2014 τον πούλησε ο Ο-
λυμπιακός στη Φούλαμ με 15,2 εκ. ευ-
ρώ.

Σωκράτης Παπασταθόπουλος
Ετών 29. Χρηματιστηριακή αξία:
30.000.000 ευρώ
Δεν το διαπραγματεύεται η Μπορούσια
και πουλάει τον Σωκράτη μόνο με μία
πρόταση άνω των 30 εκατομμυρίων. Και
ο ίδιος ο παίκτης το ξέρει πως δεν θα με-
τακινηθεί αν δεν ικανοποιηθεί η ομάδα
του, που ναι μεν πουλάει συχνά, αλλά το

κάνει πάντα στην τιμή που ορίζει. Το
συμβόλαιό του λήγει το 2019.  Το 2013
τον πούλησε η Βέρντερ Βρέμης στην
Μπορούσια με 10 εκ. ευρώ.

Κάρλος Ζέκα
Ετών 29. Χρηματιστηριακή αξία:
2.000.000 ευρώ
Το συμβόλαιο του Πορτογάλου λήγει το
2019 και η αξία του ίσως εκτιναχθεί αν ο
ΠΑΟ κάνει υποτυπωδώς καλή παρουσία
στους ομίλους του Europa League και η
Εθνική περάσει στο Μουντιάλ.  Το 2011
τον πούλησε η Βιτόρια Σετουμπάλ στον
ΠΑΟ με 380.000 ευρώ

Κώστας Μανωλάς
Ετών 26. Χρηματιστηριακή αξία:
30.000.000 ευρώ
Όπως και με τον Σωκράτη Παπασταθό-
πουλο, έτσι και στην περίπτωση του Κώ-
στα Μανωλά, η Ρόμα ζητάει πολλά λε-
φτά για να τον αποχωριστεί. Η αξία του
ορίζεται στα 30 εκατομμύρια, αλλά έ-
χουν ακουστεί σενάρια για ομάδες που
σκέφτονται να προσφέρουν 35-40 εκ.
ευρώ στη Ρόμα. Το συμβόλαιό του λήγει
το 2019. Μεγάλη η μεταπωλητική του
αξία. Το 2014 τον πούλησε ο Ολυμπια-
κός στη Ρόμα με 13 εκ. ευρώ

Πέτρος Μάνταλος
Ετών 26: Χρηματιστηριακή αξία:
4.000.000 ευρώ
Ο μέσος της Εθνικής μας ομάδας ανε-
βάζει διαρκώς την αξία του αφού από
την Ξάνθη πήγε στην ΑΕΚ της Β’ Εθνι-
κής, που μετά έγινε Κυπελλούχος και τώ-
ρα διεκδικεί και κάποιες ευρωπαϊκές δια-
κρίσεις. Παίκτης που έχει τη δυνατότη-
τα να ανεβάσει κι άλλο την αξία του.
Το 2014 τον πούλησε η Ξάνθη στην ΑΕΚ
με 550.000 ευρώ

Κώστας Φορτούνης
Ετών 24: Χρηματιστηριακή αξία
12.000.000 ευρώ
Ο μέσος του Ολυμπιακού είναι ο πιο α-
κριβός Έλληνας ποδοσφαιριστής που α-
γωνίζεται στη Super League. Πέρσι το
καλοκαίρι, μάλιστα, κοστολογούταν στα
15 εκατομμύρια, λόγω της φανταστικής
του χρονιάς. Το 2014 τον πούλησε η
Καϊζερσλάουτερν στον Ολυμπιακό με
400.000 ευρώ

Τάσος Μπακασέτας
Ετών 24: Χρηματιστηριακή αξία:
1.500.000 ευρώ
Ο Πανιώνιος τον κοστολογούσε πέρσι
700 χιλιάρικα, αλλά δεν πήρε αυτά τα
λεφτά, διότι τελείωνε το συμβόλαιό του.
Η αξία του θα μεγαλώσει. Το 2016 τον
πούλησε ο Πανιώνιος στην ΑΕΚ με
300.000 ευρώ

Κώστας Σταφυλίδης
Ετών 23. Χρηματιστηριακή αξία:
4.000.000 ευρώ
Συμβόλαιο μέχρι το 2019 έχει ο Κώστας
Σταφυλίδης στην Άουγκσμπουργκ. 
Μέχρι στιγμής είναι ικανοποιημένη και η
ομάδα με τον παίκτη και ο ίδιος με την
ομάδα. 
Θα μπορούσε να «πιάσει» και περισσό-
τερα από τέσσερα εκατομμύρια σε πιθα-
νή πώλησή του, αν και αυτή τη στιγμή
δεν κυκλοφορεί ούτε ένα σενάριο γύρω
από το όνομά του. 
Το 2015 τον πούλησε η Λεβερκούζεν
στην Άουκγσμπουργκ με 2,5 εκ. ευρώ.
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Εθνόσημο αξίας 
100 εκατομμυρίων!
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Σε ένα μοναδικό πάρκο ψυχαγωγίας με επί-
κεντρο το άλογο, για όλη την οικογένεια,
θα μετατραπεί ο ιππόδρομος στο Μαρκό-

πουλο, την Τετάρτη 5 Ιουλίου 2017. 
Μικροί και μεγάλοι θα έχουν την ευκαιρία να γνω-

ρίσουν από κοντά τα άλογα, από πόνυ μέχρι καθαρό-
αιμα που τρέχουν στις κούρσες, να κάνουν «αναγνωρι-
στικά» μαθήματα ιππασίας και να συμμετέχουν δωρεάν
σε πλήθος από διασκεδαστικές δραστηριότητες.

Η Ιπποδρομίες ΑΕ του ΟΠΑΠ ανοίγει για το κοινό τις
σύγχρονες εγκαταστάσεις στο Μαρκόπουλο και διορ-
γανώνει, από τις 4 το απόγευμα, μια μεγάλη γιορτή με
άλογα και υπόσχεται σε όλους όσοι
βρεθούν εκεί μια μοναδική εμπειρία.

Οι μικροί φίλοι θα έχουν τη δυνατό-
τητα να κάνουν βόλτες με πόνυ και ά-
λογα, να ξεναγηθούν στους στάβλους
και να ενημερωθούν από το εξειδικευ-
μένο προσωπικό για τη ζωή των αλό-
γων. Για τους … λιγότερο τολμηρούς θα
υπάρχει η εναλλακτική λύση της βόλ-
τας με άμαξα.

Διασκεδαστικές
δραστηριότητες και πλούσιο
θέαμα ιππασίας και ταχύτητας
Εκτός από τα άλογα, τα παιδιά θα έ-
χουν τη δυνατότητα να παίξουν σε έ-

ναν υπαίθριο παιδότοπο με φουσκωτά παιχνίδια. 
Ένας ειδικός φωτογραφικός θάλαμος θα είναι έτοι-

μος να απαθανατίσει γκριμάτσες, πόζες και όλες τις μο-
ναδικές στιγμές.

Από το πρόγραμμα της ημέρας δεν θα μπορούσε να
λείπει το συναρπαστικό θέαμα. Επαγγελματίες αθλη-
τές θα παρουσιάσουν ένα show ιππασίας, ενώ οι λά-
τρεις της ταχύτητας θα απολαύσουν έναν μοναδικό α-
γώνα ράλι, στον οποίο θα συμμετέχουν γνωστοί οδηγοί
του μηχανοκίνητου αθλητισμού.

Επιπλέον, για τους φιλότεχνους θα υπάρχει μια ει-
δική έκθεση με γλυπτά εμπνευσμένα από άλογα.
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Η υπόκλιση
του Γκάλη
Η πρόκριση της Εθνικής γυναικών
στα ημιτελικά του Ευρωμπάσκετ συ-
γκίνησε ακόμα και τον τεράστιο Νίκο
Γκάλη, ο οποίος έσπευσε να συγχα-
ρεί τις Ελληνίδες διεθνείς με μήνυ-
μά του στα social media. «Συγχαρη-
τήρια στις ΚΟΡΙΤΣΑΡΕΣ που μας γέ-
μισαν χαρά με την πρόκρισή τους

στον ημιτελικό του Eurobasket Γυναικών. Οι ευχές όλων μας το
βράδυ του Σαββάτου θα τις ακολουθούν για να πάρουν την πρό-
κριση στον Τελικό!» έγραψε ο συνήθως φειδωλός στις δηλώσεις
και στις δημόσιες εμφανίσεις του «γκάνγκστερ» του ελληνικού μπά-
σκετ.

ΤΟ… ΤΑΜΑ ΤΟΥ ΠΡΟΠΟΝΗΤΗ ΤΗΣ ΚΡΟΤΟΝΕ

Έκανε το γύρο της Ιταλίας
με ποδήλατο
Είχε δηλώσει πως αν καταφέ-
ρει να κρατήσει την Κροτόνε
στο καμπιονάτο θα κάνει το γύ-
ρο της Ιταλίας με ποδήλατο και
κράτησε την υπόσχεσή του. Ο
προπονητής των Σικελών Ντά-
βιντε Νικόλα τους οδήγησε σε
μία εντελώς ανέλπιστη αποφυ-

γή του υποβιβασμού, που οριστικοποιήθηκε την τελευταία αγωνι-
στική και αφού ξεκουράστηκε για λίγες μέρες, καβάλησε το αγα-
πημένο του δίτροχο στο Τορίνο και διένυσε 1.300 χιλιόμετρα! 

Χρεοκόπησε
ο Μπόρις
Μπέκερ!
Την πτώχευση του Μπόρις
Μπέκερ, λόγω της αδυναμίας
του άλλοτε θρύλου του παγκοσμίου τένις να απο-
πληρώσει τραπεζικό δάνειο αποφάσισε βρετανικό
δικαστήριο. Ο δικηγόρος του «μπουμ – μπουμ»,
μάλιστα, ζήτησε μια τελευταία παράταση προκει-
μένου ο κάτοχος έξι Grand Slam τίτλων και πρώην
προπονητής του Νόβακ Τζόκοβιτς να καταφέρει
να φανεί συνεπής, αλλά το αίτημά τους δεν έγινε
δεκτό. Σύμφωνα με όσα μεταδίδει το Associated
press ο Μπέκερ όφειλε δάνειο από το 2015, ενώ
σύμφωνα με το ίδιο δημοσίευμα το χρέος του έ-
φτανε τα 6.7 εκατομμύρια δολάρια.

Τα πάντα
γύρω από 

τα άλογα στις
5 Ιουλίου 

στο
Μαρκόπουλο

ΟΙ 
ΙΠΠΟΔΡΟΜΕΣ ΑΕΑΝΟΙΓΕΙ ΤΙΣ ΠΥΛΕΣ ΤΗΣ ΣΤΟ ΚΟΙΝΟ ΓΙΑ ΜΙΑ ΣΠΟΥΔΑΙΑΓΙΟΡΤΗ
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 ΕΙΔΗΣΕΙΣ  ΑΠΟΚΑΛΥΨΕΙΣ  ΚΟΥΤΣΟΜΠΟΛΙΑ

• ΦΕΡΝΕΙ ΧΟΡΗΓΟ ΕΤΑΙΡΙΑ ΕΝΔΥΣΗΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΜΕΡΙΚΗ ΜΕ ΣΤΟΧΟ ΝΑ
ΝΤΥΣΕΙ ΟΛΟΚΛΗΡΗ ΤΗΝ ΑΧΑΪΑ ΚΑΙ ΜΕΛΛΟΝΤΙΚΑ ΤΗΝ ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟ 

↘Με Κώστα Μίσσα 
στο Ευρωμπάσκετ

Ο Κώστας Μίσσας θα είναι όπως όλα
δείχνουν ο προπονητής της Εθνικής μας
ομάδα στο Ευρωμπάσκετ του 2017.
Πρόκειται για έναν κόουτς ο οποίος εί-
ναι «πιστός στρατιώτης» της ΕΟΚ εδώ
και πολλά χρόνια, δεν έχει προπονήσει
σε υψηλό επίπεδο την τελευταία δεκαε-
τία, αλλά είναι μεγάλος γνώστης του

σπορ, ενώ ανέβηκαν οι μετοχές του εσχάτως με την πορεία
της Εθνικής Γυναικών, αφού υπήρξε θεμελιωτής της ομάδας
που βλέπουμε τώρα να σαρώνει στα γήπεδα της Πράγας!
Ο Τζώρτζης Δικαιουλάκος προορίζεται για βοηθός του, αρκεί
να δεχθεί η Πολκοβίτσε η οποία θα παίζει στην Euroleague
Γυναικών. Ο Μιχάλης Κακιούζης θα αποτελέσει το συνδετικό
κρίκο μεταξύ της Ομοσπονδίας και των αθλητών 

↘Ολυμπιακός τώρα 
και στο χάντμπολ

Δυναμική είσοδο στο ελληνικό χάντμπολ θα κάνει από
τη νέα σεζόν ο Ολυμπιακός που ανακοίνωσε επίσημα
την Πέμπτη (22/6) τη συγχώνευση με τη φετινή πρωτα-
θλήτρια ομάδα ΙΕΚ ΞΥΝΗ Νέας Ιωνίας. Να υπενθυμί-
σουμε ότι ο Σοφοκλής Ξυνής με δηλώσεις του στα επινίκια

της κατάκτησης του
πρωταθλήματος από
την ομάδα της Νέας
Ιωνίας είχε εκφράσει
την σιγουριά του για
την συνεργασία αυτή: «Πιστεύω θα έχουμε καλή πορεία στις
συζητήσεις. Ο Ολυμπιακός είναι τεράστιο brand. Είμαστε πρω-
ταθλητές και ο Ολυμπιακός από την φύση του πρωταθλητής. Η
αίσθηση μου είναι ότι θα γίνει η συνεργασία αυτή». Πλέον το
πρωτάθλημα της επόμενης σεζόν αποκτά τρομερό ενδιαφέ-
ρον με τη συμμετοχή του Ολυμπιακού, του ΠΑΟΚ και της ΑΕΚ.

↘«Κόκκινο» όχι 
για Φερναντάο

Ενδιαφέρον έχει η αντίδραση που
προέκυψε μέσα από την ΠΑΕ Ολυ-
μπιακός όταν προτάθηκε στην ομά-
δα ο Φερναντάο!
Ο επιθετικός της Φενέρ έκανε δύο κατα-
πληκτικές χρονιές στην Τουρκία, αλλά
φέτος ήταν προβληματικός και περιορί-
στηκε στη μετριότητα. Μόλις προτάθηκε
στον Πειραιά έγινε σύσκεψη, καθώς κρίθηκε καλή περίπτω-
ση, ωστόσο τότε κάποιοι διέγνωσαν ομοιότητες με τον Μπο-
κανί. Δηλαδή, έναν παίκτη που για κάποιο λόγο είχε πτωτική
πορεία. «Μην την πατήσουμε πάλι», είπαν και αμέσως απέρ-
ριψαν την πρόταση. Και εδώ που τα λέμε, καλά έκαναν. 

TV

Καθόλου τυχαίες δεν είναι οι κινήσεις που πραγ-
ματοποιεί η Παναχαϊκή με στόχο να επιστρέψει
για τα καλά στα μεγάλα σαλόνια του ελληνικού

ποδοσφαίρου και να μείνει εκεί για πάντα.
Με ηγέτη τον Κώστα Κατσουράνη και οδηγό την εμπο-

ρικότητα του σήματος του συλλόγου, τον πληθυσμό της Α-
χαΐας, τη δίψα του κόσμου της πόλης για ποδόσφαιρο υψη-
λού επιπέδου και φυσικά τις γηπεδικές εγκαταστάσεις, η
ΠΑΕ – σύντομα θα συσταθεί και επίσημα – αφού ανέβηκε
με σχετική άνεση στη Football League, τώρα καλείται να
κάνει το πιο δύσκολο βήμα. Να θωρακιστεί οικονομικά για να
κερδίσει άμεσα την άνοδο στη Super League.

Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας κι αφού επιτέλους πέ-
ρασε η νομοθετική ρύθμιση που επιτρέπει την έναρξη της
λειτουργίας της ΠΑΕ δίχως να «κουβαλά» τα χρέη του πα-
ρελθόντος, μπαίνει στην τελική ευθεία η έναρξη της συνερ-
γασίας με μεγάλη αμερικανική εταιρία ένδυσης που θα απο-
τελέσει το βασικό χορηγό της ομάδας. Η εταιρία δεν θα στη-
ρίξει αρχικώς την ΠΑΕ με μεγάλα κεφάλαια, αφού θέλει να
πειστεί για την εμπορικότητα της ομάδας και να μπει σε άλλο
επίπεδο συνεργασίας όταν αυτή θα ανέβει στη Super
League. Ωστόσο, η διοίκηση της Παναχαϊκής δεν θα αφήσει
αυτή τη συνεργασία στην τύχη.

Αφού εδώ και δύο χρόνια έχει ξεκινήσει το πρότζεκτ προ-
σέλκυσης της νεολαίας με στόχο όλη η Πάτρα να υποστηρίζει
την Παναχαϊκή (επισκέψεις στα σχολεία των θριαμβευτών
του Euro Κώστα Κατσουράνη και Κώστα Χαλκιά), η ΠΑΕ
θέλει να προετοιμάσει το έδαφος με στόχο η εταιρία ένδυσης

να εδραιωθεί στην πόλη, να γίνει ταυτόσημη με την ομάδα
και από κοινού να αποτελέσουν το καμάρι της πόλης που
μην ξεχνάμε εκτός των άλλων αποτελεί λιμάνι εισόδου στη
χώρα. 

Η Ελλάδα είναι σε κρίση και η Πάτρα δεν είναι η πιο…
πλούσια επαρχία της Ελλάδας, αλλά έχει δύο τεράστια α-
τού, μεγάλο πληθυσμό και κόσμο που αγαπά τον αθλητισμό.
Εκεί ποντάρει η Παναχαϊκή!

Πάει να κάνει το μεγάλο
«μπαμ» η Παναχαϊκή!

Το τηλεοπτικό μενού
Σάββατο, 23 Ιουνίου
10:10 (World League) 2ο γκρουπ – Ημιτελικά

COSMOTE SPORT 4HD
10:50 (MotoGP: Άσεν) ελεύθερες δοκιμές

COSMOTE SPORT 5HD
12:50 (F1: GP Αζερμπαϊτζάν) ελεύθερες δοκιμές

COSMOTE SPORT 8HD
14:00 (Πανελλήνιο Πρωτάθλημα τένις) ημιτελικά ανδρών

NOVASPORTS 1HD
14:25 (MotoGP: Άσεν) ελεύθερες δοκιμές

COSMOTE SPORT 5HD
14:50 (Στίβος) Ευρωπαϊκό Πρωτάθλημα Εθνικών ομάδων

ΕΡΤ2
15:00 (Στίβος) Ευρωπαϊκό Πρωτάθλημα Εθνικών ομάδων

ΕUROSPORT 1
15:50 (F1: GP Αζερμπαϊτζάν) Κατατακτήριες δοκιμές

COSMOTE SPORT 8HD
16:00 (World League – πόλο) Θέσεις 5-8

NOVASPORTS 2HD
18:00 (Confederations Cup) Μεξικό – Ρωσία

ΕΡΤ1
21:30 (Ευρωμπάσκετ Γυναικών) Ελλάδα – Γαλλία 

ΕΡΤ1
22:00 (La Liga – μπαράζ ανόδου) Χετάφε – Τενερίφη

COSMOTE SPORTS 2HD

Κυριακή, 24 Ιουνίου 
06:40 (World League) Μικρός τελικός

COSMOTE SPORT 7HD
09:10 (World League) Τελικός

COSMOTE SPORT 7HD
11:45 (Moto3: Άσεν) Αγώνας

COSMOTE SPORT 5HD
12:00 (World League – πόλο) Θέσεις 5-8

NOVASPORTS 2HD
13:20 (World League – πόλο) Θέσεις 5-8

NOVASPORTS 2HD
14:00 (Στίβος) Ευρωπαϊκό Πρωτάθλημα Εθνικών ομάδων

ΕΡΤ3 / ΕUROSPORT 1
14:40 (World League) Μικρός τελικός

NOVASPORTS 2HD
15:00 (Πανελλήνιο Πρωτάθλημα τένις) Τελικοί

NOVASPORTS 1HD
15:15 (Moto2: Άσεν) Αγώνας

COSMOTE SPORT 5HD
16:00 (F1: GP Αζερμπαϊτζάν) Αγώνας

COSMOTE SPORT 8HD
18:00 (Confederations Cup) Γερμανία – Καμερούν

ΕΡΤ1
19:00 AntetokounBros Event

COSMOTE SPORT 4HD
21:30 (Ευρωμπάσκετ Γυναικών) Τελικός

ΕΡΤ2
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Το πιθανότερο είναι ότι τέτοια
εξέλιξη δεν την περίμενε ο έ-
γκλειστος Μαρτίνης έχοντας

στην πίσω πλευρά του μυαλού του
ότι με (έωλες) αποκαλύψεις θα «ε-
ξαγόραζε» επιείκεια. Και ακριβώς
επειδή ήταν έωλες ήταν όχι μόνο α-
ναπόδεικτες αλλά και αντικρουόμε-
νες. Για παράδειγμα στην πρώτη
συνεδρίαση αφηγήθηκε με δραμα-
τικό τρόπο «την πλεκτάνη που στήθη-
κε για να αλλάξει χέρια το Νοσοκο-
μείο», μίλησε για «σχέδιο άλωσης που
εξυφάνθη από σειρά κυβερνήσεων» ε-
πί της δικής του προεδρίας, το ο-
ποίο όμως ω του θαύματος και με
βάση την ανασκευασμένη παραδο-
χή του τελικά «δεν ήταν εκβιασμός αλ-
λά ψυχολογική πίεση» όπως ομολό-
γησε ο ίδιος απαντώντας στην εύ-
λογη ερώτηση των βουλευτών-με-
λών της επιτροπής «και εσείς ΤΙ κά-
νατε;». Ο καθόλου πειστικός έγκλει-

στος πρώην πρόεδρος την
8/6/2017 κατ’ ουσίαν έκανε υπο-
δείξεις διερεύνησης στην Επιτρο-
πή, απαντούσε αόριστα στις λίγες ε-
ρωτήσεις που πρόλαβαν να του τε-
θούν (λόγω κατανάλωσης μεγάλου
χρόνου στην εισήγησή του), και α-
πηύθυνε κατηγορίες τις οποίες υ-
ποσχέθηκε να αποδείξει σε μεταγε-
νέστερη εξέτασή του.  Στην δεύτε-
ρη, όμως, εξέτασή του, ο υπόδικος
κ. Μαρτίνης πήγε να γίνει πιο ξε-
κάθαρος για τις προθέσεις του αλ-
λά μάταια, καθώς σε ερώτηση του
εισηγητή του Ποταμιού, Γιώργου
Μαυρωτά «Αυτά γιατί δεν τα είπατε
τότε και τα καταγγέλλετε τώρα;», ο Αν-
δρέας Μαρτίνης ζήλεψε τη δόξα της
Μάρθας Βούρτση και επικαλέστη-
κε τη... λαβωμένη υγεία του: «Γιατί
υπάρχει δικαστικό σκάνδαλο. Είμαι ο
μόνος με 67% αναπηρία που δεν έχει
αποφυλακιστεί» απάντησε.

Ακόμα φέρνει 
τις… αποδείξεις 
Και πριν «αλέκτωρ φωνήσαι τρις»
οι…. αποδείξεις απαρνήθηκαν τον
κ. Μαρτίνη, καθώς στην τρίτη συ-
νεδρίαση της Εξεταστικής Επιτρο-
πής την περασμένη Τρίτη (20/6)
αναγνώστηκαν τα έγγραφα που είχε
ζητήσει η Επιτροπή με βάση τις κα-
ταγγελίες Μαρτίνη. Ειδικότερα: 

α) Στην καταγγελία του ότι πα-
ρότι κάθε εβδομάδα το νοσοκομείο
ενημέρωνε εγγράφως όλους τους
ασθενείς για το ύψος του λογαρια-
σμού τους και τις τυχόν οφειλές
τους, αλλά εκ των υστέρων «διάφο-
ροι πολιτικοί» του ζητούσαν «ρου-
σφετολογικά» να τους απαλλάξει α-
πό αυτές, το Ντυνάν απάντησε εγ-
γράφως στην Επιτροπή ότι από κα-
νένα έγγραφο του νοσοκομείου δεν
προκύπτει ότι οι ασθενείς είχαν
καθ’ οιονδήποτε τρόπο ενημερω-
θεί σχετικά με χρεώσεις και ουδέ-
ποτε τους ζητήθηκε να πληρώσουν,
καθώς γνώριζαν ότι ετύγχαναν εκ-
πτώσεων. β) Για το δεύτερο στοι-
χείο-φωτιά που θα επιβεβαίωνε
τους ισχυρισμούς του, το περίφη-
μο ημερολόγιο της γραμματέως του
κ. Δαγκωνάκη, η ίδια απάντησε
εγγράφως στην Επιτροπή ότι δεν
το κατέχει και ο κ. Μαρτίνης σχο-
λίασε: «Η Δαγκωνάκη έχει δίκιο. Αλ-
λά τώρα που τη σκιάζει η φοβέρα να
μη χάσει την θέση της τι να πει;». 

γ) Άνθρακες ο θησαυρός και με
το περίφημο cd που περιέχει την
ηλεκτρονική λίστα των 17.000 α-
σθενών που έτυχαν «εκπτώσεων»
και τις οποίες οι αρμόδιοι φορείς

της Δικαιοσύνης παράδωσαν στην
Οικονομική Αστυνομία προκειμέ-
νου να ταυτοποιηθούν και την
20/6/2017 παρουσιάστηκαν στην
Επιτροπή της Βουλής. Αφού σχο-
λιάστηκε ότι δίπλα σε κάθε όνομα
ασθενούς υπήρχε απλά η ένδειξη
«έκπτωση» χωρίς το ποσοστό εκ-
πτώσεως επί των νοσηλείων, απο-
φασίσθηκε να επιστραφούν στους
οικονομικούς εισαγγελείς, καθώς
δεν είναι επιτρεπτή η αξιοποίησή
τους λόγω του ότι περιλαμβάνονται
σημαντικά προσωπικά δεδομένα
σε σχέση με την κατάσταση της υ-
γείας των αναφερομένων εκεί προ-
σώπων.

Η μεγάλη ανατροπή 
Η μεγάλη ανατροπή, όμως, προήλ-
θε από την πρωτοβουλία των
τριών καταγγελομένων υπουργών
Ανδρέα Λοβέρδου, Άδωνι Γε-
ωργιάδη και Μάκη Βορίδη, οι ο-
ποίοι με επιστολές τους προς τον
πρόεδρο της Εξεταστικής Επιτρο-
πής, Αντώνη Μπαλωμενάκη, έ-
χουν ήδη ζητήσει να καταθέσουν
ενώπιόν της, τονίζοντας τον επεί-
γοντα χαρακτήρα της αυτοπρόσω-
πης εμφάνισής τους και μάλιστα σε
κατ’ αντιπαράσταση εξέταση με τον
καταγγέλοντα υπόδικο Μαρτίνη. Η
κατάθεση του κ. Λοβέρδου έχει
προγραμματιστεί για την ερχόμενη
Τρίτη 27/6, ενώ ο πρόεδρος της Ε-
πιτροπής αναμένεται να συνεννοη-
θεί άμεσα με τους δύο άλλους πρώ-
ην υπουργούς για τον ακριβή χρό-
νο της δικής τους. 

Με το πέρας όμως των διαδικα-

Μία από τα ίδια –δηλαδή τίποτα– ήταν και η δεύτερη
παρουσία του προφυλακισμένου Δεν χρειάστηκαν πα-
ραπάνω από τρεις συνεδριάσεις της Εξεταστικής Επι-
τροπής της Βουλής για την Υγεία, όχι για να αποδει-
χθούν τα όσα κατέθεσε ο υπόδικος πρώην ισχυρός άν-
δρας του Ερρίκος Ντυνάν, αλλά για να έρθουν τα πά-
νω – κάτω, καθώς τόσο από τα έγγραφα που ο ίδιος ζή-
τησε να προσκομισθούν δεν προέκυψε το αναμενόμενο
–σε αυτόν– αποτέλεσμα, όσο και τα υπ’ αυτόν κατονο-
μαζόμενα πολιτικά πρόσωπα, όχι απλώς δεν απέφυγαν
να απαντήσουν στους ισχυρισμούς του, αλλά αντιθέ-
τως απαίτησαν να εξεταστούν και οι ίδιοι από την Εξε-
ταστική Επιτροπή!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΤΙΝΗΣ

Κατήγγειλε πολλά, 
μίλησε για λίγα 
(δεν απέδειξε τίποτα)

στικών, η τριήμερη κατάθεση του
υπόδικου Προέδρου επισφραγί-
στηκε από τις τελική αναφορά του
ότι «το ερώτημα δεν είναι αν χαρί-
σθηκε το Ντυνάν ή αν βλάφτηκε κα-
νείς, αλλά αν όλοι αυτοί είχαν το δι-
καίωμα να κάνουν αυτή την διαδικα-
σία που έκαναν». Ξέχασε –και το ε-
παναλαμβάνουμε γιατί έχει τη ση-
μασία του– τα περί εκβιασμών, οι-
κονομικών ζημιών, σχεδίων «ά-
λωσης», λησμόνησε το περίφημο
«εγώ δεν κυνηγάω πρωθυπουργούς να
πληρώσουν» της πρώτης του κατά-
θεσης και συνέχισε να κατηγορεί
αόριστα τα «περιβάλλοντα».

Αν, δε, στα παραπάνω προστε-
θεί και η πρόσφατη «προτροπή»
του ανεξάρτητου βουλευτή και μέ-
λους της Επιτροπής, Νίκου Νικο-

λόπουλου, προς τον Ανδρέα
Μαρτίνη να «μην θεωρεί ότι μπορεί
να μας δουλεύει “ψιλό γαζί”», μάλ-
λον έχουμε μία καθαρή αποτίμη-
ση της αξιοπιστίας του άλλοτε με-
γαλόσχημου και σήμερα έγκλει-
στου παράγοντα του δημόσιου βί-
ου.
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1 Και στο τρίτο επεισόδιο της «Μαρτινειάδας» στην Εξεταστική Επιτροπή της Βουλής
για την Υγεία παρέμειναν αναπόδεικτοι και αντιφατικοί οι ισχυρισμοί του έγκλειστου
πρώην προέδρου του «Ερρίκος Ντυνάν», με τον ανεξάρτητο βουλευτή Ν. Νικολόπουλο
να αναφωνεί «μας δουλεύει ψιλό γαζί ο Μαρτίνης»     
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Α
ίτηση στην Εισαγγε-
λία του Αρείου Πά-
γου κατατέθηκε στα
μέσα της εβδομάδας
με την οποία ζητείται

η αναίρεση του βουλεύματος του
Συμβουλίου Εφετών για 6 εμπει-
ρογνώμονες του ΤΑΙΠΕΔ και 3
μέλη του Δ.Σ. του Ταμείου, οι ο-
ποίοι παραπέμπονται οι μεν
πρώτοι για απιστία σε βάρος του
Δημοσίου οι δε δεύτεροι για
πλημμεληματική υπεξαίρεση
στην υπηρεσία. 

Η υπόθεση αφορά την πώλη-
ση και επαναμίσθωση 28 ακινή-
των του ελληνικού Δημοσίου την
περίοδο 2013-2014 και μεταξύ
των εμπλεκομένων που παραπέ-
μπονται είναι τρεις Ευρωπαίοι
τεχνοκράτες, οι οποίοι συμμετεί-
χαν στο Συμβούλιο Εμπειρογνω-

μόνων. 
Την αίτηση αναίρεσης στον

Άρειο Πάγο κατέθεσαν οι δικη-
γόροι Αλέξανδρος Λυκουρέ-
ζος, Ιωάννης Γιαν-
νίδης και Νικόλα-
ος Πατεράκης, οι ο-
ποίοι έκαναν γνωστό
ότι βασικός λόγος
για την παραπομπή
των εμπειρογνωμό-
νων είναι η παρα-
γνώριση από το Συμ-
βούλιο Εφετών της
διάταξης του άρθρου

192 § 8 του νόμου 4389/2016.
Τι λέει αυτή; Ότι «οι εμπειρογνώ-
μονες, τα μέλη συμβουλίων εμπει-
ρογνωμόνων ή τα μέλη άλλων γνω-

μοδοτικών οργάνων της ε-
ταιρείας και των άμεσων
θυγατρικών της δεν υπέ-
χουν αστική ή ποινική ευ-
θύνη για γνωμοδοτήσεις
τους, εφόσον οι τελευταί-
ες έχουν συνταχθεί σύμ-
φωνα με τις προβλεπόμε-
νες από το νόμο διαδικα-
σίες ή τα οριζόμενα στους
εσωτερικούς κανονισμούς

και τα καταστατικά τους, γεγονός
που τεκμαίρεται αν έχει ακολουθή-
σει θετικός έλεγχος του Ελεγκτικού
Συνεδρίου».

Σύμφωνα πάντα με τους τρεις
νομικούς «προβλήθηκε το επιχεί-
ρημα ότι δεν νοείται καν αποστέρη-
ση του ελληνικού Δημοσίου του πο-
σού των τόκων που προέκυψαν από
την τραπεζική τοποθέτηση του συμ-
βατικού τιμήματος, καθώς το συγκε-
κριμένο ποσόν πιστώθηκε στον κύ-
ριο τραπεζικό λογαριασμό του ΤΑΙ-
ΠΕΔ, καταχωρήθηκε εμφανώς στις
οικείες ετήσιες οικονομικές κατα-
στάσεις, ετέθη υπ’ όψιν του υπουρ-
γού Οικονομικών, ως εκπροσώπου
του Δημοσίου, ελέγχθηκε από το Γε-
νικό Λογιστήριο του Κράτους και
πιστοποιήθηκε η ορθότητα της δια-
κράτησής του από το Ταμείο».
Ν.ΤΣ.
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Τη δέσμευση της κινητής
και ακίνητης περιουσίας
του επιχειρηματία Φώτη

Μπόμπολα διέταξε ο οικονομι-
κός εισαγγελέας, Παναγιώτης
Αθανασίου. Η εντολή του κ. Α-
θανασίου δόθηκε στο Κέντρο
Ελέγχου Φορολογίας Μεγά-
λου Πλούτου (ΚΕΦΟΜΕΠ).

Από την έρευνα που διεξά-
γεται με αντικείμενο τη διερεύ-
νηση της πιθανής τέλεσης φο-
ροδιαφυγής σύμφωνα με πλη-
ροφορίες προέκυψαν αναντι-
στοιχίες μεταξύ των εισοδημά-
των που δηλώθηκαν από τον
επιχειρηματία καθώς και των
λογαριασμών του και των πε-
ριουσιακών του στοιχείων ύ-
ψους €30.000.000.

Μόλις ολοκληρωθεί η έρευ-
να, τα στοιχεία θα διαβιβα-
στούν από το ΚΕΦΟΜΕΠ στον
εισαγγελέα οικονομικού ε-
γκλήματος, ο οποίος θα τα α-
ξιολογήσει και θα αποφασίσει
αν θα ασκήσει διώξεις. 

Θυμίζεται πως πριν από λί-
γες ημέρες ασκήθηκαν ποινικές
διώξεις για τα δάνεια που έχει
λάβει η ΠΗΓΑΣΟΣ Α.Ε., το δεύ-
τερο μεγαλύτερο εκδοτικό συ-
γκρότημα της Ελλάδας που
στις αρχές Ιουνίου τέθηκε σε
τροχιά ειδικής εκκαθάρισης α-
φήνοντας στον δρόμο 450 ερ-
γαζόμενοι του «Εθνους». Η εν
λόγω έρευνα έχει ανατεθεί
στην ανακρίτρια διαφθοράς
Βασιλική Μπράτη. Π.Β.

Δεσμεύεται 
η περιουσία 
του Φώτη
Μπόμπολα

ΕΙΣΑΓΓΕΛΙΚΗ
ΕΝΤΟΛΗ…

Αίτηση αναίρεσης 
για τη δίωξη 
των εμπειρογνωμόνων 
του ΤΑΙΠΕΔ


ΟΙ ΔΙΚΗΓΟΡΟΙ ΙΣΧΥΡΙΖΟΝΤΑΙ ΟΤΙ ΤΟ ΓΕΝΙΚΟ
ΛΟΓΙΣΤΗΡΙΟ ΤΟΥ ΚΡΑΤΟΥΣ ΕΙΧΕ ΕΠΙΛΗΦΘΕΙ

ΤΗΣ ΟΡΘΟΤΗΤΑΣ ΤΩΝ ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΩΝ 
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άν δηλαδή θα πιστώνονται κανο-
νικά τα χρήματα στον λογαρια-
σμό τους ή θα γίνεται συμψηφι-
σμός με τις οφειλές τους. Εξετά-
ζεται παράλληλα η πιθανότητα
στις περιπτώσεις οφειλών ένα
μέρος του ποσού να αφαιρείται
και το υπόλοιπο να μπαίνει στην
λογαριασμό του δικαιούχου.

Το υπουργείο Οικονομικών,
μάλιστα, φαίνεται ότι βιάζεται να
βάλει σε εφαρμογή τις κληρώ-
σεις, καθώς παρατηρείται το φαι-
νόμενο της πτώσης των εσόδων
από ΦΠΑ μιας και είναι πολλοί ε-
κείνοι οι οποίοι συμπλήρωσαν το
ποσό που απαιτείται για το αφο-
ρολόγητο, ενώ ένα μεγάλο μέρος
των φορολογουμένων (ελεύθε-
ροι επαγγελματίες) δεν έχουν κα-
νένα άλλο κίνητρο για να πληρώ-
σουν με πλαστικό χρήμα.

Παραδείγματα όπως αυτό της
Μάλτας δείχνουν ότι τα έσοδα
για το κράτος αυξάνονται, ενώ
σύμφωνα με τα στοιχεία από την
Πορτογαλία το μέτρο των κλη-
ρώσεων με μπόνους για τους
φορολογουμένους
αύξησε τα έ-
σοδα κατά
1,6 δισε-
κατομμύ-
ρια.

«Απ’ τα ψηλά στα χαμη-
λά κι απ’ τα πολλά στα
λίγα…» τραγουδούσε κά-
ποτε ο αείμνηστος Στέ-
λιος Καζαντζίδης και οι
στίχοι της Ευτυχίας Πα-
παγιαννοπούλου ταιριά-
ζουν γάντι με το πως ε-
ξελίσσεται το θέμα με τη
λοταρία φορολογικών
αποδείξεων και τα πολυ-
διαφημισμένα έπαθλα
που υποσχόταν κάποτε
το ΥΠ.ΟΙΚ.. Επί του προ-
κειμένου, λοιπόν, οι φο-
ρολογούμενοι που κά-
νουν τις αγορές τους με
κάρτα θα πρέπει να ξε-
χάσουν τα πολυτελή
«δώρα» –διαμερίσματα
και αυτοκίνητα– και να
βολευτούν (αν είναι τυ-
χεροί και κληρωθούν) με
ένα μπόνους που δεν θα
ξεπερνά τα 1.000 ευρώ. 

Επιμέλεια:
Μιχάλης Κάσης

T
ο σχέδιο του υπουρ-
γείου Οικονομικών
προβλέπει να συγκε-
ντρώνονται (όπως ή-
δη γίνεται) τα στοι-

χεία των συναλλαγών από τις
τράπεζες και να αποστέλλονται
στην Ανεξάρτητη Αρχή Δημο-
σίων Εσόδων. Η Αρχή θα κάνει
κλήρωση στην οποία θα μπαί-
νουν όλες οι συναλλαγές μέσω
των μηχανημάτων POS. Θα εξαι-
ρούνται από την κλήρωση όλες
οι συναλλαγές μέσω e-banking.

Προς το παρόν το βασικό σε-
νάριο λέει ότι θα βγαίνουν από
την κλήρωση 1.000 κωδικοί που
θα αντιστοιχούν σε 1.000 συναλ-
λαγές. Οι φορολογούμενοι που έ-
χουν κάνει τις συναλλαγές αυτές
θα κερδίζουν από 1.000 ευρώ τα
οποία πιστώνονται άμεσα στους
τραπεζικούς τους λογαριασμούς.
Το συνολικό ποσό που προϋπο-
λογίζει το υπουργείο Οικονομι-
κών για τις κληρώσεις αυτές είναι
12.000 ευρώ τον χρόνο.

Εξετάζεται και το σενάριο να
είναι περισσότεροι οι δικαιούχοι
οι οποίοι ωστόσο θα μοιράζονται
μικρότερα ποσά. Δηλαδή αντί

1.000 δικαιούχων τον μήνα θα
«βγαίνουν» 2.000 άτομα που θα
κερδίζουν από 500 ευρώ.

Πτώση των εσόδων
Ακόμη δεν έχουν ληφθεί οι ορι-
στικές αποφάσεις ως προς το τι
θα συμβαίνει στην περίπτωση
που ο φορολογούμενος ο οποί-
ος κληρώνεται είναι ταυτόχρονα
και οφειλέτης της εφορίας ή κά-
ποιου ασφαλιστικού ταμείου. Ε-

ΘΥΜΑ ΤΗΣ ΛΙΤΟΤΗΤΑΣ ΕΠΕΣΑΝ ΤΑ ΠΟΛΥΔΙΑΦΗΜΙΣΜΕΝΑ
ΕΠΑΘΛΑ ΤΟΥ ΥΠ.ΟΙΚ. (ΣΠΙΤΙΑ, ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΑ) ΚΑΙ  ΕΓΙΝΑΝ
ΑΠΛΟ ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΜΠΟΝΟΥΣ ΓΙΑ ΤΟΥΣ ΤΥΧΕΡΟΥΣ  

ΛΟΤΑΡΙΑ ΑΠΟΔΕΙΞΕΩΝ

Απ’ τα πολλά 
στα λίγα… 

«Σαφάρι» Τσακαλώτου στο Λονδίνο
για… κυνήγι επενδύσεων
Σε «σαφάρι» για… κυνήγι επενδύσεων επιδόθηκε τις προηγούμενες ημέρες στο Λονδίνο ο
Ευκλείδης Τσακαλώτος. Ο υπουργός Οικονομικών βρέθηκε στην αγγλική πρωτεύουσα και
στο μπαράζ επαφών που είχε εκεί με εκπροσώπους επενδυτικών εταιρειών αναφέρθηκε στις
προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, η οποία έχει εισέλθει –όπως υποστήριξε– σε περίο-
δο ανάκαμψης, διαμορφώνοντας μετά και την συμφωνία του Eurogroup της 15ης Ιουνίου
κλίμα εμπιστοσύνης για προσέλκυση και αύξηση επενδύσεων. Σύμφωνα με πληροφο-
ρίες, στόχος της κυβέρνησης είναι και να κεφαλαιοποιήσει την αποκλιμάκωση των ε-
πιτοκίων των ελληνικών ομολόγων μετά τη συμφωνία που επετεύχθη στο Eurogroup. 


ΑΚΟΜΗ ΔΕΝ ΕΧΟΥΝ ΛΗΦΘΕΙ ΟΙ ΟΡΙΣΤΙΚΕΣ
ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ ΑΝΑΦΟΡΙΚΑ ΜΕ ΤΟ ΤΙ ΘΑ ΣΥΜ-

ΒΑΙΝΕΙ ΣΤΗΝ ΠΕΡΙΠΤΩΣΗ ΠΟΥ Ο ΤΥΧΕΡΟΣ ΦΟ-
ΡΟΛΟΓΟΥΜΕΝΟΣ Ο ΟΠΟΙΟΣ ΚΛΗΡΩΝΕΤΑΙ ΘΑ
ΕΙΝΑΙ ΤΑΥΤΟΧΡΟΝΑ ΚΑΙ ΟΦΕΙΛΕΤΗΣ ΤΗΣ ΕΦΟ-
ΡΙΑΣ Ή ΚΑΠΟΙΟΥ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΟΥ ΤΑΜΕΙΟΥ

ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 
24/25 IOYNIOY 2017
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Αρχικά απαιτείται η εφαρμο-
γή μιας συγκροτημένης ναυτιλια-
κής πολιτικής, προσανατολισμέ-
νης στα παγκόσμια δεδομένα,
που θα καθιστά τις ευρωπαϊκές
αγορές ελκυστικές για διεθνείς ε-
πιχειρήσεις σε παγκόσμιο επίπε-
δο. Παράλληλα, η εφαρμογή σα-
φών, ευέλικτων και μακρόβιων
κανονισμών θα επιτρέψουν στις
ναυτιλιακές επιχειρήσεις να σχε-
διάσουν με ασφάλεια τις επόμε-
νες επιχειρηματικές τους κινή-
σεις.

Αναφορικά, τώρα, με τα κρι-
τήρια απόκτησης σημαίας ευρω-
παϊκού κράτους, στην έρευνα συ-
στήνεται η Ε.Ε. να διευκολύνει τις
διαδικασίες αποφεύγοντας την ε-
πιβολή ποσοστώσεων για τη δια-
τήρηση του tonnage tax (όπως
προβλέπεται στις Οδηγίες για τις
Κρατικές Ενισχύσεις), καθώς αυ-
τή η προϋπόθεση δεν προβλέπε-
ται σε κανένα άλλος διεθνές ναυ-
τιλιακό κέντρο. 

Τέλος, στο πλαίσιο της προ-
σέλκυσης περισσότερων πλοίων
και ναυτιλιακών εταιρειών η Ε.Ε.
θα πρέπει να αποφύγει την επι-
βολή κανονισμών που θα υπερ-
βαίνουν αυτούς που έχουν επι-
βληθεί διεθνώς από τον Διεθνή
Ναυτιλιακό Οργανισμό (ΙΜΟ),
καθώς και από τη Διεθνή Οργά-
νωση Εργασίας (ILO), καθιστώ-
ντας την ευρωπαϊκή αγορά αντα-
γωνιστικότερη και ελκυστική.
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Επιμέλεια: 
Νίκος Τσαγκατάκης

Τ
α διαθέσιμα στοιχεία
καταδεικνύουν ότι η
ευρωπαϊκή ναυτιλία
παραμένει ένας ισχυ-
ρός κλάδος με τερά-

στια οικονομική δύναμη, προσμε-
τρώντας περισσότερες από
620.000 θέσεις εργασίας συνολι-
κά, έχοντας παράλληλα το 46,2%
του συνολικού μετακινούμενου ό-
γκου εμπορευμάτων παγκοσμίως
υπό την διαχείρισή του. Όπως φαί-
νεται και από τον τρέχοντα ρυθμό
ανάπτυξης που παρουσιάζει, η
ναυτιλία στην Ε.Ε. παραμένει α-
νταγωνιστική, ωστόσοδέχεται πιέ-
σεις από άλλα παγκόσμια ναυτιλια-
κά κέντρα, κι αυτό εξαιτίας της έλ-
λειψης ευέλικτου φορολογικού και
κανονιστικού πλαισίου.

Μία απλή σύγκριση με τα 5
διεθνή ναυτιλιακά κέντρα που πα-
ρουσιάζουν τον μεγαλύτερο ρυθ-
μό ανάπτυξης παγκοσμίως –βλ.
Σιγκαπούρη, Χονγκ Κόνγκ, Ντου-
μπάι, Σαγκάη, Βανκούβερ– δεί-
χνει την ελλειματικότητα της ευ-
ρωπαϊκής ναυτιλιακής πολιτικής
αναφορικά με βασικούς δείκτες α-
νταγωνιστικότητας, όπως είναι για
παράδειγμα τα φορολογικά και οι-
κονομικά κίνητρα, το κανονιστικό
πλαίσιο, η ελκυστικότητα της ση-
μαίας και το νομοθετικό πλαίσιο
της ναυτιλιακής δραστηριότητας.

Σε ό,τι αφορά φορο-οικονομι-
κά κίνητρα (παράγοντας αναγκαί-
ος προϋπόθεση για την διατήρη-
ση σημαντικού μεριδίου στον πα-
γκόσμιο ναυτιλιακό χάρτη), η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση φαντάζει λιγότε-
ρο ελκυστική ναυτιλιακά συγκρι-
νόμενη με άλλες αγορές, ειδικά ως
προς τα κριτήρια που πρέπει να
πληρούνται για την απόκτηση ση-
μαίας κράτους της Ε.Ε., καθώς
σχετικά με την ποσόστωση της
σημαίας που έχει θεσπιστεί για τη
διατήρηση του tonnage tax . 

Πρόβλημα και οι συχνές
τροποποιήσεις
κανονισμών
Το δεύτερο σημαντικό ανταγωνι-
στικό μειονέκτημα που παρουσιά-
ζει η Ε.Ε. αφορά το κανονιστικό
πλαίσιο που εφαρμόζει με σαφώς
βάσιμα νομικά κριτήρια, αλλά με

πρακτικές λιγότερο ή και καθόλου
ευέλικτες και φιλικές προς τις επι-
χειρήσεις, ειδικά όταν τα διεθνή
ναυτιλιακά κέντρα συνήθως διευ-
κολύνουν τους πλοιοκτήτες να
«τρέχουν» ομαλά τις ναυτιλιακές
επιχειρήσεις. Την ίδια στιγμή,
πρόβλημα αποτελούν οι συχνές
τροποποιήσεις κανονισμών από
την Κομισιόν, οι οποίες επηρεά-
ζουν σε μεγάλο βαθμό τα συνή-
θως μακροπρόθεσμα σχέδια των
ναυτιλιακών εταιρειών.

Η σημαία 
Το τρίτο βασικότερο κενό στην
ναυτιλιακή πολιτική της Ε.Ε. εμ-
φανίζεται στην ελκυστικότητα της
σημαίας και το νομοθετικό πλαί-
σιο για την εν γένει ναυτιλιακή
δραστηριότητα. Σύμφωνα πάντα
με την έρευνα της Deloitte, η ευ-
ρωπαϊκή νομοθεσία για την πο-

ντοπόρο ναυτιλία επιβάλει αυ-
στηρά στάνταρτς για τα πλοία που
φέρουν ευρωπαϊκή σημαία και
τους πλοιοκτήτες τους, επιβάλλο-
ντας επιπρόσθετα τεχνικά και δι-
οικητικά κριτήρια, σε σχέση με α-
νταγωνιστικές αγορές όπως η Σι-
γκαπούρη που δεν εφαρμόζει
πρόσθετους κανονισμούς πέραν
των διεθνών ναυτιλιακών οδη-
γιών, χωρίς ταυτόχρονα να επη-
ρεάζεται η ποιότητα της σημαίας
της.

Οι 3 προτάσεις 
Στο πλαίσιο της ανάγκης για αλ-
λαγές στην εφαρμογή ναυτιλια-
κής πολιτικής στην Ε.Ε., ούτως
ώστε να ενισχυθεί ο κλάδος της
ναυτιλίας, η Deloitte προτείνει
μέσω της έρευνάς της συγκεκρι-
μένες τροποποιήσεις προς αυτήν
την κατεύθυνση.

ΕΡΕΥΝΑ ΤΗΣ DELOITTE ΚΑΤΑΔΕΙΚΝΥΕΙ ΤΟΝ ΚΙΝΔΥΝΟ ΝΑ ΧΑΘΕΙ ΕΔΑΦΟΣ ΣΕ
ΣΧΕΣΗ ΜΕ ΑΛΛΑ ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΝΑΥΤΙΛΙΑΚΑ ΚΕΝΤΡΑ ΠΟΥ ΕΦΑΡΜΟΖΟΥΝ ΠΙΟ 
ΕΥΕΛΙΚΤΕΣ ΠΟΛΙΤΙΚΕΣ

Στην… πρέσα
η ναυτιλία 
στην Ευρώπη
Αλλαγές στην φορολογική και κανονιστική πολιτική απαιτούνται προκειμένου η
ευρωπαϊκή ναυτιλία να παραμείνει ανταγωνιστική αλλά και να ενισχύσει τη θέση
της στον παγκόσμιο χάρτη. Αυτό είναι το κύριο εύρημα έρευνας που διενήργησε
πρόσφατα η Deloitte για λογαριασμό της ECSA, δηλαδή της Ένωσης Εφοπλιστών
της Ευρωπαϊκής Κοινότητας.


ΠΑΝΩ ΑΠΟ 620.000 ΘΕΣΕΙΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΠΡΟΣΜΕΤΡΑ Ο ΚΛΑΔΟΣ
ΣΤΗΝ ΕΕ, 46,2% ΤΟΥ ΣΥΝΟΛΙΚΟΥ ΜΕΤΑΚΙΝΟΥΜΕΝΟΥ ΟΓΚΟΥ Ε-

ΜΠΟΡΕΥΜΑΤΩΝ ΠΑΓΚΟΣΜΙΩΣ
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Επιμέλεια:
Νίκος Τσαγκατάκης

O
πως εξήγησε ο
πρόεδρος του Δ.Σ.
των ΕΛ.ΠΕ., Στά-
θης Τσοτσορός,
στο πλαίσιο της εξ

αναβολής Ετήσιας Τακτική Γ.Σ.
που πραγματοποιήθηκε στον Α-
σπρόπυργο «σε σύγκριση με το
πρώτο πεντάμηνο του 2016, έτος
που ήταν για τον Όμιλο η χρονιά
των ιστορικών ρεκόρ, σε κέρδη,
παραγωγή και εξαγωγές- κατά το
πρώτο πεντάμηνο του τρέχοντος έ-
τους τα συγκρίσιμα κέρδη EBITDA
διαμορφώθηκαν στα €386 εκατ.
αυξημένα κατά 40,3%, τα καθαρά
κέρδη παρουσίασαν άνοδο 126%
στα €156 εκατ., η παραγωγή αυ-
ξήθηκε εκ νέου κατά 10% και οι ό-
γκοι πωλήσεων κατά 14% στους

συνολικά 4 εκατ. ΜΤ (Μετρικούς
Τόνους), οι εξαγωγές ακολούθησαν
ανάλογη πορεία με άνοδο σχεδόν
13%, ενώ σε ιστορικό υψηλό κινή-
θηκε το μερίδιο στην εγχώρια ε-
μπορία που ξεπέρασε το 32%».

Πράγματι η τελευταία  πρότα-
ση του προέδρου των ΕΛ.ΠΕ.,
Στάθη Τσοτσορού, για το μερί-
διο  αγοράς 32% στην εγχώρια
εμπορία αποτελεί μία δικαίωση
της Γενικής Διεύθυνσης Εμπο-
ρίας του Ομίλου και κυρίως του
γενικού διευθυντή της, Ρο-
μπέρτο Καραχάνας, ο οποίος
υλοποίησε με αξιοσημείωτο συ-
ντονισμό  όλες τις αποφάσεις
του Ομίλου ώστε να καταστεί
(σ.σ. ο όμιλος) leader της εγχώ-
ριας εμπορίας.

Στ. Τσοτσορός: 
«Κεντρικός στόχος τα ισχυ-
ρά οικονομικά αποτελέσματα
και η υψηλή μερισματική α-
πόδοση»

Κάνοντας τον διετή απολογισμό
πεπραγμένων της παρούσας Δι-
οίκησης, ο Στ. Τσοτσορός ανα-
φέρθηκε εκτενώς στην υλοποί-
ηση του Μεσοπρόθεσμου Προ-
γράμματος Σταθεροποίησης της
περιόδου 2015-2017, μέσω
του οποίου η ΕΛ.ΠΕ. αντιμετώ-
πισε επιτυχώς τις αρνητικές ε-
πιπτώσεις της οικονομικής κρί-
σης στην Ελλάδα, το κορυφαίο
ζήτημα της ασφαλούς εργασίας,
της αποτελεσματικής εκμετάλ-

λευσης των παραγωγικών εγκα-
ταστάσεων μετά και το τραγικό
δυστύχημα της 8ης Μαΐου
2015 στον Ασπρόπυργο, καθώς
επίσης και τα οξυμένα χρηματο-
οικονομικά προβλήματα που εί-
χαν συσσωρευτεί στον Όμιλο.

Η στρατηγική του διετούς
Προγράμματος Σταθεροποίη-
σης έχει ενσωματωθεί και απο-
τελεί τη βάση του νέου Πενταε-
τούς Προγράμματος Βιώσιμης
Ανάπτυξης του Ομίλου 2017-
2021, με τις αναγκαίες προσαρ-
μογές στο πλαίσιο των ραγδαί-
ων παγκόσμιων τεχνοοικονομι-
κών αλλαγών που συντελούνται
και της διαχείρισης των κινδύ-
νων της κλιματικής αλλαγής.

Σύμφωνα με τον πρόεδρο
του Δ.Σ. των ΕΛ.ΠΕ, οι διαχρο-
νικά στρατηγικοί στόχοι της
βελτίωσης της διεθνούς αντα-
γωνιστικότητας, της εξωστρέ-
φειας, της ενίσχυσης της θέσης
του Ομίλου στην εσωτερική α-
γορά και της αύξησης των εξα-
γωγών ανασχεδιάστηκαν και
προσαρμόστηκαν στο πλαίσιο
των πολιτικών, των κατευθύν-
σεων και των επιλογών που ε-
πιβάλλουν:

• Ο ενεργειακός μετασχη-
ματισμός στο πλαίσιο του οδι-
κού χάρτη της Ε.Ε. για την κλι-
ματική αλλαγή.

• Ο ψηφιακός μετασχηματι-
σμός στο πλαίσιο των αναδυό-
μενων συνθηκών της μεταψη-
φιακής εποχής.

• Η βιώσιμη ανάπτυξη στο
πλαίσιο των 17 στόχων των Η-
νωμένων Εθνών.

Ο κ. Τσοτσορός τόνισε, ε-
ξάλλου, ότι κεντρικός στόχος
του Πενταετούς Προγράμματος
παραμένουν τα ισχυρά οικονο-
μικά αποτελέσματα και η υψη-
λή μερισματική απόδοση και α-
ναφέρθηκε σε:

• Διατήρηση υψηλής κερ-
δοφορίας όλη τη περίοδο
2017-2021, με συντηρητικές
παραδοχές και μειωμένα περι-
θώρια κατά 27% από το 2018
και εξής, με EBITDA περί τα
€700 εκατ.

• Μείωση του δανεισμού
και των υποχρεώσεων κατά
€1.050 εκατ.

• Μείωση κατά 50% του
χρηματοοικονομικού κόστους,
έως το 2021.

• Συνεχή καταβολή και στα-
διακή αύξηση του ποσού των
μερισμάτων, με στόχο το 50%
των λειτουργικών ταμειακών
ροών.

«Η σημερινή αισιόδοξη εικόνα
και οι διαφαινόμενες θετικές προο-
πτικές, δεν θα μας οδηγήσουν σε
εφησυχασμό. Παραμένουμε προ-

σηλωμένοι στον κεντρικό μας στό-
χο, γνωρίζοντας ότι η βιώσιμη α-
νάπτυξη του Ομίλου στο πλαίσιο
του επιχειρούμενου εθνικού ενερ-
γειακού μετασχηματισμού, θα
συμβάλλει καθοριστικά στο να
κερδηθεί και το μεγάλο στοίχημα
για την παραγωγική ανασυγκρότη-
ση της χώρας», υπογράμμισε ο
πρόεδρος των ΕΛ.ΠΕ., ολοκλη-
ρώνοντας την ομιλία του προς
τους μετόχους.

Γρηγόρης Στεργιούλης: 
«Απόλυτη προτεραιότητα η
ολιστική ασφάλεια στην ερ-
γασία»

Από την πλευρά του, ο CEO των
ΕΛ.ΠΕ., Γρηγόρης Στεργιού-
λης, μιλώντας στους μετόχους
αναφέρθηκε στις προκλήσεις
του ευρωπαϊκού κλάδου διύλι-
σης, στα υψηλά λειτουργικά
κέρδη του 2016, στη συνεχιζό-
μενη ανοδική πορεία του 2017,
καθώς και στην στρατηγική και
τις προτεραιότητες του ελληνι-
κού ενεργειακού ομίλου. Όπως
χαρακτηριστικά επισήμανε «ό-
λα αυτά υλοποιούνται σε συνθή-
κες εργασιακής ηρεμίας, με συ-
γκρατημένο το λειτουργικό κόστος,
ιδιαίτερα θετική πορεία της μετο-
χής και με διεθνείς συμφωνίες με
παγκόσμιους ενεργειακούς κολοσ-
σούς για έρευνα και παραγωγή υ-
δρογονανθράκων».

Ο διευθύνων σύμβουλος
των ΕΛ.ΠΕ. αναφέρθηκε κι αυ-
τός στα αποτελέσματα του 2016,
που ήταν μια χρονιά με κορυ-
φαίες ιστορικά επιδόσεις για
τον Όμιλο στην παραγωγή, τις
πωλήσεις, τις εξαγωγές και τα
κέρδη. Μάλιστα, αυτές οι επι-
δόσεις σημειώθηκαν, όπως εί-
πε, σε ένα περιβάλλον δυσμενέ-
στερο από το 2015, ιδιαίτερα σε
ό, τι αφορά τα περιθώρια διύλι-
σης, με όλες τις επιχειρηματικές
μονάδες να συνεισφέρουν στη
θετική πορεία του Ομίλου.

Τέλος, ο Γρ. Στεργιούλης έ-
θεσε ως απόλυτη προτεραιότη-
τα για τη Διοίκηση του Ομίλου
την πλήρη εφαρμογή του Συ-
στήματος Ολιστικής Ασφάλει-
ας στην εργασία, μέσα από βελ-
τιώσεις στη συνολική λειτουρ-
γία της παραγωγής, αλλά και την
κάλυψη των κενών στην απα-
σχόληση με νέες προσλήψεις.

Από άλμα 
σε άλμα 
τα ΕΛ.ΠΕ.

ΣΥΝΕΧΙΖΕΤΑΙ Η ΜΕΓΕΘΥΝΣΗ ΤΩΝ ΟΙΚΟΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΩΝ
ΔΕΙΚΤΩΝ ΤΟΥ ΟΜΙΛΟΥ ΚΑΙ ΣΤΟ ΠΡΩΤΟ 5ΜΗΝΟ ΤΟΥ 2017

+40,3% στα συγκρίσιμα κέρδη EBITDA 

+126% στα καθαρά κέρδη 

+10% η αύξηση της παραγωγής

+13% η άνοδος των εξαγωγών 

+Νέο ιστορικό υψηλό (+32%) 
του μεριδίου στην εγχώρια εμπορία

Σε αγαπημένη… συνήθεια τείνει να εξελιχθεί η μεγέ-
θυνση των δεικτών των ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΠΕΤΡΕΛΑΙΩΝ
καθώς και στο πρώτο πεντάμηνο του 2017 τα οικο-
νομικά αποτελέσματα του Ομίλου συνεχίζουν να κα-
ταγράφουν νέα αλματώδη άνοδο.
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point   of

view

Σ
ε ένα υπερσύγχρονο «πράσινο» κτίριο στον Κεραμεικό στε-
γάζεται πλέον η COSMOTE e-value στην Αθήνα, στο πλαί-
σιο της συνεχούς προσπάθειας της εταιρείας να προσφέρει
στους ανθρώπους της το κατάλληλο περιβάλλον για να εργα-

στούν και να αναπτυχθούν. Το πλήρως ανακατασκευασμένο κτίριο
θα φιλοξενεί περίπου 1.200 εργαζόμενους που προσφέρουν σε πε-
ρισσότερους από 50 πελάτες-μεγάλες επιχειρήσεις ολοκληρωμένες υ-
πηρεσίες contact center.

Το κτίριο συνολικής επιφάνειας 7.700 τ.μ. διαθέτει αίθουσες εκ-
παίδευσης, career center, αίθουσες συναντήσεων και αρκετούς χώ-
ρους ξεκούρασης. Το συγκρότημα ανεγέρθηκε το 1959 για να στεγά-
σει αρχικά το Μηχανογραφικό Κέντρο του ΟΤΕ. Την πλήρη ανακαί-
νισή του ανέλαβε και υλοποίησε η OTE Estate, λαμβάνοντας υπόψη
τα διεθνή πρότυπα και τις ειδικές απαιτήσεις για τη δημιουργία ενός
contact center.

Ο σχεδιασμός του κτιρίου της COSMOTE e-value έγινε με περι-
βαλλοντικά υπεύθυνο τρόπο, στοχεύοντας στη βελτιωμένη απόδοση
σε μια σειρά από δείκτες, όπως η κατανάλωση ενέργειας, η χρήση
νερού, οι εκπομπές CO2, η ποιότητα του εσωτερικού περιβάλλοντος
και η διαχείριση των πόρων. Σαν αποτέλεσμα, το κτίριο είναι ένα από
τα μόλις επτά στην Ελλάδα που διαθέτουν διεθνή πιστοποίηση κατά
LEED σε επίπεδο GOLD, από το Αμερικανικό Συμβούλιο Πράσινων
Κτιρίων (U.S. Green Building Council – USGBC).

Η COSMOTE e-value, μέλος του Ομίλου ΟΤΕ, παρέχει ολοκλη-
ρωμένες υπηρεσίες Contact Center πάνω 18 χρόνια στην ΝΑ Ευρώ-
πη, ενώ από το 2014 έχει ιδρύσει την e-Value International στη Ρου-
μανία. Με εγκαταστάσεις σε Αθήνα και Ξάνθη, άρτια τεχνολογική υ-
ποδομή και πάνω από 5.000 καταρτισμένα στελέχη, προσφέρει όλο
το φάσμα των υπηρεσιών εξυπηρέτησης πελατών, σε 24ωρη βάση,
365 μέρες το χρόνο.

Contact center «κόσμημα» 
για την Cosmote 

Στο πλαίσιο, εξάλλου, των
εμπλουτισμένων  Fleet
Management υπηρε-

σιών της για τις επιχειρήσεις
η Cosmote ξεκίνησε να λαν-
σάρει τη νέα υπηρεσία e-Fuel
Management.
Η υπηρεσία παρέχεται σε συ-
νεργασία με την Emphasis Τη-
λεματική και αποτελεί μια ο-
λοκληρωμένη λύση διαχείρι-
σης των εταιρικών οχημάτων,
εστιάζοντας στον έλεγχο της

κατανάλωσης καυσίμων. Το
e-Fuel Management συμ-
βάλλει στη μείωση των λει-
τουργικών δαπανών της επι-
χείρησης, αλλά και στην αύ-
ξηση του επιπέδου εξυπηρέ-
τησης των πελατών της, κα-
θώς επιτρέπει την παρακο-
λούθηση των δρομολογίων
και των στάσεων (σε χάρτες
Google).
Ο διαχειριστής της εταιρείας
μπορεί να παρακολουθεί τις

ΣΕΒ: 
3 δράσεις 
για οριστική 
έξοδο από 
τα μνημόνια
Τρεις δράσεις για την οριστική έ-
ξοδο της χώρας από το μνημόνιο
παρουσιάζει ο ΣΕΒ στο τελευταίο
δελτίο του για την ελληνική οικο-
νομία.
Ο Σύνδεσμος Ελληνικών Βιομη-
χανιών επικαλείται και το παρά-
δειγμα της Πορτογαλίας που βγή-
κε από το πρόγραμμα το 2014, ε-
νώ θεωρεί ότι είναι «εκ των ων
ουκ άνευ» η δημιουργία σημαντι-
κού αποθεματικού ρευστότητας
που θα διασφαλίσει την επιτυχή
έξοδο της χώρας στις αγορές.
Είναι σημαντικό, τονίζει ο ΣΕΒ,
να επιδιωχθεί η επίτευξη πρωτο-
γενών πλεονασμάτων το 2017
και το 2018, αλλά και τα πλεονά-
σματα των ετών 2016, 2017 και
2018 να μην καταλήξουν σε πα-
ροχές.
Επισημαίνει ακόμη ότι η δημι-
ουργία αποθεματικού προϋποθέ-
τει την είσπραξη όλων των δόσε-
ων του προγράμματος από εδώ
και πέρα, μέρος των οποίων προ-
ορίζεται για την αποπληρωμή των
ληξιπρόθεσμων οφειλών του
κράτους προς τον ιδιωτικό τομέα,
ύψους 6,5 δισ. ευρώ.
Ο Σύνδεσμος τονίζει τέλος, ότι
πριν το τέλος του τρίτου μνημονί-
ου, τον Αύγουστο του 2018, η Ελ-
λάδα θα πρέπει να επικεντρωθεί
σε τρεις δράσεις:
1 Στην αποκατάσταση της πρό-
σβασης στις αγορές όσο το δυνα-
τόν νωρίτερα, με ταυτόχρονη
συσσώρευση αποθεματικών,
1 Στην αναπτυξιακή εξόρμηση
και
1 Στην απαρέγκλιτη τήρηση των
συμφωνηθέντων.
Ν.ΤΣ.

Και νέα υπηρεσία για        διαχείριση οχημάτων
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Πρόγραμμα Προπληρωμένος Λογαριασμός με έκπτωση 6% από τη ΔΕΗ

ημερήσιες καταναλώσεις κάθε
οχήματος, αλλά και τη στάθμη
καυσίμου σε πραγματικό χρό-
νο, μέσα από μία εφαρμογή, η
οποία είναι συμβατή με iOS
και Android συσκευές.
Επιπλέον, με το e-Fuel
Management παρέχονται ει-
δοποιήσεις μέσω e-mail για
υπέρβαση ταχύτητας, κίνηση
εκτός προκαθορισμένων ο-
ρίων (geofence), ενώ είναι
διαθέσιμοι και πρόσθετοι αι-

σθητήρες για πληροφορίες ό-
πως άνοιγμα πόρτας και λει-
τουργία μηχανής, που μπο-
ρούν να αποτυπωθούν σε
γραφήματα.
To οικονομικό πρόγραμμα e-
Fuel Management παρέχε-
ται με μηνιαίο πάγιο €18,50
και 100% επιδότηση εξοπλι-
σμού. Ο εξοπλισμός είναι
συμβατός με τουλάχιστον 450
μοντέλα οχημάτων.  
Ν.ΤΣ.

«Σωσίβιο» Φάις 
για την Καλογήρου
Στο… πορτοφόλι του Ομίλου Φάις και κατόπιν της σχετικής έγκρισης των πιστω-

τριών εταιρειών περνά η γνωστή αλυσίδα υποδημάτων Καλογήρου. Όπως έγινε
γνωστό στα μέσα της εβδομάδας o Σάμι Φάις έβαλε την υπογραφή του στο σχετι-
κό σύμφωνο προσυνεννόησης με τις τράπεζες Alpha Bank, Eurobank, την εταιρία

Λεμονής Α.Ε. και τους μετόχους της, με στόχο την εξυγίανση της ανώνυμης εταιρείας. 
Ως γνωστόν η αλυσίδα υποδημάτων έχει περιέλθει σε δεινή οικονομική θέση όπως

τουλάχιστον καταδεικνύουν τα δημοσιευμένα οικονομικά στοιχεία της χρήσης του 2015.
Συγκεκριμένα, οι δανειακές υποχρεώσεις του ομίλου Λεμονή ξεπερνούν τα 61 εκατ.
ευρώ, με τις υποχρεώσεις προς προμηθευτές να ανέρχονταν σε 27,8 εκατ. ευρώ. Την ίδια
ώρα το… κοντέρ γράφει ζημιές 10 εκατ. ευρώ επί τζίρου που ξεπερνά κατά τι τα 55 εκατ.
ευρώ.

Σημειώνεται ότι η «Λεμονής» μετρά ιστορία 127 ετών, και είναι μία από τις πλέον
καθιερωμένες εταιρείες στον χώρο της υπόδησης και των αξεσουάρ σε Ελλάδα και Κύ-
προ, έχοντας σημαντική παρουσία με τα καταστήματα ΚΑΛΟΓΗΡΟΥ, TOD’S,
SALVATORE FERRAGAMO, HOGAN, ΧΑΡΑΛΑΣ, NINE WEST. Έχει εδραιωθεί ως ο α-
πόλυτος προορισμός shopping, φέρνοντας τα μεγαλύτερα fashion love brands όπως
PRADA, DKNY, GUCCI, FRATELLI ROSSETTI, SAINT LAURENT, JIMMY CHOO,
MICHAEL KORS και προσφέροντας εξαιρετικής ποιότητας service σε ένα περιβάλλον υ-
ψηλής αισθητικής. 

Από το πρώτο κατάστημα ΚΑΛΟΓΗΡΟΥ που άνοιξε το 1890 μέχρι τώρα, ο σεβασμός
στον πελάτη, η άριστη ποιότητα και οι πρωτοποριακές υπηρεσίες χαρακτήρισαν την
Λεμονής Α.Ε. ως πρωτοπόρο στο είδος της! Μοιάζει, ωστόσο, αυτά τα assets να μην ήταν
αρκετά για να την κρατήσουν σε κατάσταση οικονομικής επιβίωσης. Αν, τώρα, αυτό το
παρελθόν είναι ικανή μαγιά για να την επαναφέρουν στο βάθρο της θα φανεί στη πρά-
ξη… Ν.ΤΣ.

Ένα νέο πρόγραμμα παροχής εκπτώσεων για
τα νοικοκυριά, τους επαγγελματίες και τις μι-
κρές και μεγάλες επιχειρήσεις προσφέρει εδώ
και λίγες ημέρες η ΔΕΗ.
Πρόκειται για το πρόγραμμα «Προπληρωμέ-
νος Λογαριασμός» το οποίο παρέχει έκπτωση
6% στη Χρέωση Προμήθειας των λογαρια-
σμών στους πελάτες που θα επιλέξουν να εντα-
χθούν σε αυτό, προπληρώνοντας τους λογα-

ριασμούς ρεύματος ενός έτους. Σε συνδυασμό
με άλλα ισχύοντα προγράμματα, όπως το Πρό-
γραμμα Συνέπειας 15%, οι πελάτες μπορούν έ-
χουν συνολικό όφελος έως 21% στη Χρέωση
Προμήθειας των λογαριασμών τους. Από τη
Χαλκοκονδύλη προσκαλούνται οι καταναλω-
τές πελάτες της ΔΕΗ να ενταχθούν στο εν λόγω
πρόγραμμα προπληρωμής του λογαριασμού
ρεύματος και να ωφεληθούν με την επιπλέον

έκπτωση 6%. Σχετικά με τους όρους και τις
προϋποθέσεις του προγράμματος και την κατά-
θεση σχετικής αίτησης, οι ενδιαφερόμενοι πε-
λάτες μπορούν να απευθύνονται στα καταστή-
ματα της ΔΕΗ ή στις υπηρεσίες Εξυπηρέτησης
Μεγάλων Πελατών της επιχείρησης, ενώ ανα-
λυτικές πληροφορίες παρέχονται από το πε-
νταψήφιο νούμερο 11770 και στον ιστότοπο
της ΔΕΗ (www.dei.gr).  Ν.ΤΣ.

           διαχείριση οχημάτων
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και πέφτετε για ύπνο, αυτό σημαί-
νει ότι δεν κοιμάστε αρκετά» δηλώ-
νει ο Δρ Jamie Zeitzer, βοηθός
καθηγητής ψυχιατρικής και συμπε-
ριφορικών επιστημών στο πανεπι-
στήμιο Στάνφορντ. Έτσι, αν συνή-
θως κοιμάστε 7 ώρες κάθε βράδυ,
αλλά στις διακοπές σας κοιμάστε
πολύ πέρα   από αυτό, αυτό είναι ένα
σημάδι, λέει ο Zeitzer. 

2] Να είστε συνεπής
«Πηγαίνετε στο κρεβάτι ταυτόχρο-
να και ξυπνάτε την ίδια στιγμή»,
συνιστά ο Μάθιου Γουόκερ. Αυ-
τός είναι ένας απλός τρόπος να
«προπονήσετε» το σώμα μας σε έ-
να υγιές πρόγραμμα ύπνου.
3] Μειώστε το αλκοόλ
Οι ειδικοί συμφωνούν ότι η στερε-
οτυπική αντίληψη του «ένα ποτη-
ράκι αλκοόλ το βράδυ βοηθά στον
ύπνο» δεν βασίζεται σε επιστημο-
νικά δεδομένα. «Πολλοί άνθρωποι
πίνουν αλκοόλ πιστεύοντας ότι αυτό
τους βοηθάει», δήλωσε ο Δρ. Γου-
όκερ και είναι απόλυτος: «Αυτό εί-
ναι βαθιά ανακριβές. Το αλκοόλ δια-
σπά την υπνική διαδικασία».
4] «Αγκαλιά» με την
τεχνολογία
Η τεχνολογία δεν είναι πάντα ο ε-
χθρός του ύπνου - ειδικά όταν πρό-
κειται για wearables συσκευές που
«ακτινογραφούν» το πόσο κοιμάται
κάποιος. «Προσπαθούμε να ωθή-
σουμε τους ανθρώπους σε πιο υγι-
εινές συμπεριφορές», σημειώνει ο

Conor Heneghan, διευθυντής έ-
ρευνας στο Fitbit, ο οποίος παρέ-
χει στους ανθρώπους τεχνολογίες
ανίχνευσης ύπνου.
Παραδόξως, οι ειδικοί λένε ότι η
χρήση τεχνολογίας, είτε πρόκειται
για κινητά τηλέφωνα είτε άλλες φο-
ρητές συσκευές, πριν πέσει κάποι-
ος στο κρεβάτι, δεν είναι πάντα μάι
συνήθεια που δυσκολεύει τον ύ-

πνο. «Το τι βλέπει ένας χρήστης –το
περιεχόμενο δηλαδή– είναι αυτό
που βλάπτει ή ενισχύει τον ύπνο
και όχι αυτή καθ’ αυτή η χρήση
μίας συσκευής» λέει από την πλευ-
ρά του ο Zeitzer εξηγώντας ότι ό-
σο αυτό που βλέπουμε στο tablet ή
στο τηλέφωνο είναι χαλαρωτικό,
τότε δεν είναι και τόσο κακό.
«Νομίζω ότι είναι πιο περίπλοκο (σ.σ.
εννοεί η χρήση κινητών πριν τον
ύπνο) από την πλευρά των γονέων»,
δήλωσε η Mary Carskadon, κα-
θηγήτρια ψυχιατρικής και ανθρώ-
πινης συμπεριφοράς στο Brown
University. Μπορεί οι γονείς να
δυσκολεύονται να περιορίσουν τον
χρόνο που αφιερώνουν οι έφηβοι
στα κινητά τους τηλέφωνα, αλλά
μια… πεταχτή-χαλαρωτική απα-
σχόληση με το κινητό θα μπορού-
σε δυνητικά να βοηθήσει τους νέ-
ους να κοιμηθούν περισσότερο κά-
θε βράδυ.
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υγιαίνετε...
• Από χρόνια στέρηση ύπνου πάσχει μεγάλη μερίδα ενηλίκων στις ΗΠΑ, όπου περίπου
1 στους 3 δηλώνει ότι δεν κοιμάται αρκετά

5] Κάντε κάτι που σας
χαλαρώνει
Ο Zeitzer λέει ότι δεν ελέγχει τα e-
mail του όταν είναι στο σπίτι γιατί
είναι κάτι που τον στρεσάρει, αλλά
αναγνωρίζει ότι για άλλους ανθρώ-
πους αποτελεί μία συνήθεια που
δύσκολα μπορεί να κοπεί. «Εάν ο
έλεγχος του ηλεκτρονικού ταχυ-
δρομείου σας σάς κάνει να αισθά-
νεται ότι “το πιάτο μου είναι καθα-
ρό”, τότε ελέγξτε το e-mail σας» δη-
λώνει χαριτολογώντας και προτρέ-
πει τους «άυπνους» να ανακαλύ-
ψουν μια δραστηριότητα που να
προσφέρει ένα αντίστοιχο συναί-
σθημα «ασφάλειας» και να την ακο-
λουθήσουν.

6] Το «διαζύγιο ύπνου»
Πολλοί άνθρωποι περνούν τις νύ-
χτες τους με έναν σύντροφο, αλλά
καλούνται να πληρώσουν… διόδια
ως προς την ποιότητα του ύπνου
τους. Περίπου το 30% των ζευγα-
ριών κοιμούνται χωριστά ή συνά-
πτουν ένα ιδιότυπο διαζύγιο, το
«διαζύγιο ύπνου» όπως το ονομά-
ζει ο Δρ. Γουόκερ, χωρίς φυσικά
αυτό να σημαίνει ότι η σχέση
του ζευγαριού έχει κλονιστεί. Ο
καθηγητής συνιστά στους… άυ-
πνους να αναπτύξουν μια νυχτερι-
νή συντροφική ρουτίνα, αλλά ταυ-
τόχρονα σημειώνει πως δεν χρειά-
ζεται να ανησυχήσουν πάρα πολύ
αν ξυπνούν σε διαφορετικά δωμά-
τια ο καθένας. 

Επιμέλεια: Νίκος Τσαγκατάκης

Π
ροσδιοριστικά του μεγέ-
θους του προβλήματος
είναι τα όσα δήλωσε
πρόσφατα o Δρ. Μάθι-

ου Γουόκερ, διευθυντής του Εργα-
στηρίου Ύπνου και Νευροαπεικό-
νισης στο Πανεπιστήμιο Μπέρκλεϊ
στην Καλιφόρνια κατά τη διάρκεια
μιας ειδικής ομάδας για ύπνο στο
συνέδριο της Brainstorm για την Υ-
γεία της Fortune. 

«Είπα ότι ο ύπνος ήταν ο τρίτος πυ-
λώνας υγείας. Ήμουν απολύτως λάθος,
είναι το θεμέλιο!» είπε εμφατικά ο
Δρ. Γουόκερ, αλλά το πρόβλημα
παραμένει κι αυτό δεν είναι η ά-
γνοια: οι άνθρωποι γνωρίζουν ότι
απαιτούνται 7 έως 9 ώρες ύπνου η-
μερησίως, ωστόσο διάφοροι πα-
ράγοντες καθιστούν συχνά ανέφι-
κτη αυτή την αναγκαιότητα. Με ε-
φαλτήριο τις παραπάνω δηλώσεις
αλλά και τη σημαντικότητα του θέ-
ματος στην ηλεκτρονική έκδοση
του περιοδικού TIME φιλοξενήθη-
κε ένας οδηγός 6 σημείων τον ο-
ποίο «συνέταξαν» ειδικοί προσφέ-
ροντας αντίστοιχους συμβουλές α-
ντιμετώπισης του προβλήματος. Ας
τον δούμε:

1] Καταλάβετε πόσο ύπνο
χρειάζεστε
Εδώ είναι ένας απλός τρόπος για
να πει εάν χρειάζεστε περισσότερο
ύπνο: «Όταν σας δοθεί η ευκαιρία

Από χρόνια αυπνία –ή ορθότερα στέρηση ύπνου– πάσχει
μεγάλη μερίδα ενηλίκων στις ΗΠΑ, όπου περίπου ένας
στους τρεις δηλώνει ότι δεν κοιμάται αρκετά. Την ίδια
στιγμή, οι γιατροί αρχίζουν να συνειδητοποιούν πόσο
κρίσιμος είναι ο ύπνος για την ανθρώπινη υγεία.

6 τρόποι για 
καλύτερο ύπνο
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Επιμέλεια: 
Σπυριδούλα Κάμπου

ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 
24/25 ΙΟΥΝΙΟΥ 2017

Π
οιος είδε τον Γιώργο Χρανιώτη και
δεν τον φοβήθηκε, όταν αντιλή-
φθηκε ότι γνωστός φωτορεπόρτερ
μόλις τον είχε απαθανατίσει σε
τρυφερές στιγμές με τη σύντροφό

του στο πάρκινγκ του αεροδρομίου «Ελευθέριος
Βενιζέλος». 
Το «θερμό» επεισόδιο διαδραματίστηκε το
βράδυ της Τρίτης, λίγη ώρα μετά την άφιξή
του ηθοποιού από τον Άγιο Δομίνικο. Όση
ώρα εκείνος έδινε ευδιάθετος συνεντεύξεις της
τηλεοπτικές κάμερες, η σύντροφός του που εί-
χε πάει να τον παραλάβει, είχε καταφέρει να
«κρυφτεί» καλά από τους δημοσιογράφους.
Σύμφωνα, όμως, με το σούσουρο που έγινε
στα καλλιτεχνικά πηγαδάκια, ένας δαιμόνιος
φωτογράφος, τον ακολούθησε με άκρα μυστι-
κότητα, εξασφαλίζοντας φωτογραφικά πλάνα-
«φωτιά» όπως τα περιέγραψε στους συναδέλ-
φους του. Κατά τα λεγόμενά του, ο ηθοποιός
και η αγαπημένη του Γεωργία Αβασκαντήρα,
έχοντας μήνες ολόκληρους να ειδωθούν, πι-
στεύοντας ότι είναι μόνοι τους, επιδόθηκαν
αυθόρμητα σε μερικές στιγμές πάθους, λίγο
πριν μπούνε στο αυτοκίνητο τους. 
Αν και ο παπαράτσι προσπάθησε να κάνει

αθόρυβα τη δουλειά του και χωρίς φλας
ώστε να μην φανερωθεί, για κακή του

τύχη έγινε αντιληπτός, με τον ηθο-
ποιό να… μεταμορφώνεται σε

μαινόμενο ταύρο! Μετά από μία
έντονη στιχομυθία που φέρεται
να ακολούθησε, το ζευγάρι
αποχώρησε πιο ήρεμο, αφού
ο φωτογράφος τους υποσχέ-
θηκε ότι δεν θα δώσει τα
«καυτά» πλάνα στη δημοσιότη-
τα. Θα τηρήσει άραγε τον λόγο
του;

1 ΓΙΩΡΓΟΣ ΧΡΑΝΙΩΤΗΣ - ΓΕΩΡΓΙΑ ΑΒΑΣΚΑΝΤΗΡΑ: 

ΠΑΠΑΡΑΤΣΙ 

«ΤΣΑΚΩΣΕ» 

ΤΟ ΖΕΥΓΑΡΙ 

ΣΕ ΘΕΡΜΕΣ ΠΕΡΙΠΤΥΞΕΙΣ 

ΣΤΟ ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΟ 

Σ
όι πάει το βασίλειο στην οικογένεια Σπυρο-
πούλου. Μετά από τη μεγάλη αδερφή,
Κωνσταντίνα Σπυροπούλου, τα ΜΜΕ έρ-

χεται να απασχολήσει η μικρότερη αδερφή της
παρουσιάστριας, Κατερίνα, που είναι μία κού-
κλα. Η Κατερίνα Σπυροπούλου που είναι φοι-
τήτρια, τον τελευταίο καιρό «βομβαρδίζει» τον
προσωπικό λογαριασμό της στο Instagram με
σέξι φωτογραφίες της με μαγιό που έχουν προ-
καλέσει τον θαυμασμό των διαδικτυακών της
φίλων αλλά και εκτενής αναφορές στα site!
Δείχνοντας να θαυμάζει πολύ την παρουσιά-
στρια αδερφή της και να την έχει ως πρότυ-
πο, πριν από λίγες μέρες έβαψε και η ίδια κα-
τάξανθα τα μαλλιά της, κάνοντας την ομοιό-
τητά τους ακόμα μεγαλύτερη. 

«Hot entry» από την αδελφή της
Κωνσταντίνας Σπυροπούλου

Άκρως αποκαλυπτική ήταν η
Εύα Καϊλή ως καλεσμένη στην
εκπομπή «The 2night show» του
Γρηγόρη Αρναούτογλου. Η
όμορφη ευρωβουλευτής δεν δί-
στασε να απαντήσει μέχρι και
την πιο πικάντικη ερώτηση του
παρουσιαστή, για το αν υπάρ-
χουν έρωτες στη Βουλή που δεν
μάθαμε ποτέ, αλλά και για τους
λόγους που ένας ομοφυλόφιλος
βουλευτής δεν αποκαλύπτει τη
σεξουαλική του ταυτότητα. 
Η Εύα Καϊλή όχι μόνο δεν διέ-
ψευσε την απορία του παρου-
σιαστή, αλλά τη «φούντωσε»
ακόμα περισσότερο, λέγοντας
ότι ναι υπάρχουν σχέσεις μεταξύ
ομοφυλοφίλων βουλευτών. 
«Υπάρχουν έρωτες μέσα στη
Βουλή που δεν τους μάθαμε πο-
τέ, όπως και στην τηλεόραση.
Δεν συνηθίζεται στην Ελλάδα να
πει ένας πολιτικός ότι είναι ομο-
φυλόφιλος, είμαστε πιο συντηρη-
τική κοινωνία. Ακόμα, ο κόσμος
που ψηφίζει δεν είναι ο νεότερος.
Οι νέοι δεν ψηφίζουν, οπότε είναι
πιθανό να συμβεί και αυτό, να
πληρώσει το τίμημα αν το αποκα-
λύψει», δήλωσε χαρακτηριστικά
η ευρωβουλευτής. 

ΕΥΑ ΚΑΪΛΗ: 
«Υπάρχει κρυφός 
ομοφυλόφιλος 
βουλευτής 
στη Βουλή»

Ερωτικό… survivor 
στο πάρκινγκ!
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«Στάση» Τζούλιας
στη Μύκονο…
Το νησί των Ανέμων έχει γίνει η βάση της Τζούλιας Α-
λεξανδράτου για το φετινό καλοκαίρι. Το μοντέλο που
μετά το διαζύγιό της έχει μετακομίσει μόνιμα στην Ελλά-
δα, έχει νοικιάσει πολυτελή βίλα στη Μύκονο, όπου κα-
θημερινά υποδέχεται φίλους της και φίλες της, απολαμ-
βάνοντας τις διακοπές τους, παράλληλα με ολιγοήμερες
αποδράσεις σε κοντινά νησιά. Ούσα ελεύθερη, ωραία
και «πολιορκημένη» (σ.σ. αφού σύμφωνα με όσα ακού-
γονται οι θαυμαστές-επιχειρηματίες που διεκδικούν μία
θέση στην καρδιά της είναι πολλοί), η Τζ. Αλεξανδρά-
του έχει βαλθεί να τους «τρελάνει». Όταν δεν κάνει σέξι
εμφανίσεις στα σοκάκια του νησιού, ανεβάζει στο
Instagram φωτογραφίες της και βίντεο με αποκαλυπτικά
μαγιό, τύπου στρινγκ, που αποτελούν χάρμα οφθαλμών
στους διαδικτυακούς της φίλους. 

1 KIRSTEN CIEN LAUDER

Η σέξι κούκλα 
που «μάγεψε» 
τον Αργυρό

Δ
εν υπάρχει άντρας που να
μην εντυπωσιαστεί με το
που τη δει, γιατί όχι και ο
Κωνσταντίνος Αργυρός;

Ο λόγος για την ξανθιά καλλονή γα-
λανομάτα που επιλέχθηκε από τον ί-
διο τον τραγουδιστή να πρωταγωνι-
στήσει στο νέο του βιντεοκλίπ «Ξημε-
ρώματα» κι όπως τον έχουν ακούσει
να εξομολογείται του έχει πάρει τα
μυαλά! 

Με αναλογίες-«τούμπανο» και μία
απαράμιλλη ομορφιά που δίνει την
εντύπωση της «ψεύτικης» κούκλας, η
Kirsten Cien Lauder έκανε την καρ-
διά του να σκιρτήσει από τα πρώτα
λεπτά της γνωριμίας τους. Κατά τη
διάρκεια των γυρισμάτων του βιντεο-
κλίπ που έγιναν στην ιδιαίτερη πα-
τρίδα του Κωνσταντίνου, τη Λευκά-
δα, σύμφωνα με τις φήμες που έχουν
διαρρεύσει από στόμα σε στόμα στα
καλλιτεχνικά πηγαδάκια, οι δυο τους
ήρθαν πολύ κοντά, ανανεώνοντας τα
ραντεβού τους και στην Αθήνα. 

Με hot
μπικίνι και
πανάκριβο
μονόπετρο…
Με το μονόπετρο να κοσμεί το
δάχτυλο του αριστερού χεριού
της Αθηνάς Οικονομάκου,
όλα δείχνουν ότι η σχέση της
με τον Φίλιππο Μιχόπουλο
επισημοποιήθηκε, με την ηθο-
ποιό να έχει αποδέχτηκε την
πρόταση γάμου που της έκανε
ο αγαπημένος της. 
Το ζευγάρι που μετράει ήδη
τρία χρόνια κοινής ευτυχισμέ-
νης ζωής, έχει ανακοινώσει
στους δικούς του ανθρώπους
τα γαμήλια σχέδιά του, που
σύμφωνα με τους επαΐοντες έ-
χουν δρομολογηθεί το ερχόμε-
νο καλοκαίρι. Ανεξαρτήτως,
πάντως, του τι θα γίνει του
χρόνου, η Αθηνά έχει γίνει και
φέτος μόνιμος κάτοικος Μυκό-
νου, αφού εκεί δραστηριοποι-
είται επαγγελματικά ο μέλλο-
ντας σύζυγός της. Όσοι έχουν
δει το μονόπετρο των αρραβώ-
νων τους, το οποίο δεν αποχω-
ρίζεται ούτε και στην παραλία,
το περιγράφουν ως κομψοτέ-
χνημα με ένα αρκετά μεγάλο
διαμαντάκι. 
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Για καιρό θα του μείνει αξέχαστο το πρόσφατο ταξίδι του στο Ντουμπάι, που λίγο έλειψε να τον βάλει
σε μεγαλύτερες περιπέτειες από τη σύλληψή του που κράτησε ευτυχώς μόνο μερικές ώρες. Ανε-
βαίνοντας τον δικό τους «Γολγοθά» μέχρι να αποδείξουν το δίκιο τους και να πάρουν πίσω τα δια-
βατήριά τους που τους κρατούσαν οι αστυνομικοί, ο Θάνος Παπαδημητρίου και οι συνεργάτες της
εκπομπής του «Travel Guide», όπως εξομολογούνται κατά την επιστροφή τους στα πάτρια εδάφη, αυ-
τό που έζησαν ήταν πρωτόγνωρο, εξωπραγματικό και σοκαριστικό. Συγκεκριμένα, ο παρουσια-
στής έκανε γύρισμα σε παραλία του Ντουμπάι, όταν ξαφνικά αστυνομικοί όρμησαν πάνω του, του πέ-
ρασαν χειροπέδες, και μπροστά στα μάτια των εμβρόντητων λουόμενων τον οδήγησαν στο αστυνο-
μικό τμήμα. 

Σύμφωνα με τις εξηγήσεις που δόθηκαν στη συνέχεια και κατά την πολύωρη παραμονή της ελ-
ληνικής τηλεοπτικής αποστολής στα κρατητήρια της Αστυνομικής Διεύθυνσης, η βιντεοσκόπηση
χωρίς άδεια σε δημόσιο χώρο όπου υπάρχουν γυναίκες, βάση του νόμου τους είναι παράνομη και
φέρει ακόμα και ποινή φυλάκισης. Ευτυχώς για καλή τους τύχη, τόσο ο Θ. Παπαδημητρίου όσο και
οι συνεργάτες του, μετά από 7 ώρες αφέθηκαν ελεύθεροι, παίρνοντας πίσω τα διαβατήριά τους που
τους είχαν πάρει, ενώ αναγκάστηκαν να σβήσουν το υλικό που είχαν βιντεοσκοπήσει ώστε να μην υ-
πάρξουν περαιτέρω νομικές κυρώσεις. 

«Επειδή δεν περίμενα να πάρει τόσο διάσταση, ευχαριστώ πολύ όλους όσους ανησύχησαν, όλα ΟΚ το
Travel Guide επέστρεψε στην Ελλάδα κι επειδή ο τολμών νικά σύντομα θα ξαναπάει στο κατά τα άλλα αγα-
πημένο Dubai!» ανέφερε σε status του στο Facebook ο παρουσιαστής επιστρέφοντας στην Ελλάδα. 

• Γιατί η τραγουδίστρια «έδωσε» 
στον ποδοσφαιριστή τα παπούτσια στο χέρι

Το επεισοδιακό 
παρασκήνιο 
του χωρισμού 
Χατζίδου-Σοϊλέδη

Συνελήφθη στο Ντουμπάι ο παρουσιαστής του «Travel Guide»

Ω
ς καζάνι που σιγοβράζει και είναι έτοιμο να ξεχειλίσει, φέρνοντας στην επι-
φάνεια σοκαριστικές αποκαλύψεις, περιγράφουν όσοι ξέρουν τα εκ των έσω
του χωρισμού της Ελένης Χατζίδου και του Άρη Σοϊλέδη. Ένας χωρισμός
που δεν ήχησε ως «βόμβα» στα αυτιά των δικών τους ανθρώπων, αφού εδώ

και έναν χρόνο γνώριζαν πολύ καλά τα προβλήματα που αντιμετώπιζε το ζευγάρι. 
Κατά τα λεγόμενα των επαϊόντων, η καθημερινή τους συμβίωση κάτω από την ίδια

στέγη πολλές φορές εξελισσόταν σε μαρτύριο. 
Οι σκηνές ζήλιας της τραγουδίστριας προς τον ποδοσφαιριστή έδιναν και έπαιρ-

ναν, ενώ σύμφωνα με τις φήμες, το γεγονός ότι απαιτούσε να του ψάχνει το κινητό
του για τυχόν ευρήματα-τηλεφωνήματα από θαυμάστριές τους, πυροδοτούσε τους συ-
χνότερους καβγάδες τους. 
Το περσινό καλοκαίρι πρώτο θέμα συζήτησης στα ΜΜΕ είχε αποτελέσει ο δημόσιος
καβγάς τους σε παραλία της Μυκόνου όπου δεν έκρυψαν από τους λουόμενος και ενώ
η κάμερα τους απαθανάτιζε ότι τα «τσούγκριζαν». 

Οι αναβολές… 
Την απόφαση του τέλους φέρεται να πήρε η τραγουδίστρια αφού έβλεπε ότι ο αγαπη-
μένος της συνεχώς ανέβαλε τα σχέδια γάμου που της είχε υποσχεθεί. Αν και η ίδια ε-
ξομολογιόταν αρκετά συχνά σε συνεντεύξεις ότι είναι ο άντρας που θέλει να παντρευτεί
και να κάνει οικογένεια, εκείνος όπως ακούγεται έστριβε δια του αρραβώνος. 

Το τέλος της σχέσης τους ήταν άκρως επεισοδιακό, και οι δυο τους διέγραψαν τις
κοινές τους φωτογραφίες από τα social media, έβαλαν φραγή κλήσης ο ένας στον άλ-
λον, ενώ όπως ακούγεται έχουν πολλές διαφορές να λύσουν ακόμα που αφορούν τις
εκκρεμότητες του σπιτιού που συγκατοικούσαν. 
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• Τι υποστηρίζει ο τραγουδιστής ο οποίος συνελήφθη επ’  αυτοφόρω να
οπλοφορεί  χωρίς άδεια κάτω από το σπίτι της εν διαστάσει συζύγου του

Σύλληψη με παρασκήνιο
για τον Γ. Δασκαλάκη

ΣΟΦΗ ΠΑΣΧΑΛΗ – ΤΖΙΜΗΣ ΤΣΕΝΕΜΠΗΣ
Όλα όσα συνέβησαν στη συνάντηση των δύο πρώην 
Έδωσαν το «παρών» τους στον γάμο των καλύτερών τους φίλων, και δεν θα μπορούσαν να μην έρθουν πρόσωπο με
πρόσωπο. Τα βλέμματα κάποιων υποψιασμένων καλεσμένων, φυσικό επόμενο ήταν να εστιάσουν πάνω τους, α-
φού γνώριζαν τον πρώην μεγάλο έρωτά τους. Αν και τα πρώτα δευτερόλεπτα επικράτησε μία έντονη αμηχανία, ο Τζί-
μης Τσενέμπης ήταν αυτός που έσπευσε να μιλήσει πρώτος στη Σόφη Πασχάλη όταν την είδε από μακριά στον προ-
αύλιο χώρο του Ιερού Ναού Αγίας Τριάδας στην Ιπποκράτειο Πολιτεία που παντρεύτηκαν ο Βασίλης Λιάτσος με την
Έλενα Καρποντίνη. Η «Διάσημη» παίκτρια του Survivor δεν έκρυψε την έκπληξή της, όταν τον είδε να την πλησιάζει.
Οι δυο τους συνομίλησαν για λίγα λεπτά ενώ το κλίμα μεταξύ τους αναθερμάνθηκε λίγες ώρες αργότερα κατά τη
διάρκεια της δεξίωσης, όπου και χόρεψαν μαζί και απόλαυσαν σφηνάκια μαζί με την παρέα τους. Τόσο η Σ. Πασχάλη
όσο και ο Τζ. Τσενέμπης απέδειξαν σε όλους ότι έχουν μία πολιτισμένη σχέση μετά τον χωρισμό τους, που κανείς δεν
μπορεί να αποκλείσει και την επανασύνδεση. 

Δ
ιαστάσεις «χιονοστιβάδας» που κάνει
τεράστιες αποκαλύψεις στο πέρασμά
της, έχει πάρει η σύλληψη του Γιώρ-

γου Δασκαλάκη. Ο δημοφιλής τραγουδι-
στής συνελήφθη κάτω από το σπίτι της εν
διαστάσει συζύγου του, όταν στην κατοχή του
βρέθηκε παράνομο όπλο. 

Τα δημοσιεύματα δεν άργησαν να «οργιά-
σουν» όπως και οι φήμες που «ταξίδεψαν» α-
πό τη Ρόδο όπου ζούσε ευτυχισμένη η οικο-
γένεια μέχρι πρότινος. 

Κατά τα λεγόμενα των κακοθελητών όπως
τους χαρακτήρισε με ξέσπασμά του μέσα από
την προσωπική του σελίδα στο Facebook ο
τραγουδιστής, το άσχημο τέλος του γάμου
του, τον έχει φέρει σε απίστευτες προστριβές
με τη μητέρα των δυο παιδιών του. 

Με πολλούς να κάνουν λόγο για… τρικού-
βερτους καβγάδες μεταξύ του ζευγαριού, κά-
τω από το σπίτι που διαμένει με τη μητέρα
της εν διαστάσει συζύγου του, την ημέρα της
σύλληψής του, είχε προηγηθεί μία έντονη
διένεξη, που οδήγησε έντρομους κάποιους
από τον περίγυρό της, να καλέσουν την α-
στυνομία. 

Ο Γ. Δασκαλάκης εξαγριωμένος από τα
όσα ψευδή σύμφωνα με τον ίδιο γράφτηκαν
για εκείνον, παραδέχτηκε το συμβάν της σύλ-
ληψής του, αλλά και ότι έφερε μαζί του όπλο
χωρίς νόμιμη άδεια, αλλά και ότι πέρασε τη
διαδικασία του αυτόφωρου και θα δικαστεί,
αλλά αρνείται κατηγορηματικά το ότι θέλησε
να κάνει κακό στη σύζυγό του. Το μόνο που
ήθελε ήταν να δει τα δύο του παιδιά, που δεν
τα είχε δει για αρκετές μέρες. 

€600.000 
στα πόδια 
του «Ντάνου» 
«Βροχή» επαγγελματικών προτάσεων περιμέ-
νουν τον Γιώργο Αγγελόπουλο κατά την έξοδό
του από το Survivor. 

Όντας ένας από τους λαοφιλής παίκτες του
ριάλιτι επιβίωσης, προκαλώντας «φρενίτιδα»
στο τηλεοπτικό κοινό, όσο εκείνος αγωνίζεται
για το έπαθλο των 100.000 ευρώ, δεν γνωρίζει
ότι υπάρχει μία μεγάλη εταιρία που θα του προ-
σφέρει τα εξαπλάσια χρήματα. 

Σύμφωνα με τα δημοσιεύματα, μεγάλη πο-
λυεθνική θα του προσφέρει το ποσό των
600.000 ώστε να τον δεσμεύσει με διετές συμ-
βόλαιο για τη διαφήμιση των προϊόντων της.
Μάλιστα οι ιθύνοντες της εταιρείας έχουν ετοι-
μάσει ήδη το σενάριο για το πρώτο σποτ, σύμ-
φωνα με το οποίο, ο «Ντάνος» μετά από μια εξα-
ντλητική μέρα, χαλαρώνει στην παραλία αγνα-
ντεύοντας το πέλαγος, απολαμβάνοντας γαλα-
κτομικό προϊόν με χαμηλά λιπαρά.

ΜΟΝΟ 

ΣΤΗΝ

«Α»
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60 χρόνια 
προσφοράς 
στον πολιτισμό
Εξήντα χρόνια ζωής και πο-
λιτιστικής προσφοράς συ-
μπληρώνει φέτος το Φεστι-
βάλ Φιλίππων Καβάλας. Η
φετινή διοργάνωση είναι α-
φιερωμένη σε όλους όσοι
εργάστηκαν, προκειμένου
να αναδειχθεί ο αρχαιολο-
γικός χώρος, το αρχαίο θέ-
ατρο των Φιλίππων, το ο-
ποίο συγκαταλέγεται πλέ-
ον στον Κατάλογο Μνημεί-
ων Παγκόσμιας Πολιτιστι-
κής Κληρονομιάς της
UNESCO. Το 60ο φεστιβάλ,
που ξεκινά στις 8 Ιουλίου,
πέραν του αρχαίου θεάτρου
θα φιλοξενηθεί και σε πολ-
λά εμβληματικά κτίσματα
μέσα στην Καβάλα, όπως το
Κάστρο στην παλιά πόλη
και τα μεσαιωνικά τείχη.

Της Ευαγγελίας Τζαβάρα

«Φ
έτος γιορτάζουμε,
πανηγυρίζουμε τα ε-
ξήντα χρόνια μας»
τόνισε πριν από λί-

γες ημέρες στη διάρκεια της συνέ-
ντευξης Τύπου, ο καλλιτεχνικός δι-
ευθυντής του Φεστιβάλ Φιλίππων,
Θοδωρής Γκόνης προσθέτοντας:
«Σκεφτήκαμε τι καλύτερο από το να
καλέσουμε στη γιορτή μας τους νέ-
ους, να τιμήσουμε μαζί τους, τους
παλιούς δασκάλους μας και όλους
εκείνους τους πρωτεργάτες της θε-
σμοθέτησης του Φεστιβάλ των Φι-
λίππων». Έτσι όλοι μαζί θα προ-

σπαθήσουν να πειραματιστούν πά-
νω στο αρχαίο δράμα, προκειμέ-
νου οι θεατές να παρακολουθή-
σουν παραστάσεις που θα ξεπερά-
σουν τα στενά όρια του φεστιβάλ. 

Στο πλαίσιο αυτής της γιορτής,
το Φεστιβάλ Φιλίππων θα τιμήσει
τον σκηνοθέτη Θεόδωρο Τερζό-
πουλο, που άοκνα εργάζεται πάνω
στο αρχαίο δράμα, έχοντας ανοίξει
νέους δρόμους ερμηνείας. Ακόμα,
σε συνεργασία με τη Μικρή Άρκτο
θα πραγματοποιηθεί μια ομαδική
έκθεση στην είσοδο του αρχαίου
θεάτρου με έργα νέων εικαστικών
πάνω στο μύθο του Διονύσου.

Ο δήμος Καβάλας, εδώ και εξή-
ντα χρόνια αποτελεί τον κύριο
διοργανωτή του ετήσιου Φεστιβάλ
Φιλίππων και όπως υπογραμμίζει
η δήμαρχος, Δήμητρα Τσανάκα,
«ένας από τους μακροβιότερους πολι-
τιστικούς θεσμούς της πατρίδας μας,
σε πείσμα των δύσκολων καιρών, πα-
ραμένει πάντα ζωντανός, ακμαίος, με
ανανεωτική διάθεση, με φρέσκιες ιδέ-
ες και καινούργιες παραγωγές, με και-
νοτόμες αντιλήψεις πάνω στον πολιτι-
σμό και στην προσφορά του στον τό-
πο. Δεν μπορούμε ως δήμος, ως δη-
μότες, ως θεατές, παρά να είμαστε πε-
ρήφανοι για όλα όσα έχουν επιτευχθεί

τα τελευταία εξήντα χρόνια. Δεν μπο-
ρούμε παρά να είμαστε ικανοποιημέ-
νοι από την ανταπόκριση του κόσμου
σε αυτό τον σημαντικό θεσμό. Δεν
μπορούμε παρά να χαιρόμαστε γιατί
όλα αυτά τα χρόνια, στην πορεία εξέ-
λιξης του φεστιβάλ, βρέθηκαν σημα-
ντικοί και αξιόλογοι άνθρωποι να το
στηρίξουν, να το βελτιώσουν, να το α-
γκαλιάσουν. Βρέθηκαν άνθρωποι ε-
πώνυμοι και ανώνυμοι, καταξιωμένοι
ηθοποιοί και καλλιτέχνες που χάρισαν
σημαντικές ερμηνείες, που με την πα-
ρουσία τους λάμπρυναν αυτή τη ξεχω-
ριστή γιορτή της τέχνης και του πολι-
τισμού».

ΙχνηΛΑΤΩΝΤΑΣ…

• ΦΕΣΤΙΒΑΛ ΦΙΛΙΠΠΩΝ: Από τις 8 Ιουλίου και για όλο το καλοκαίρι η Καβάλα θα ζει στον
ρυθμό μίας πολιτισμικής γιορτής, που εκτός από το αρχαίο θέατρο θα εκτυλιχθεί και σε εμβληματικά
κτίσματα της πόλης, όπως το Κάστρο στην παλιά πόλη και τα μεσαιωνικά τείχη

Αρχαίο Θέατρο Φιλίππων
• 8 Ιουλίου: «Piaf! The Show», σκηνοθεσία: Ζιλ Μαρσαλά
• 14 & 15 Ιουλίου: 5η Εποχή Τέχνης «Ταξίδι στον Σταυρό του 
Νότου», σκηνοθεσία: Θέμης Μουμουλίδης
• 22 Ιουλίου: ΚΘΒΕ «Επτά επί Θήβας» του Αισχύλου, 
σκηνοθεσία: Τσέζαρις Γκραουζίνις
• 25 Ιουλίου: Θέατρο Τέχνης-ΔΗΠΕΘΕ Ιωαννίνων «Μήδεια» 
του Ευριπίδη, σκηνοθεσία: Μαριάννα Κάλμπαρη
• 29 Ιουλίου: Εθνικό Θέατρο «Ειρήνη» του Αριστοφάνη, 
σκηνοθεσία: Κωνσταντίνος Αρβανιτάκης
• 4 Αυγούστου: «Λυσιστράτη» του Αριστοφάνη, 
σκηνοθεσία: Γιάννης Μπέζος
• 13 Αυγούστου: Σταύρος Ξαρχάκος - Άλκηστις Πρωτοψάλτη
«Η Συνάντηση»
• 19 & 20 Αυγούστου: «Όλη η Ελλάδα για τον Μίκη», 
σκηνοθετική επιμέλεια: Σοφία Σπυράτου
• 26 Αυγούστου: «Ιφιγένεια εν Αυλίδι» του Ευριπίδη, 
σκηνοθεσία: Αιμίλιος Χειλάκης - Μανόλης Δούνιας
• 27 Αυγούστου: «Ο μαγικός αυλός» της Κάρμεν Ρουγγέρη. 

Φρούριο
• 9 Ιουλίου: «Για όνομα» των Ματιέ Ντελαπόρτ & Αλεξάντρ 
ντε λα Πατελιέρ, σκηνοθεσία: Κωνσταντίνος Μαρκουλάκης
• 10 Ιουλίου: «Αναφορά στον Γκρέκο» του Νίκου Καζαντζάκη, 
σκηνοθεσία: Τάκης Χρυσικάκος
• 12 Ιουλίου: Θέατρο του Νέου Κόσμου «Πέτρες στις τσέπες του»
της Μαρί Τζόουνς, σκηνοθεσία: Μάκης Παπαδημητρίου - 
Γιώργος Χρυσοστόμου
• 28 Ιουλίου: «Το μόνον της ζωής του ταξείδιον» του Γεωργίου 
Βιζυηνού, σκηνοθεσία: Δήμος Αβδελιώδης
• 22 & 23 Αυγούστου: ΔΗΠΕΘΕ Κρήτης. «Γουρούνι στο σακί» 
του Ζορζ Φεντώ, σκηνοθεσία: Γιάννης Καραχισαρίδης
• 25 Αυγούστου: ΚΘΒΕ «Ασκητική» του Νίκου Καζαντζάκη, 
σκηνοθεσία: Ανδρέας Κουτσουρέλης

Αφιερώματα
• 8 Ιουλίου - 10 Αυγούστου: Φεστιβάλ Φιλίππων-Μικρή Άρκτος- «Διο-
νυσιακά»- Έκθεση- Αρχαίο Θέατρο Φιλίππων
• 20 Ιουλίου - 10 Αυγούστου: Φεστιβάλ Φιλίππων- Διεθνές 
Εργαστήρι Αρχαίου Δράματος- Κρηνίδες Καβάλας
• 1 Αυγούστου: Μικρή Άρκτος- Κυβέλη Καστοριάδη-Ορέστης 
Καλαμπαλίκης- «Songs for a blue cloud». Οικόπεδο Κρέη
• 2 Αυγούστου: Μικρή Άρκτος-Μιχάλης και Παντελής Καλογεράκης-
«Προσωπικό». Οικόπεδο Κρέη
• 9 Αυγούστου: Φεστιβάλ Φιλίππων-ΔΗΠΕΘΕ Καβάλας- 
«Ίων-Μια εκδοχή για δύο πρόσωπα». Σκηνοθεσία: Ιόλη Ανδρεάδη
• Φεστιβάλ Φιλίππων- «Ιώ» της Λώρα Τέσμαν. Σκηνοθεσία: 
Λώρα Τέσμαν

Παράλληλα το ΔΗΠΕΘΕ Καβάλας θα παρουσιάσει και τρεις τραγωδίες,
όπου οι συντελεστές θα πειραματιστούν.
Η πρώτη είναι «Ιφιγένεια εν Αυλίδι-Πρώτη απόπειρα», σε σκηνο-
θεσία Γεωργία Μαυραγάνη. Η δεύτερη το «Οιδίπους δοκιμές» σε σκη-
νοθεσία Σύλβια Λιούλιου και η τρίτη από τη δραματική σχολή ΚΘΒΕ
με το «Οιδίπους Τύραννος» του Σοφοκλή σε σκηνοθεσία του Γιάννη
Ρήγα.

Το φετινό πρόγραμμα θεωρείται από τους ειδικούς ως πολύ δυνατό
και καλύπτει όλα τα είδη τέχνης.
Αναλυτικά οι παραστάσεις που έχουν προγραμματιστεί είναι:

Το πρόγραμμα
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Μιλώντας
στην κάμε-

ρα του «Happy
Day», η Ελευθε-
ρία Αρβανιτάκη
αποκάλυψε πως
είχε αποφασίσει
να σταματήσει να
τραγουδά: «Είχα
αποφασίσει να α-

ποσυρθώ και να τελειώνω να σταματήσω
μετά την Αθηναϊκή κομπανία. Ήρθαν έτσι
οι συγκυρίες και οι μουσικές και έτσι συ-
νεχίστηκε... Το τραγούδι είναι η δεύτερή
μας ζωή. Αν η πρώτη είναι η προσωπική, η
δεύτερη ζωή είναι της μουσικής και εξίσου
πολύτιμη». Ευτυχώς που συνέχισε να
τραγουδάει... 


Στην εκπομπή «Φτιάξε καφέ να
στα πω» μίλησε ο Πάνος Αργια-

νίδης για τον Μάριο Ιωαννίδη που
βρίσκεται στο Survivor: «Είναι ένας άν-
θρωπος τον οποίο αδικεί λιγάκι αυτό το
κομμάτι με τις δηλώσεις. Έχει εκνευριστεί
με κάποιες καταστάσεις που έχει δει, είτε
μέσω του παιχνιδιού είτε με κάποια πράγ-
ματα που δεν έχετε δει εσείς, οπότε το γε-
γονός ότι ασχολείται με το αν κάνει ο Γιώρ-
γος τον σταυρό του ή όχι είναι κάτι ίσως
που τον έχει ενοχλήσει». Πήρε θέση ο
πρώην «Μαχητής»...


Κάγκελο η
Φ α ί η

Σκορδά με το
πόσο γυμνασμέ-
νος είναι ο Νίκος
Αναδιώτης, τον
οποίο είχε καλε-
σμένο στο «Πρωι-
νό» που μετακό-
μισε για μία ε-
βδομάδα στο Πόρτο Χέλι: «Ρε Νίκο ούτε
με τρόμπα να σε είχαν φουσκώσει. Κάνε
ζουμ στην πλάτη του για να δούμε πόσο
γραμμωμένος είναι!». Λάτρης του ωραίου
η παρουσιάστρια...


Καλεσμένη στην εκπομπή του
Γρηγόρη Αρναούτογλου βρέ-

θηκε η Κωνσταντίνα Σπυροπούλου
η οποία ερωτώμενη για τη δικαστική
διαμάχη με τον Γιώργο Λιάγκα σχο-
λίασε: «Τελείωσε η υπόθεση. Εγώ θέλω
να βάζω τελεία και να προχωράω. Είναι
πολύ ψυχοφθόρα διαδικασία, με κούρα-
σε ψυχολογικά πάρα πολύ. Το θέμα είναι
ότι δεν ειπώθηκε κάτι μετά από αυτό. Αν
δηλαδή υπάρχει μια φωτεινή ακτίνα μετά
από αυτό και θετική πλευρά ήταν αυτή».
Το μάζεψε... 

• ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ ΣΚΑΪ-STAR ΕΝ ΟΨΕΙ  Αλλαγές στο τηλεοπτικό τοπίο και μάλιστα σε πολύ σύ-
ντομο χρονικό διάστημα έρχονται, καθώς ΣΚΑΪ και STAR ετοιμάζουν μία συνεργασία που θα ταράξει τα νε-
ρά. Όχι, οι δύο σταθμοί δε θα γίνουν ένας, απλά στον ΣΚΑΪ εξετάζουν πολύ σοβαρά την πιθανότητα να βρε-
θούν κάτω από την ίδια στέγη. Στις εγκαταστάσεις του STAR στην Κηφισιά, εν προκειμένω, όπου παλαιό-
τερα είχε ακουστεί ότι θα μετακόμιζε και το MEGA. Οι δύο πλευρές συζητούν και συνεργασία σε τεχνικό ε-
πίπεδο, προκειμένου να μειωθούν τα λειτουργικά έξοδα των δύο σταθμών # ΑΥΛΑΙΑ ΡΙΧΝΕΙ ΑΥΤΟ ΤΟ
ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ, η Μαρία Μπεκατώρου με την παρέα της στο «ΣουΚου» του ΑΝΤ1, καθώς οι συ-
ντελεστές ενημερώθηκαν πως θα βγουν για τελευταία φορά στον αέρα. 

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: 
Αντωνία 

Μαραγούσια

Μετά από πολλά χρόνια, η Ελένη Μενεγάκη φαίνεται πως θα αλλάξει το πάνελ της με
στόχο να κερδίσει νέο κοινό και να ανανεώσει την εικόνα της εκπομπή της. Η «Ελένη»,
λοιπόν, αλλάζει από τη νέα χρονιά, προκειμένου να διασώσει ό,τι μπορεί καθώς φέτος τα
νούμερα τηλεθέασης ήταν σε κάποιες περιπτώσεις απογοητευτικά. Οι πληροφορίες α-
ναφέρουν ότι η βασίλισσα της μεσημεριανής ζώνης θα υποχρεωθεί να πάρει τηλεοπτικό
διαζύγιο από τον επί σειρά ετών άμεσο συνεργάτη της, Γρηγόρη Γκουντάρα, αλλά και α-
πό την Κατερίνα Ζαρίφη. 
Η παρουσία του Θοδωρή Κουτσογιαννόπουλου θα περιοριστεί αρκετά, ενώ οι Ελιάνα
Χρυσικοπούλου και Φωτεινή Πετρογιάννη θα παραμείνουν στο πάνελ και τη νέα σεζόν.
Διακαής πόθος παραμένει ο Άκης Πετρετζίκης, αλλά και η Άση Μπήλιου, καθώς η «ωραία
Ελένη» στηρίζει πολλά πάνω τους. 

media

Σαρωτικές αλλαγές για τη Μενεγάκη 

ΟΙ ΑΤΑΚΕΣ
ΤΗΣ
ΕΒΔΟΜΑΔΑΣ

Τέλος εποχής για τον άλλοτε κρα-
ταιό δημοσιογραφικό όμιλο «Πή-
γασος», καθώς στις 26 Ιουλίου
βγαίνει σε πλειστηριασμό. Οι

τράπεζες αποφάσισαν σε χρόνο ρεκόρ
(σ.σ. τρεις εβδομάδες) να πραγματοποιή-
σουν δημόσια πλειοδοτική διαδικασία για
την πώληση των εταιρειών που συνθέ-
τουν τον μέχρι πρότινος όμιλο του Φώτη
Μπόμπολα. 
Αντίθετα από τον ΔΟΛ, ο «Πήγασος» θα
πωληθεί τμηματικά, καθώς θα βγουν σε
πλειστηριασμό οι θυγατρικές εταιρείες
μία προς μία. Η διαδικασία θα πραγμα-
τοποιηθεί σε τόσο σύντομο χρονικό διά-
στημα, καθώς όλα τα Μέσα του ομίλου έ-
χουν διακόψει τη λειτουργία τους (οι ερ-
γαζόμενοι κάνουν επαναλαμβανόμενες

απεργίες) και οι τράπεζες επιθυμούν να
τερματίσουν αυτή την κατάσταση, προ-
κειμένου να μην απαξιωθούν περισσό-
τερο οι εταιρείες. Κι αυτό γιατί όσο πα-
ραμένουν ανενεργές, όπως για παρά-
δειγμα η εφημερίδα το «Έθνος» που έχει
ανασταλεί η λειτουργία της κινδυνεύουν
να χάσουν παντελώς την αξία τους. 
Ο πλειοδότης σε όλες τις περιπτώσεις
μαζί με τις μετοχές της εκάστοτε εταιρείας
θα αναλάβει και τα χρέη προς τις τράπε-
ζες, κάτι που αν μη τι άλλο λειτουργεί α-
νασταλτικά. Για παράδειγμα, ο αγοραστής

του 50% της εκτυπωτικής «Ίρις» θα πρέ-
πει να εξυπηρετεί τα δάνεια των περίπου
60 εκατ. ευρώ που βαρύνουν την εται-
ρεία. 
Πολλοί και γνωστοί επιχειρηματίες «κα-
λοβλέπουν» το 13,09% του MEGA και α-
ναμένεται να πλειοδοτήσουν, προκειμέ-
νου να το αποκτήσουν, ενώ αρκετοί είναι
και οι... μνηστήρες για τις εφημερίδες «Έ-
θνος», «Goal» και «Ημερησία». 
Να θυμίσουμε ότι ο «Πήγασος» έχει ρεκόρ
αρνητικών κεφαλαίων και χρωστά στις
τράπεζες δάνεια ύψους 161,9 εκατ. ευρώ. 

ΕΡΧΕΤΑΙ Η ΩΡΑ ΤΟΥ ΠΛΕΙΣΤΗΡΙΑΣΜΟΥ 

Στο «σφυρί» 
ο Πήγασος


Ο ΠΛΕΙΟΔΟΤΗΣ ΣΕ ΟΛΕΣ ΤΙΣ ΠΕΡΙΠΤΩΣΕΙΣ ΜΑΖΙ ΜΕ ΤΙΣ ΜΕΤΟ-
ΧΕΣ ΤΗΣ ΕΚΑΣΤΟΤΕ ΕΤΑΙΡΕΙΑΣ ΘΑ ΑΝΑΛΑΒΕΙ ΚΑΙ ΤΑ ΧΡΕΗ ΠΡΟΣ

ΤΙΣ ΤΡΑΠΕΖΕΣ, ΚΑΤΙ ΠΟΥ ΑΝ ΜΗ ΤΙ ΑΛΛΟ ΛΕΙΤΟΥΡΓΕΙ ΑΝΑΣΤΑΛΤΙΚΑ
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Τέλος στα σενά-
ρια που την ήθε-

λαν στα... μαχαίρια με
την Ελένη Μενεγά-
κη έδωσε η Κατερίνα
Ζαρίφη. Πάντως, ξε-
καθάρισε πως το συμ-
βόλαιο της λήγει σε μερικές ημέρες
(30/6) και δεν έχει κάνει καμία συζή-
τηση για ανανέωση του. Την ίδια ημέ-
ρα, θα ρίξει αυλαία και η εκπομπή «Ε-
λένη» για φέτος. 


Εκτός από πρόεδρος της ΕΡΤ, ο
Διονύσης Τσακνής ανέλαβε

προσωρινά και χρέη διευθύνοντος
συμβούλου, μετά από την παραίτηση
του Λάμπη Ταγματάρχη που έγινε δε-
κτή από τον υπουργό Ψηφιακής Πολι-
τικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενημέρω-
σης, Νίκο Παππά. 


Στο κόκκινο η τηλεθέαση του
«Survivor» λίγες μέρες πριν τον

μεγάλο τελικό του παιχνιδιού επιβίω-
σης που θα πραγματοποιηθεί στην Α-
θήνα. Η αλλαγή των αγωνισμάτων α-
πό ομαδικά σε ατομικά, εκτόξευσαν την
τηλεθέαση που έπιασε το 73,6% στο
νεανικό κοινό, ενώ στο γενικό σύνολο
είχε κατά μέσο όρο 52,9%.


Ο Σπύρος Παπαδόπουλος α-
ποχαιρέτισε τους τηλεθεατές της

εκπομπής «Στην υγειά
μας ρε παιδιά», που έ-
ριξε αυλαία την περα-
σμένη εβδομάδα μέ-
σα από τη συχνότητα
του Alpha. Ο παρου-
σιαστής ανανέωσε το
ραντεβού με το κοινό
από τη νέα σεζόν, κάτι
που σημαίνει ότι έχει βρει την επόμενη
τηλεοπτική του στέγη. 


Αυλαία με καλεσμένο τον Μιχά-
λη Χατζηγιάννη έριξε η «Ελλη-

νοφρένεια», η οποία ολοκλήρωσε τη
σεζόν με ένα ανατρεπτικό επεισόδιο,
καθώς ο «Μπαλούρδος» διοργάνωσε
το δικό του talent show, αναδεικνύο-
ντας νέα... ταλέντα.


Ένα νέο καθημερινό σίριαλ ετοι-
μάζει ο ΑΝΤ1, με κεντρικούς ή-

ρωες τα μέλη μίας οικογένειας που για
να κερδίσουν €1.000.000 θα πρέπει
να ζήσουν όλοι μαζί στο εξοχικό σπίτι
ενός χωριού. Ο Γιάννης Λάτσιος έχει
ανάψει το πράσινο φως για τη σειρά
που έχει κερδίσει εκατομμύρια τηλεθε-
ατές με τίτλο «Ό,τι κι αν γίνει».

• ΟΡΙΣΤΙΚΗ ΣΥΜΦΩΝΙΑ ΓΙΑ ΑΛΑΦΟΥΖΟ ΚΑΙ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΚΗ Το ξεκίνημα της νέας τηλεοπτικής
χρονιάς θα βρει τον ΣΚΑΪ να συνεργάζεται στενά με το Action 24, όπως ακριβώς αναμενόταν δηλαδή. Οι κ.κ. Αλαφούζος
και Παναγιωτάκης έδωσαν τα χέρια σε συνάντηση που είχαν στα μέσα της εβδομάδας στις εγκαταστάσεις του ΣΚΑΪ στο
Νέο Φάληρο και θα πορευτούν μαζί τη νέα σεζόν. Το πρότζεκτ που ήθελε κάποιες από τις ενημερωτικές εκπομπές του κα-
ναλιού του Γιάννη Αλαφούζου να μεταφέρονται σε άλλο κανάλι για να αφήσουν χώρο στο ψυχαγωγικό πρόγραμμα θα γί-
νει πραγματικότητα. Για αρχή, μία εκπομπή πολιτικού περιεχομένου που θα παρουσιάζει η Νίκη Λυμπεράκη θα μετα-
δίδεται από το Action 24, ενώ θα ακολουθήσουν κι άλλες. Στόχος είναι ο ΣΚΑΪ να κάνει ακόμα μεγαλύτερη... στροφή στην
ψυχαγωγία, προβάλλοντας κι άλλες εκπομπές τύπου Survivor που θα τον διατηρήσουν στην κορυφή της τηλεθέασης. 

Παπαδάκης 30ετίας στον ΑΝΤ1

Η
επίσημη επιστροφή του Γιάννη Λά-
τσιου στον ΑΝΤ1 έφερε και τις πρώ-
τες εξελίξεις σε ό,τι αφορά το πρό-

γραμμα της επόμενης τηλεοπτικής περιόδου.
Έτσι, ο Γιώργος Παπαδάκης θα συνεχίσει
και τη νέα σεζόν στην καθημερινή πρωινή ζώ-
νη του καναλιού, όπου άλλωστε ήταν ο από-
λυτος κυρίαρχος φέτος. 

Με την ανανέωση του συμβολαίου του, που
θα ανακοινωθεί επισήμως το προσεχές διά-
στημα, ο έμπειρος παρουσιαστής θα είναι για
29η (!) σεζόν στο τιμόνι της πρωινής ενημέ-
ρωσης από πλευράς ενημέρωσης. Αισίως, λοι-
πόν, πάει για 30ετία στο κανάλι του Αμαρου-
σίου, στο οποίο παρουσιάζει μία από τις μα-
κροβιότερες τηλεοπτικές εκπομπές στην ελλη-

νική τηλεόραση. Άλλωστε, πριν από μερικές
εβδομάδες, είχε σβήσει στον αέρα της εκπο-
μπής του την τούρτα με τον μαγικό αριθμό 28,
όσα δηλαδή είναι τα χρόνια που βρίσκεται
στον ΑΝΤ1. Φέτος, διατήρησε την πρωτιά,
καθ' όλη τη διάρκεια της σεζόν, αυξάνοντας και
την τηλεθέαση του στο νεανικό κοινό (15-44).
Στο γενικό σύνολο έχει κατά μέσο όρο 32,3%,
ένα πολύ υψηλό ποσοστό, έχοντας στο πλευρό
του τον Ντίνο Σιωμόπουλο και την Μπάγια
Αντωνοπούλου. 

Να αναφέρουμε πως η εκπομπή θα ρίξει
αυλαία την Παρασκευή στις 14 Ιουλίου και
στις αρχές Σεπτεμβρίου θα επιστρέψει, κάνο-
ντας όπως κάθε χρόνο πρώτη πρεμιέρα από
τα προγράμματα του ΑΝΤ1. 

Έμεινε 
η Νικολούλη
Ο Alpha ενισχύει το
πρόγραμμα του για τη
νέα σεζόν, ωστόσο
προσπαθεί να διατηρή-
σει και το βαρύ πυρο-
βολικό του. Σύμφωνα
με πληροφορίες ήδη
προχώρησαν οι συζη-
τήσεις με την Αγγελική
Νικολούλη, η οποία θα
παραμείνει για μία α-
κόμα χρονιά στην πα-
ρουσίαση της εκπο-
μπής «Φως στο Τού-
νελ». Η ίδια άλλωστε,
αποχαιρετώντας τους
τηλεθεατές της την πε-
ρασμένη εβδομάδα α-
νανέωσε το ραντεβού
της μαζί τους, ευχαρι-
στώντας δημόσια και
τον Δημήτρη Κοντομη-
νά για την εμπιστοσύνη
που δείχνει στο πρό-
σωπό της. Οι υπογρα-
φές στο νέο συμβόλαιο
των δύο πλευρών είναι
τυπικές και σύντομα θα
υπάρξει επίσημη ανα-
κοίνωση επέκτασης της
συνεργασίας τους. Να
σημειωθεί ότι κατά τη
φετινή σεζόν σημείωσε
μέσο όρο τηλεθέασης
25,5%, ενώ στο δυνα-
μικό κοινό (15-44) έ-
κλεισε με 22,3%.

Πάρτι για την ελληνική
μυθοπλασία
Με ένα ξεχωριστό πάρτι, γιόρτασε ο Alpha το τέλος
της φετινής σεζόν, καθώς οι σειρές που παρουσίασε
κατάφεραν αντισταθούν στον τυφώνα «Survivor»
που σάρωσε το τηλεοπτικό τοπίο από τον Φεβρου-
άριο κι έπειτα. Κάποιες μάλιστα δεν περιορίστηκαν
απλά σε μία αξιοπρεπή πορεία, αλλά καθήλωσαν το
κοινό όπως ήταν το «Μην αρχίζεις τη Μουρμούρα»,
αλλά και το «Η λέξη που δεν λες». Από το πάρτι, δεν
έλειψαν και οι συντελεστές των δύο νέων σειρών
«Τατουάζ» και «Κόκκινο Νυφικό» που έρχονται το
φθινόπωρο στο κανάλι της Κάντζας, με την υπο-
γραφή των Βάνα Δημητρίου, Γιώργου Ανδρέου και
Κούλη Νικολάου. Να θυμίσουμε πως για τη νέα σε-
ζόν έχουν πάρει το πράσινο φως η «Μουρμούρα»,
το «Σόι Σου», το «Έλα στη θέση μου».

Inside
StorIeS
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